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Αθήνα, σήµερα στις 29 Αυγούστου 2011, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.08’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Μιλτιάδη Βαρβι-
τσιώτη, Βουλευτή Β’ Αθηνών τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ρητινοκαλλιεργητών-Δασερ-
γατών Νοµού Εύβοιας αιτείται την παραµονή του επαγγέλµατός
τους στα βαρέα ένσηµα.

2) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος Γαργαλιά-
νων Μεσσηνίας εκφράζει την αντίθεσή του σχετικά µε την
αποψίλωση της περιοχής από τις βασικές δοµές λειτουργίας της
καθώς και για τις αποφάσεις oκτώ συναρµόδιων Υπουργείων για
τα δικαιώµατα χρήσης του νερού.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου Νοµού
Ηρακλείου αιτείται την απόσυρση της πρόσκλησης για τα µέτρα
313,321,322,323 του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων.

4) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ και κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ, Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑ-
ΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι γονείς και κηδεµόνες του
Δηµοτικού Σχολείου Φραγκφούρτης αιτούνται τη στελέχωση µε
επαρκές εκπαιδευτικό προσωπικό καθώς και τη συνέχιση της λει-
τουργίας του εξαθέσιου ελληνικού σχολείου τους.

5) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Δικηγορικός Σύλλογος Καβάλας αιτείται τη
δηµιουργία Εφετείου Ανατολικής Μακεδονίας.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυτέκνων Ελ-
λάδος αιτείται την ψήφιση διορθώσεων στο σχέδιο νόµου

«Περιβαλλοντική αδειοδότηση έργων και δραστηριοτήτων, ρύθ-
µιση αυθαιρέτων σε συνάρτηση µε δηµιουργία περιβαλλοντικού
ισοζυγίου και άλλες διατάξεις αρµοδιότητας ΥΠΕΚΑ» υπέρ των
πολυτέκνων.

7) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Λα-
ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Λαϊκή Επιτροπή Πρωτοβουλίας του Δήµου Φαρκαδόνας
Νοµού Τρικάλων αιτείται την αναγνώριση της περιοχής τους ως
πληµµυροπαθή και την αποζηµίωση στο 100% των αγροτών και
κτηνοτρόφων σε περίπτωση πληµµύρας κ.λπ..

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων Αττικής
εκφράζει την αντίθεσή της σε κάθε προσπάθεια µείωσης των µι-
σθών των αστυνοµικών.

9) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία τα Σωµατεία της Ναυπηγοεπισκευαστικής
Ζώνης εκφράζουν τις θέσεις τους και αιτούνται την επισκευή των
φθαρµένων ντόκων και δαπέδων σε όλους τους χώρους της
Ναυπηγοεπισκευαστικής Ζώνης, κ.λπ..

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Νικόλαος Α. Λουκόπουλος,
αυτοκινητιστής Ταξί αιτείται την επίλυση του θέµατος που αφορά
στην απελευθέρωση του επαγγέλµατος µε δίκαιο τρόπο και µε
βάση πληθυσµιακά κριτήρια.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο της ΕΚΟ-
ΑΕΙ Νέας Δηµοκρατίας εκφράζει την αντίθεσή του στην
κατάργηση της βαθµίδας του λέκτορα, την υποβάθµιση του επί-
κουρου καθηγητή, την κατάργηση της αυτοδιοίκησης των ΑΕΙ
κ.λπ., τα οποία προωθούνται µε το νόµο για τα ΑΕΙ.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Παναχαϊκή Γυµναστική Ένωση
αιτείται την επίλυση των προβληµάτων που αντιµετωπίζει µε το
γήπεδο.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος
Αχαΐας αιτείται την επίλυση του προβλήµατος που έχει δηµιουρ-
γηθεί µε το Ταµείο Ασφάλισης Συµβολαιογράφων.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ
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ΣΥΝΟΔΟΣ Β’
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14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Επιστηµονική Ένωση Τεχνολο-
γικής Εκπαίδευσης Μηχανικών αιτείται την απόσυρση της
ρύθµισης, στο νοµοσχέδιο για τα ΑΕΙ, που αφορά στα πενταετή
προγράµµατα σπουδών.

15) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι οι
συµφωνίες της Ελλάδας µε την τρόικα είναι επαχθείς και πρέπει
να ακυρωθούν.

16) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ιερά Μητρόπολις Ιεραπύτνης και Ση-
τείας αιτείται να ενταχθούν προς χρηµατοδότηση από το ΕΣΠΑ
ΕΠ ΚΡΗΤΗΣ ΚΑΙ ΝΗΣΩΝ ΑΙΓΑΙΟΥ 2007-2013 η αποκατάσταση
δύο ιστορικών µνηµείων της Επαρχίας Ιεράπετρας.

17) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Συλλόγων Διδακτικού και Ερευνητικού Προσωπικού
εκφράζει τη διαµαρτυρία της στο νόµο για την Ανώτατη Εκπαί-
δευση του Υπουργείου Παιδείας µε τίτλο «Δοµή, λειτουργία, δια-
σφάλιση της ποιότητας των σπουδών και διεθνοποίηση των
Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων».

18) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση
Ιδιωτικών Ινστιτούτων Επαγγελµατικής Κατάρτισης αιτείται την
ψήφιση τροποποιήσεων-διορθώσεων στο νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Παιδείας «Δοµή, λειτουργία, διασφάλιση της ποιό-
τητας των σπουδών και διεθνοποίηση των ανώτατων εκπαιδευτι-
κών ιδρυµάτων».

19) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Διδασκό-
ντων του Πανεπιστηµίου Πελοποννήσου εκφράζει τις θέσεις του
για το νόµο σχετικά µε την Ανώτατη Εκπαίδευση του Υπουργείου
Παιδείας µε τίτλο «Δοµή, λειτουργία, διασφάλιση της ποιότητας
των σπουδών και διεθνοποίηση των Ανώτατων Εκπαιδευτικών
Ιδρυµάτων».

20) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Συλλόγων Ειδικού και Εργαστηριακού Διδακτικού
Προσωπικού ΑΕΙ αιτείται την τροποποίηση διατάξεων στο σχέδιο
νόµου για την Τριτοβάθµια Εκπαίδευση που αφορούν στο Ειδικό
και Εργαστηριακό Διδακτικό Προσωπικό.

21) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Κέντρου Αποκατάστασης
-Αποθεραπείας και Κοινωνικής Υποστήριξης Ατόµων µε Αναπη-
ρίες Άρτας αιτείται να ενταχτεί το Κέντρο στο ΕΣΥ .

22) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία επιτροπή των κατοίκων Εξαµιλίων
Κορινθίας διαµαρτύρεται για τη χάραξη της διαδροµής του αγω-
γού φυσικού αερίου στην περιοχή της Κορινθίας µέσα από τις
ιδιοκτησίες τους.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλλόγων Πε-
λοποννήσου και Νοτιοδυτικής Ελλάδας αιτείται την εφαρµογή
της αυτόφωρης διαδικασίας και των κατασχέσεων για χρέη προς
το Δηµόσιο µόνο για ποσά των 20.000 ευρώ και άνω.

24) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ και Β’ Αθηνών κ. ΓΡΗ-
ΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου Κέρκυρας αιτείται να δοθεί λύση
στο ζήτηµα που αφορά στη στατική επάρκεια των εργατικών κα-
τοικιών στον οικισµό «Κέρκυρα IV» Κουλίνα, της Κέρκυρας.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ελληνι-
κού Εµπορίου αιτείται την αναστολή της αύξησης του ΦΠΑ στις
επιχειρήσεις της εστίασης.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Πατρέων αιτείται
ώστε η απόφαση του Δηµοτικού Συµβουλίου σχετικά µε την µε-
τάταξη του προσωπικού της ΕΤΑΑ στο δήµο του, να δηµοσιευτεί
άµεσα στο ΦΕΚ, ώστε να υλοποιηθεί.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Αµαλία Παπαδοπούλου, Φυ-
σικοθεραπεύτρια εκφράζει τη δυσαρέσκειά της στη δήλωση του
κ. Βουδούρη, που ανήκει στο ΕΟΠΥΥ, ότι πρόθεση των επίσηµων
φορέων είναι να γίνουν περιορισµένες επιλεκτικές συµβάσεις.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 17653/08-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ.10-
Β/Φ.4.0/18102/3319/1-8-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη
απάντηση:

15918 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 18018/14-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
ΥΑΠΕ/Φ38/οικ.18097/1-8-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απά-
ντηση:

15920 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 18440/27-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ15/Γ/18099/

1-8-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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15922 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2011                                                                                       15923



4. Στην µε αριθµό 18462/27-06-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αµµανατίδου - Πασχαλίδου Ευαγγελίας (Λίτσας) δόθηκε µε το

υπ’ αριθµ. 1459/1-8-011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

15924 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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15934 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το Δελτίο Ανα-
φορών και Ερωτήσεων της Τρίτης 30 Αυγούστου 2011.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 20166/21-7-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κολοκοτρώνη προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε τη µείωση του ειδικού τέλους για τις Ανανεώσιµες
Πηγές Ενέργειας.

15936 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι, ει-
σερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 1164/23-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γρηγορίου Αποστολάκου
προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
επιδότηση για την αντικατάσταση των υπεραστικών λεωφορείων
του ΚΤΕΛ, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Επίσης, η δεύτερη µε αριθµό 1173/23-8-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Σπυρίδωνος Χαλβατζή προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη µετεγκατάσταση
του οικισµού της Μαυροπηγής στην Κοζάνη, λόγω της επέκτα-
σης των ορυχείων της ΔΕΗ, διαγράφεται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Βουλευτή.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 1169/23-8-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την αναβάθµιση
του Αρχαιολογικού Μουσείου Αθηνών.

Ο κ. Αποστολάτος έχει το λόγο, για να µας παρουσιάσει σύ-
ντοµα την επίκαιρη ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε Αποστολάτο, έχετε το λόγο.
ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, όλοι παραδεχόµαστε ότι

το Εθνικό Αρχαιολογικό Μουσείο, το πρώτο µουσείο της χώρας
µας, στην Αθήνα ευρισκόµενο, είναι η κιβωτός του αρχαιοελλη-
νικού πολιτισµού στον κόσµο, γιατί φιλοξενεί τη µεγαλύτερη συλ-
λογή κλασικών αρχαιοτήτων και ορισµένα από τα µεγαλύτερα
αριστουργήµατα της παγκόσµιας πολιτιστικής κληρονοµιάς.

Ωστόσο η υφιστάµενη σ’ αυτό κατάσταση –γι’ αυτό και αδια-
νόητη κατ’ εµέ- δεν συνάδει σε καµµία περίπτωση µε το µεγαλείο
και τη σηµασία της ιστορίας του πολιτισµού που φέρει, την αίγλη
που έχει. Πρόκειται για πρωτοφανή φαινόµενα δυσλειτουργίας
κατά κοινή οµολογία, µε βασικότερα τις απίστευτες ελλείψεις σε
µόνιµο προσωπικό, τις κλειστές αίθουσες, το ανεπαρκές ωράριο
επισκεψιµότητας κατά την υψηλή θερινή τουριστική περίοδο, τη
µηδενική καθαριότητα των εξωτερικών χώρων, την πληµµελή συ-
ντήρηση του κήπου, τη συνεχή δε παρουσία εµπόρων και χρη-
στών ουσιών, όπως επίσης και λαθροµεταναστών, µεταναστών
και παραεµπόρων.

Όλα ετούτα στοιχειοθετούν µία εικόνα πραγµατικής αποτελ-
µάτωσης, καθ’ όλα αποκαρδιωτική που προκαλεί τη µέγιστη αλ-
γεινή εντύπωση σε κάθε ξένο επισκέπτη –φυσικά και σε κάθε
Έλληνα- που προσβάλλει διεθνώς τη χώρα, τη στιγµή που το συ-
γκεκριµένο µουσείο όφειλε να είναι πηγή της εθνικής µας υπε-
ρηφάνειας πολιτισµικά, του πλούτου και της αξιοπρέπειάς µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου της Βουλής)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Έχετε απέναντι σας δε τους αρχαιολόγους της χώρας που

κρούουν των κώδωνα του κινδύνου, καταγγέλλοντας αυτήν την
αδιανόητη κατάσταση στο Εθνικό Αρχαιολογικό Μουσείο, αλλά
και σε άλλα µουσεία της χώρας, µε χιλιάδες επισκέπτες να στρι-
µώχνονται για να προλάβουν να διασχίσουν τις αίθουσες µέχρι
τις 15.00 το µεσηµέρι, µε τους τουρίστες να έχουν πληρώσει το
σύνολο του εισιτηρίου και να βρίσκουν τις αίθουσες κλειστές, τις
µισές τουλάχιστον. 

Το µεγαλύτερο πρόβληµα όµως, είναι η εικόνα του Εθνικού
Αρχαιολογικού Μουσείου πέριξ. Δεν είναι η εξαίρεση αλλά ο κα-
νόνας της κατάστασης που επικρατεί στο µουσειακό χάρτη της
χώρας. Ενώ δηλαδή, η Ελλάδα έχει να επιδείξει όλα αυτά τα λα-
µπρά δείγµατα πολιτισµού και αντίστοιχους χώρους –και αυτό
δεν το αµφισβητεί κανείς- δεν είναι σε θέση να διατηρήσει τους
χώρους αυτούς στο ύψος της ανεκτίµητης αξίας τους. 

Ενδεικτικά αναφέρω ότι και στο Αρχαιολογικό Μουσείο του
Πειραιά πολλές αίθουσες παραµένουν άδειες, αλλά και στα πε-
ρισσότερα νησιά µας, οι πόρτες των µουσείων παραµένουν κλει-
στές. Δεδοµένης λοιπόν, της κατάστασης που περιέγραψα, αλλά
και της προσπάθειας που γίνεται για το πρόγραµµα αναβάθµισης
των υπηρεσιών σε αρχαιολογικούς χώρους που εσείς κάνετε σε
µουσεία, στην Αθήνα, στον Πειραιά και σε όλη τη χώρα, σας
ρωτώ: 

Ποια είναι τα συγκεκριµένα µέτρα που θα λάβετε ως Υπουργός
Πολιτισµού εσείς, σε συνεργασία µε τα υπόλοιπα εµπλεκόµενα
Υπουργεία για τη σωστή λειτουργία του Αρχαιολογικού Μου-
σείου Αθηνών και την αναβάθµιση του περιβάλλοντος χώρου και
πότε ακριβώς και για ποια µουσεία και ποιους αρχαιολογικούς
χώρους του Πειραιά και του Σαρωνικού θα ισχύσει το πρό-
γραµµα αναβάθµισης των µουσείων και τι ακριβώς θα περιλαµ-
βάνει;

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ. 
Στην ερώτηση του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή

του ΛΑΟΣ κ. Βαΐτση Αποστολάτου θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης.

Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, κύριε Αντιπρόεδρε, ως χώρα, ως λαός, ως

έθνος έχουµε µία πάρα πολύ µεγάλη τύχη να κουβαλάµε µία τε-
ράστια κληρονοµιά, ένα τεράστιο πλούτο, όπως τον περιγρά-
ψατε. 

Έχουµε όµως ως χώρα, ως λαός κι ως κράτος και µία µεγάλη
αδυναµία: να µην µπορούµε όλον αυτόν τον τόσο σηµαντικό
πλούτο να τον αναδείξουµε όπως του πρέπει, αν µου επιτρέπετε
την έκφραση, να τον προβάλουµε όπως του αξίζει, να δοθούν
εκείνες οι δυνατότητες έτσι ώστε να µπορούν τα εκατοντάδες
εκατοµµύρια των πολιτών του κόσµου που θα ήθελαν να απο-
λαύσουν αυτή τη µοναδική κληρονοµιά να µπορούν εύκολα να
το κάνουν. 

Εµείς στο Υπουργείο από τότε που ανέλαβε η παρούσα Κυ-
βέρνηση προσπαθήσαµε να βάλουµε κάποιους κανόνες που να
έχουν µία διαχρονική πορεία και µία διαχρονική αξία. Είπαµε ότι
πρέπει να επενδυθούν χρήµατα και διαθέσαµε πάρα πολλά εκα-
τοµµύρια. Μόνο στο ΕΣΠΑ έχουν ενταχθεί τριακόσια έργα από
τότε που αναλάβαµε –και αναφέροµαι σε αρχαιολογικά µνηµεία
και αρχαιολογικούς χώρους- ένας πολύ µεγάλος αριθµός. 

Παραλλήλως, προσπαθήσαµε –και αυτό, κύριε Αντιπρόεδρε,
θεωρώ ότι είναι το πιο σηµαντικό απ’ ό,τι κάναµε µέχρι σήµερα-
να βάλουµε κάποια κριτήρια και να πούµε ότι κάθε χώρος πρέπει
να έχει κάποια χαρακτηριστικά και ανάλογα µ’ αυτά να κατηγο-
ριοποιείται, έτσι ώστε να υπάρχει κάποιος γνώµονας, ένας
φάρος και να λέµε ότι θέλουµε να φτάσουµε εκεί και ότι εδώ
έχουµε αυτές τις ελλείψεις και εκεί εκείνες τις ελλείψεις. Αυτό
έγινε για πρώτη φορά στην ιστορία της χώρας, στην ιστορία του
Υπουργείου Πολιτισµού. 

Είπαµε, λοιπόν, ότι θα γίνει µια πλήρης καταγραφή όλων των
αρχαιολογικών µουσείων και αρχίσαµε να αξιολογούµε αυτά µε
βάση κριτήρια που σχετίζονται µε τη δυνατότητα του κόσµου να
τα απολαύσει. 

Τα χωρίσαµε, λοιπόν, σ’ αυτά που παρέχουν τις βασικές υπη-
ρεσίες, σ’ αυτά που παρέχουν τις επιθυµητές υπηρεσίες και σε
αυτά που παρέχουν τις εξειδικευµένες υπηρεσίες. Αυτό το κά-
ναµε αναγκαστικά, γιατί εµείς θα θέλαµε όλα να παρέχουν όλες
τις υπηρεσίες –και τις εξειδικευµένες και τις βασικές και τις επι-
θυµητές- δεδοµένου ότι όπως σας είπα πριν, έτσι τους πρέπει
αυτών των µνηµείων. 

Οι βασικές υπηρεσίες που θέλουµε να έχει κάθε µνηµείο είναι
οι εξής: Να υπάρχει ένα ενηµερωτικό φυλλάδιο. Όταν πληρώνει
κάποιος ένα εισιτήριο, θα πρέπει να µπορεί να παίρνει ένα ενη-
µερωτικό φυλλάδιο. Επίσης, θα πρέπει να υπάρχει ένα κυλικείο,
ώστε να µπορεί να πιει κάποιος ένα νερό. Ακόµα θα πρέπει να
υπάρχει τουαλέτα –και βέβαια θα πρέπει να υπάρχει τουαλέτα
όταν επισκέπτεσαι ένα αρχαιολογικό µνηµείο, έναν τέτοιο χώρο-
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και τέλος, θα πρέπει να υπάρχει ένας χώρος στάθµευσης. 
Είπαµε, λοιπόν, ότι αν υπάρχουν αυτά τα τέσσερα, πληρούνται

οι βασικές υπηρεσίες που µπορεί να δίδει ένα µνηµείο. Όµως,
αυτό δεν είναι τίποτα, είναι απλά το µίνιµουµ. Δηλαδή, είναι το
ελάχιστο που µπορούµε να κάνουµε. 

Προχωρήσαµε λοιπόν, και λέµε ποιες είναι οι επιθυµητές κατ’
αρχάς υπηρεσίες µέσα στο πλαίσιο του σηµερινού εφικτού. Σ’
αυτές τις υπηρεσίες θα πρέπει να έχουν δυνατότητα πρόσβασης
και τα άτοµα µε αναπηρία, κάτι που είναι εξαιρετικά σπουδαίο
και σηµαντικό, όπως γνωρίζετε και γνωρίζουµε. Το εθνικό Κοινο-
βούλιο έχει επανειληµµένως διατυπώσει οµοφώνως απόψεις για
την ανάγκη τα άτοµα µε αναπηρία να µπορούν να έχουν πρό-
σβαση σε τέτοιους χώρους και είπαµε ότι δεν µπορεί αυτό να
µην είναι ένα από τα κριτήρια. 

Επίσης, επιδιώξαµε να υπάρχουν δίγλωσσες πινακίδες, γιατί
δεν µπορεί να επισκέπτεται κάποιος έναν τέτοιο χώρο και να µην
µπορεί να διαβάσει τι ακριβώς είναι, τι ακριβώς βλέπει και πού
ακριβώς βρίσκεται. Επιδιώξαµε να υπάρχει ένας κατάλογος, ένα
πωλητήριο δηλαδή, ότι αυτό θέλουµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Τέλος, επειδή βλέπω ότι ο χρόνος τρέχει και είναι αµείλικτος,
θα ήθελα να πάω και στις εξειδικευµένες υπηρεσίες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε και δευτερολο-
γία, κύριε Υπουργέ. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Οι εξειδικευµένες υπηρεσίες, λοιπόν, προβλέπουν πια
εκτός από όλα τα παραπάνω, να υπάρχει και ένα σύστηµα αυτό-
µατης ξενάγησης –το µηχανάκι που το κρατάς και µπορείς µόνος
σου να ξεναγείσαι- να υπάρχουν εκπαιδευτικά προγράµµατα, µη-
χανογραφηµένα συστήµατα έκδοσης εισιτηρίων και οπτικές δια-
δροµές. 

Στη δευτερολογία µου θα πω συγκεκριµένα πράγµατα για
τους συγκεκριµένους χώρους, όπως ποια είναι η κατάσταση και
τι σκοπεύουµε να κάνουµε. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε. 
Το λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Αποστολάτος.
ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, µου απαντάτε για προγράµµατα και καλές

προθέσεις τις οποίες δεν αµφισβήτησα προσωπικά ποτέ και κα-
θόλου όσον αφορά το πρόσωπό σας. Όµως, όσον αφορά τη συ-
γκεκριµένη ερώτηση που αφορά την αδιανόητη και απαράδεκτη
κατάσταση που επικρατεί στο πρώτο µουσείο της χώρας, στο
πρώτο ως προς τα αρχαιοελληνικά γλυπτά κ.λπ. του πολιτισµού
µας στον κόσµο, στο Αρχαιολογικό Μουσείο Αθηνών, αυτή την
απαράδεκτη κατάσταση πέριξ, άκουσα µόλις χθες τη Γενική
Γραµµατέα του Υπουργείου σας, τη συµπαθεστάτη αρχαιολόγο
συνάδελφο, σε µια συνέντευξή της που µίλησε για την οδό Τοσί-
τσα, για την οποία δεν µου έχετε πει ακόµα τίποτα. Για να σας
βοηθήσω, θα ήθελα να σας πω ότι χρειάζονται περισσότερες και
πιο συντονισµένες ενέργειες από πολύ περισσότερους, πέρα
από το Υπουργείο Πολιτισµού. 

Εγώ γνωρίζετε ότι είµαι Τοµεάρχης Πολιτισµού και Τουρισµού
στο κόµµα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. 

Είπε χαρακτηριστικά, λοιπόν, η κ. Γενική Γραµµατεύς σας ότι
για να µιλήσουµε για καθαρή οδό Τοσίτσα, θα πρέπει να καθαρί-
σει ολόκληρη πρώτα η Αθήνα και ότι απαιτείται µια γενικότερη
πολιτική. 

Απαιτείται, όµως –θα σας πω εγώ- και µια συνεργασία µεταξύ
υµών των ιθυνόντων. Δεν είµαστε δηλαδή εµείς Κυβέρνηση, για
να το κάνουµε αυτό και η κατάσταση υφίσταται. 

Το ότι υπάρχουν κυλικεία, τουαλέτες µέσα και έξω από τα µου-
σεία κ.λπ. δεν το αµφισβητεί κανείς, γιατί αυτά υπάρχουν σε όλον
τον κόσµο. Δεν συζητάω γι’ αυτό σήµερα. Σήµερα συζητάω για
τις καταστάσεις µη υγιεινής, που είναι έξω από το µουσείο, το
οποίο ζέχνει και του οποίου η κατάσταση είναι απαράδεκτη. 

Για να δούµε, λοιπόν, αυτήν την πολιτική και να έχουµε τα ανά-
λογα αποτελέσµατα, χρειάζεται να πάρετε µεγάλες αποφάσεις
τώρα, γιατί θέλουµε µουσεία και αρχαιολογικούς χώρους, πρώτα

απ’ όλα, ανοικτά όχι να έχουν έναν ξεναγό ηλεκτρονικό ή άν-
θρωπο. Θέλουµε µουσεία επισκέψιµα, φιλικά στο ελληνικό και
ξένο κοινό, µοντέρνα και εκσυγχρονισµένα απ’ όλες τις απόψεις. 

Αποτελεί, λοιπόν, βασικό, εθνικό καθήκον αυτή η άµεση απο-
κατάσταση της εύρυθµης λειτουργίας αυτού του πρώτου µου-
σείου και όλων των άλλων της χώρας και έµµεση και άµεση
προτεραιότητα του Υπουργείου σας η εγγύηση και διασφάλιση
της λειτουργίας τους. 

Το Εθνικό Αρχαιολογικό Μουσείο µπορεί και πρέπει να µετα-
τραπεί σε έναν κήπο, παράδεισο πολιτισµού στην καρδιά της
Αθήνας, να γίνει έµβληµα ξανά για τη χώρα µας, όπως ήταν. 

Θέλω να σας θυµίσω ότι το Αρχαιολογικό Μουσείο δεν είναι
δηµόσια υπηρεσία. Δεν είναι δυνατόν να µην έχει µόνιµο προσω-
πικό. Αν τώρα έχει έτσι η κατάσταση, τι ακριβώς θα συµβεί τον
Οκτώβρη, σε ένα µήνα περίπου από σήµερα, όταν θα λήξουν οι
συµβάσεις του εποχικού προσωπικού; 

Έρχονται άνθρωποι από τα τέσσερα σηµεία του πλανήτη, του
ορίζοντα και επειδή οι αίθουσες είναι κλειστές και δίχως προσω-
πικό, δεν καταφέρνουν να δουν τους κούρους, τις επιτύµβιες
στήλες, το Παιδί του Μαραθώνα, τον Έφηβο των Αντικυθήρων,
τα κυκλαδικά ειδώλια, τη συλλογή χαλκών, όλα αυτά και πολλά
άλλα. 

Υπάρχει ένας σηµαντικός αριθµός αρχαιολόγων, των οποίων
η πρόσληψη έχει γίνει, αλλά εκκρεµεί ακόµη η κατάταξή τους σε
οργανικές θέσεις. Βλέπετε πόσες είναι οι ανάγκες σε προσωπικό
και σας ρωτώ: Για ποιο λόγο δεν τοποθετούνται στις κενές θέ-
σεις, ώστε να εργαστούν και τα µουσεία της χώρας να πάψουν
να υπολειτουργούν; Δεν πρόκειται για νέες προλήψεις, το τονίζω.
Επτά χρόνια τώρα έχουν προσληφθεί αυτοί οι άνθρωποι και πε-
ριµένουν νόµιµη τοποθέτηση. Καταθέτω για τα Πρακτικά το ιστο-
ρικό της υπόθεσης αυτής. 

(Στο σηµείο αυτό ο ΣT’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βαΐτσης
Αποστολάτος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η γενικότερη πολιτική που ακολουθείται στο θέµα των µου-
σείων και των αρχαιολογικών χώρων της χώρας πάει µονίµως ένα
βήµα µπροστά και δύο πίσω. Χθες χάρηκα για το Σούνιο, για το
ναό του Ποσειδώνα και της Σουνιάδας Αθηνάς, για το δρόµο για
τα ΑΜΕΑ που φτιάχνεται. Από τη µια δηλαδή, έχουµε την άψογη
λειτουργία του νέου Μουσείου της Ακρόπολης και από την άλλη
έχουµε περιπτώσεις σαν αυτή του Αρχαιολογικού Μουσείου στο
κέντρο της Αθήνας και σαν αυτή της εγκατάλειψης τόσων άλλων,
όπως του Ναού της Αγροτέρας Αρτέµιδος, δίπλα στο σπίτι που
µένω. Έχω κάνει ολόκληρο κοινοβουλευτικό αγώνα για τη διά-
σωση αυτού του επιφανέστατου µνηµείου των Αρχαίων Αθηνών.
Τελικά πάντα κάτι γίνεται και το πρόβληµα διαιωνίζεται, όπως
εκεί. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε. 

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Νι-
κητιάδης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, κατ’ αρχάς, πρέπει να υπογραµµίσω ότι το
γεγονός πως εσείς κατέχετε τη συγκεκριµένη θέση νοµίζω ότι
αναδεικνύει κατά εξαιρετικό τρόπο και τα θέµατα του πολιτισµού
και τα θέµατα του τουρισµού. Πολλές φορές στο εθνικό Κοινο-
βούλιο έχουµε συναντηθεί σε διαλόγους, όπου ασκείτε τον αντι-
πολιτευτικό σας έλεγχο, όπως οφείλετε, αλλά και όπως πρέπει
και πραγµατικά βάζετε τα ζητήµατα ευαισθητοποιώντας µας πε-
ρισσότερο –πρέπει να πω- και σκαλίζοντας τις ευαίσθητες χορ-
δές µας µε ένταση πολλές φορές για τόσο σηµαντικά ζητήµατα. 

Όπως σας είπα πριν, κάναµε µια κατηγοριοποίηση. Πολλά από
τα µνηµεία έχουν τεράστιες ελλείψεις. Στο Εθνικό Αρχαιολογικό
Μουσείο βρισκόµαστε στην κατηγορία Α2. Όπως δηλαδή σας πε-
ριέγραψα, υπάρχουν οι βασικές, υπάρχουν οι επιθυµητές υπη-
ρεσίες και δυστυχώς, σε αυτό το κορυφαίο µουσείο κάνουµε
ακόµη προσπάθεια τώρα, για να φθάσουµε και στις εξειδικευµέ-
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νες υπηρεσίες. 
Εµείς δεν έχουµε επαναπαυθεί και όσα περιέγραψε η Γενική

Γραµµατέας η κ. Μενδώνη, ασφαλώς –και συµφωνείτε κι εσείς-
είναι ορθά και οφείλουµε να σκύψουµε όλοι µαζί –στην κυριολε-
ξία όλοι µαζί- για να τα αντιµετωπίσουµε. 

Εµείς ήδη προχωρήσαµε. Εκτυπώθηκε εκ νέου το ενηµερωτικό
φυλλάδιο και σε γραφή Braille, για να µπορεί ένας τυφλός όταν
πηγαίνει να επισκεφτεί το Αρχαιολογικό Μουσείο, να αντιλαµβά-
νεται τι είναι αυτό που έχει µπροστά του. Ανατυπώθηκε ο οδηγός
του µουσείου στα αγγλικά. Λειτουργούν συστηµατικά τα εκπαι-
δευτικά προγράµµατα και όλες οι εκπαιδευτικές δράσεις του
µουσείου. Προσλήφθηκαν οι φύλακες µέσω του ΑΣΕΠ, ώστε να
λειτουργεί σωστά το πωλητήριο του ΤΑΠ. 

Αντίστοιχα, προγραµµατίζονται υπηρεσίες που θα αναβαθµί-
σουν το Εθνικό Αρχαιολογικό Μουσείο σε Α1, όπως σας είπα. Γί-
νεται µία σηµαντική δουλειά και περιµένουµε ότι γρήγορα θα
δούµε τους καρπούς της. Υπάρχει ένα πιλοτικό πρόγραµµα για
την αντικατάσταση των εξωτερικών πινακίδων και των πινακίδων
σήµανσης. Πρέπει να σας πω ότι µετά από την πρόσληψη του
εποχικού προσωπικού λειτουργούν πλέον, όλες οι αίθουσες του
µουσείου γιατί υπήρχε ένα ζήτηµα και αυτό πραγµατικά ήταν κάτι
που έπρεπε και οφείλαµε να αντιµετωπίσουµε: να έχουµε δη-
λαδή, το κορυφαίο Αρχαιολογικό Μουσείο –ένα από τα σηµαντι-
κότερα, για να µην πω το σηµαντικότερο στον κόσµο- και να µην
µπορούν να λειτουργούν όλες οι αίθουσές του. Τώρα µε την πρό-
σληψη του προσωπικού λειτουργούν όλες οι αίθουσες. Πρέπει
να σας πω ως προς το ωράριο ότι τη Δευτέρα από τις 13.00’ έως
τις 20.00’ και τις άλλες ηµέρες από τις 9.30’ µέχρι τις 16.00’ είναι
ανοιχτό κάθε µέρα, για να µπορούν να το επισκέπτονται. 

Πρέπει να σας πω ότι εµείς κάθε φορά όταν υπάρχει ένα έκτα-
κτο γεγονός επίσκεψης επιδιώκουµε να ανοίγει ο χώρος, προκει-
µένου να µπορούν να θαυµάσουν αυτά τα µοναδικά ευρήµατα
όσοι θέλουν να τα θαυµάσουν. Πρέπει, επίσης, να σας πω ότι και
για όλα τα άλλα εξίσου σηµαντικά µνηµεία που θέτετε στο ερώ-
τηµά σας, γίνεται η ίδια ακριβώς δουλειά προς την ίδια κατεύ-
θυνση. 

Πάρα ταύτα, οφείλουµε να πούµε ότι έχουµε ακόµη δρόµο
µπροστά µας να διανύσουµε. Θα συµφωνήσω µαζί σας ότι τα ζη-
τήµατα του περίγυρου είναι ακόµη ορατά, είναι τέτοια που οφεί-
λουν µία σύµπνοια, µία συνέργεια από πάρα πολλούς φορείς,
από πάρα πολλά Υπουργεία, ενδεχοµένως και µία διακοµµατική
παρέµβαση πια κι όχι συναίνεση, έτσι ώστε να καταφέρουµε κά-
ποια στιγµή το Αρχαιολογικό Μουσείο της Αθήνας, αυτό το µο-
ναδικό Εθνικό Αρχαιολογικό Μουσείο, να λειτουργεί µε τον
τρόπο που θα θέλαµε και να φτάσει σε επισκεψιµότητα τους
αριθµούς που έχει το νέο Μουσείο της Ακρόπολης, το οποίο λει-
τουργεί κατά υποδειγµατικό τρόπο.

Εγώ θα επαναλάβω ότι τα ζητήµατα που θέτετε είναι κορυ-
φαία. Εµείς τα ακούµε µε πάρα πολύ προσοχή και σκύβουµε όσο
περισσότερο γίνεται. Μέσα σε αυτή την οικονοµική κρίση προ-
σπαθούµε και ελπίζω κάποια άλλη φορά να έχω τη δυνατότητα
να σας αναπτύξω και τις προσπάθειες που γίνονται από την
πλευρά της Ευρωπαϊκής Ένωσης, έτσι ώστε να έρθει και η Ευ-
ρώπη να συνδράµει στην κατεύθυνση αυτή. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ενηµερώσω το

Σώµα ότι ο Βουλευτής Σερρών του ΛΑΟΣ κ. Πολατίδης, η Ανε-
ξάρτητη Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. Μπακογιάννη και ο Βουλευτής
Επικρατείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μου-
λόπουλος ζητούν άδεια ολιγοήµερης απουσίας τους στο εξωτε-
ρικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τις

ζητηθείσες άδειες.
Επίκαιρες Ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 1165/23-8-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιλτιάδη Βαρ-
βιτσιώτη προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε τη διενέργεια εισαγωγικού

διαγωνισµού της Εθνικής Σχολής Δηµόσιας Διοίκησης.
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Βαρβιτσιώτη θα απαντήσει ο

Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας, αφού πρώτα ο κ. Βαρβι-
τσιώτης µας την παρουσιάσει σύντοµα.

Ορίστε, κύριε Βαρβιτσιώτη, έχετε το λόγο.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν υπάρχει αµ-

φιβολία ότι ο µεγάλος ασθενής στη χώρα είναι η Δηµόσια Διοί-
κηση. Η Δηµόσια Διοίκηση έχει αποδειχθεί ως η τροχοπέδη της
οποιασδήποτε αναπτυξιακής προσπάθειας, όχι γιατί οι άνθρωποι
που την υπηρετούν δεν θέλουν, αλλά γιατί οι δοµές που έχουµε
φτιάξει, αλλά και το προσωπικό που έχουµε επιλέξει, µέσα από
διαδικασίες µάλλον αδιαφανείς όλα αυτά τα χρόνια, δεν φαίνεται
ότι µπορούν να ανταποκριθούν στα σύγχρονα κελεύσµατα. 

Κύριε Υπουργέ, προσωπικά µε συγκλόνισε η οµολογία του κ.
Βενιζέλου πριν από µερικές εβδοµάδες σε επιτροπή της Βουλής,
αµφισβητώντας έκθεση του ΣΔΟΕ και λέγοντας «ξέρετε, το
ΣΔΟΕ δεν έχει ούτε το προσωπικό ούτε τις δοµές να κάνει σο-
βαρούς ελέγχους». Αυτή η διαπίστωση, την οποία κάνουµε όλοι
σ’ αυτή την Αίθουσα, ότι τελικά η Δηµόσια Διοίκηση δεν µπορεί
να λειτουργήσει µε τον τρόπο µε τον οποίο θα θέλαµε όλοι να
λειτουργήσει, έχει µία ακόµη αιτία. Δεν είναι µόνο οι δοµές. Δεν
είναι µόνο ο γραφειοκρατικός γιγαντισµός, είναι και το θέµα των
προσόντων των ανθρώπων που υπηρετούν τη Δηµόσια Διοίκηση.
Γι’ αυτό και εδώ και περίπου τριάντα χρόνια λειτουργεί στη χώρα
µας η Εθνική Σχολή Δηµόσιας Διοίκησης, που ξεκίνησε µε πολύ
δειλά βήµατα και στη συνέχεια στο πλαίσιο ενός επεκτατισµού
τέτοιου είδους σχολών φτιάξαµε και την Εθνική Σχολή για την
τοπική αυτοδιοίκηση, λες και χρειαζόταν κάτι ιδιαίτερο για την
τοπική αυτοδιοίκηση. 

Η Εθνική Σχολή Δηµόσιας Διοίκησης έχει µείνει ουσιαστικά
ανενεργή τα τελευταία δύο χρόνια. Δεν έχει προκηρυχθεί διαγω-
νισµός την τελευταία διετία, ενώ είναι εµφανής η ανάγκη –ανά-
γκη την οποία καθιστούν ολοένα και περισσότερο πιο έντονη και
οι δανειστές µας, η τρόικα, οι οποίοι επισκέπτονται και τον κύριο
Υφυπουργό στο γραφείο του τακτικά- ότι χρειάζεστε σοβαρό
προσωπικό.

Επιµένω στο ερώτηµα που σας είχα καταθέσει, όχι γιατί έχω
µία µονοµανία, αλλά γιατί θέλω να σας επισηµάνω ακριβώς την
αναγκαιότητα να προχωρήσετε σε νέο διαγωνισµό, να λειτουρ-
γήσει η Εθνική Σχολή Δηµόσιας Διοίκησης και το προσωπικό που
θα προσλαµβάνουµε από εδώ και πέρα στο δηµόσιο, να είναι
απόφοιτοι αυτής της Σχολής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο Υφυπουργός Διοικη-
τικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κ. Κων-
σταντίνος Ρόβλιας έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, πραγµατικά σας ευχαριστώ για την ερώ-
τησή σας και για το ενδιαφέρον που δείχνετε για την Εθνική
Σχολή Δηµόσιας Διοίκησης. Καλά κάνετε και αναδεικνύετε αυτό
το θέµα.

Θέλω να θυµίσω ότι στο Εθνικό Κέντρο Δηµόσιας Διοίκησης
και Αυτοδιοίκησης λειτουργούσαν δύο σχολές, η Εθνική Σχολή
Δηµόσιας Διοίκησης και η Εθνική Σχολή Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
Από τις σχολές αυτές έχουν αποφοιτήσει δύο χιλιάδες τριάντα
τέσσερις πτυχιούχοι, στελέχη υψηλής ποιότητας, αυξηµένων
προσόντων και ταχείας εξέλιξης, που έχουν παρακολουθήσει
σύγχρονη εκπαίδευση για να ανταποκριθούν στις νέες συνθήκες
και στις ταχύτατες τεχνολογικές εξελίξεις.

Πρόσφατα, µε το άρθρο 57 του ν.3966/2011, που ψηφίστηκε
το Μάιο, έγινε η σύσταση της Εθνικής Σχολής Δηµόσιας Διοίκη-
σης και Αυτοδιοίκησης. Η σχολή αυτή διαδέχεται την Εθνική
Σχολή Δηµόσιας Διοίκησης και ενσωµατώνει την Εθνική Σχολή
Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Έτσι στο εξής οι απόφοιτοι της ενιαίας
πλέον Εθνικής Σχολής Δηµόσιας Διοίκησης και Αυτοδιοίκησης,
θα στελεχώνουν τόσο τις υπηρεσίες του δηµοσίου όσο και τις
υπηρεσίες της αυτοδιοίκησης.

Αυτή η προγραµµατισµένη αλλαγή, η οποία καθυστέρησε να
ψηφιστεί από τη Βουλή, ήταν η αιτία που δεν έγινε ο διαγωνισµός
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το 2010 για σπουδαστές της σχολής. Ο διαγωνισµός, όµως, θα
διεξαχθεί εντός του 2011 µόλις ολοκληρωθεί ο διορισµός του
νέου διοικητικού συµβουλίου, η σύνθεση του οποίου τροποποι-
ήθηκε πρόσφατα. Και είναι ειληµµένη πολίτική απόφαση σας βε-
βαιώνω, να γίνει ο διαγωνισµός.

Αυτός ο προγραµµατισµός που σας δίνω, επιβεβαιώνεται από
το γεγονός ότι στις 28 Ιουλίου 2011 –πρόσφατα- εστάλη εγκύ-
κλιος σε όλες τις υπηρεσίες προκειµένου να προσδιοριστούν οι
θέσεις, στις οποίες θα διοριστούν οι απόφοιτοι της νέας εκπαι-
δευτικής χρονιάς.

Το σύστηµα εξετάσεων για την εισαγωγή στη σχολή -όπως ρω-
τάτε- δεν έχει τροποποιηθεί. Θα γίνει όπως µέχρι τώρα γινόταν,
µε ενοποιηµένη βέβαια διαδικασία, διότι πλέον έχουµε µία Σχολή
αντί για δύο. Θα εφαρµοστούν δηλαδή τα άρθρα 17 και 18 του
π.δ. 57/2007. Το είδος και το περιεχόµενο της εκπαίδευσης της
σχολής γνωρίζετε ότι αποσκοπεί και πράγµατι παρουσιάζει στε-
λέχη που προορίζονται για θέσεις ευθύνης σε φορείς του δηµο-
σίου. Σας λέω ότι αυτά είναι στελέχη µε αυξηµένα τυπικά και
ουσιαστικά προσόντα, που διέπονται από ειδικό καθεστώς που
προβλέπεται από τον Κώδικα Δηµοσίων Υπαλλήλων. 

Έτσι, οι απόφοιτοι των σχολών αυτών, έχουν ταχύτερη εξέλιξη
στα κλιµάκια της διοικητικής ιεραρχίας και ειδικές ρυθµίσεις
όπως ο εισαγωγικός βαθµός «Β», ο υπολογισµός του χρόνου φοί-
τησης στη σχολή ως πλεονάζον στο βαθµό «Β» και η προσµέ-
τρηση για τους αριστούχους ενός επιπλέον έτους στο βαθµό
αυτό και η επιπλέον µοριοδότηση τους κατά την κρίση για επι-
λογή προϊσταµένων οργανικών µονάδων.

Είναι προφανές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι δίνεται ιδι-
αίτερη έµφαση στο προσωπικό που έχει αποφοιτήσει από τις
σχολές αυτές. Το προσωπικό αυτό αξιοποιείται µε τον καλύτερο
τρόπο µε σκοπό τη βελτίωση και την προαγωγή της Δηµόσιας
Διοίκησης.

Αν χρειαστεί, θα επανέλθω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ για

την ενδελεχή απάντησή σας και χαίροµαι που είναι µέσα στους
προγραµµατισµούς του Υπουργείου να προκηρύξετε το διαγω-
νισµό έστω και καθυστερηµένα µέσα στο 2011. Εγώ θα σας θυ-
µίσω µόνο ότι ο Γιώργος Παπανδρέου πριν κερδίσει τις εκλογές
του 2009 είχε επισκεφθεί την Εθνική Σχολή Δηµόσιας Διοίκησης
κάνοντας λόγο για την αναβάθµιση και του προσωπικού αλλά και
της ποιότητας και του τρόπου εισαγωγής νέων στελεχών στο δη-
µόσιο τοµέα.

Επίσης θα επισηµάνω ότι σήµερα µέσα από το φάσµα που κα-
λύπτει την ανεργία των πτυχιούχων όλων των σχολών και µέσα
από το πρόβληµα το οποίο αντιµετωπίζουν και βιώνουν χιλιάδες
νέοι άνθρωποι οι οποίοι βλέπουν στο ιδιωτικό τοµέα να γίνεται
σωρεία απολύσεων και τη σταθερότητα την οποία δίνει µία εξέ-
λιξη στο δηµόσιο τοµέα, υπάρχει πάρα πολύ µεγάλος αριθµός
ενδιαφεροµένων. Αυτήν τη στιγµή πάνω από πέντε χιλιάδες νέοι
πτυχιούχοι -οι οποίοι ενδεχοµένως έχουν και κάποια εργασιακή
εµπειρία και κάποιους µεταπτυχιακούς τίτλους- θέλουν να συµ-
µετάσχουν στο διαγωνισµό και γι’ αυτό είναι πάρα πολύ σηµα-
ντικό να είναι ξεκάθαρη και η λογική της πολιτείας πώς θα
προχωρήσει και πώς θα λειτουργήσει από δω και πέρα η Εθνική
Σχολή Δηµόσιας Διοίκησης. Δεν είναι δηλαδή ότι κάνουµε φέτος
διαγωνισµό και του χρόνου ξανασκεφτόµαστε, αλλά πώς θα µπει
πραγµατικά σε µία ρότα λειτουργίας µε τακτικές εξετάσεις σε
τακτικό χρονικό διάστηµα ώστε και το δηµόσιο να επανδρώνεται
σωστά µε στελέχη που πρέπει και οι νέοι που θέλουν να υπηρε-
τήσουν τη «ραχοκοκκαλιά» του δηµόσιου τοµέα, αναλαµβάνο-
ντας θέσεις ευθύνης και υψηλών διοικητικών αρµοδιοτήτων, να
µπορούν να το κάνουν.

Θα ήθελα να σας επισηµάνω, κύριε Υπουργέ, ότι θεωρώ πως
θα µπορούσατε πραγµατικά αναβαθµίζοντας και τη λειτουργία
της σχολής να δηµιουργήσετε αυτή τη νέα γενιά και να µην χρη-
σιµοποιούµε πλέον µεθόδους για την επιλογή προσωπικού στο
δηµόσιο που «πληγώνουν» όπως η µέθοδος που έχει επιλεγεί το
τελευταίο διάστηµα για τους δήµους µέσα από µη κυβερνητικές
οργανώσεις και αµφιλεγόµενα «παράθυρα» για να καλύψουν τις

διάφορες ανάγκες που έχουν σε προσωπικό, πράγµα για το
οποίο σας καταγγέλλει και η οµοσπονδία των υπαλλήλων στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση. Νοµίζω ότι είναι πολύ πιο σηµαντικό να
απελευθερώσουµε και να επανδρώσουµε το δηµόσιο µε στελέχη
υψηλής αξίας που µπορούν να προσφέρουν και θα εντάσσονται
µέσα στη διοικητική δοµή και δεν θα τους έχουµε σε µία δεύτερη
κλίµακα εκτός διοικητικής δοµής υψηλά αµειβόµενους, χωρίς
όµως να τους θεωρούµε και πρώτης τάξεως υπαλλήλους, όπως
πολλές φορές συµβαίνει και παραγνωρίζονται στελέχη τα οποία
υπηρετούν στη Δηµόσια Διοίκηση απόφοιτοι της Εθνικής Σχολής
οι οποίοι, παρότι έχουν υψηλό βαθµό, δεν αναλαµβάνουν αντί-
στοιχες διοικητικές ευθύνες γιατί το γραφειοκρατικό σύστηµα
τους απορρίπτει.

Χαίροµαι όµως που στις δικές σας προτεραιότητες είναι να
προκηρύξετε αυτό το διαγωνισµό µέσα στο 2011.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός, κ. Ρόβλιας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-

ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κύριε συνά-
δελφε, πράγµατι η πρόθεση του Πρωθυπουργού και οι εντολές
του προς εµάς είναι να αναβαθµίσουµε το Εθνικό Κέντρο Δηµό-
σιας Διοίκησης και Αυτοδιοίκησης στο οποίο υπάγεται και η
Εθνική Σχολή. Προτρέχω να σας πω ότι το αναβαθµισµένο
Εθνικό Κέντρο Δηµόσιας Διοίκησης και Αυτοδιοίκησης θα έχει
και ένα ρόλο στην αξιολόγηση των δηµοσίων υπαλλήλων ακρι-
βώς µε σκοπό την αναβάθµιση της Δηµόσιας Διοίκησης και την
αξιοποίηση του ανθρώπινου δυναµικού. 

Είµαι απ’ αυτούς που λένε ότι η Δηµόσια Διοίκηση είναι ένα
από τα βασικά «εργαλεία» για την αντιµετώπιση της κρίσης. Είτε
µιλάµε για ανάπτυξη, είτε µιλάµε για έσοδα, είτε µιλάµε για πε-
ριορισµό δαπανών, όλα αυτά γίνονται από ανθρώπους. Οι πολι-
τικές αποφάσεις και η πολιτική βούληση δεν αρκούν. Αυτούς
τους ανθρώπους λοιπόν πρέπει να τους ενεργοποιήσουµε. Πρέ-
πει αυτή η Δηµόσια Διοίκηση που κάποιοι τη χαρακτηρίζουν «τρο-
χοπέδη» εµείς να αποδείξουµε ότι µπορεί να είναι η κινητήρια
δύναµη. 

Εν πάση περιπτώσει, ας θυµηθούµε ότι και στο παρελθόν –και
όχι µόνο στην Ελλάδα- οι µεγάλες κρίσεις αντιµετωπίστηκαν κυ-
ρίως από µια σωστή, αποτελεσµατική και εργατική Δηµόσια Δι-
οίκηση και φιλοδοξούµε έτσι να γίνει και η δική µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Η δεύτερη µε αριθµό 1170/23-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κο-
λοκοτρώνη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την αντιµετώπιση
του παραεµπορίου στη χώρα µας δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι,
στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερω-
τήσεων. 

Πριν µπούµε όµως στην ηµερήσια διάταξη των επερωτήσεων
θα µου επιτρέψετε να πω –είναι γνωστό άλλωστε σε όλους- ότι
τις τελευταίες τρεις µέρες έφυγαν από τη ζωή δυο πρώην Βου-
λευτές της Αριστεράς, ο Λυκούργος Καλλέργης και ο Λεωνίδας
Κύρκος. Προσωπικότητες γνωστές στο πανελλήνιο όχι µόνο από
τη δράση τους στο Κοινοβούλιο αλλά γενικά από τους πολιτικούς
και κοινωνικούς αγώνες µε γνωστή τη διαδροµή και των δυο. 

Πιστεύω ότι εκφράζω το Σώµα για να δώσουµε τα συλλυπητή-
ρια όχι µόνο στους οικείους τους αλλά και στα κόµµατά τους. 

Έχει ζητήσει το λόγο ο κ. Παπαδηµούλης από το Συνασπισµό
Ριζοσπαστικής Αριστεράς. Αν κάποιος, επίσης, θέλει να µιλήσει
στη συνέχεια θα πάρει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Παπαδηµούλη έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Τις τελευταίες ώρες όλη η Ελλάδα νιώθει φτωχότερη. Χάθηκαν

δυο σηµαντικές προσωπικότητες: ο Λεωνίδας Κύρκος και ο Λυ-
κούργος Καλλέργης. Ένας µεγάλος της πολιτικής, µια κορυφαία
προσωπικότητα της σύγχρονης πολιτικής ιστορίας, ο Λεωνίδας
Κύρκος, ένας άνθρωπος µε Α κεφαλαίο. Και ένας ενεργός πολί-
της που διετέλεσε και Βουλευτής αλλά υπήρξε πριν από όλα µε-
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γάλος για δεκαετίες στο θέατρο και τον κινηµατογράφο, ο Λυ-
κούργος Καλλέργης. Και οι δυο διαπρεπείς αγωνιστές της ζωής. 

Επιτρέψτε µου να κάνω µια ιδιαίτερη αναφορά στο Λεωνίδα
Κύρκο γιατί ήταν και για µένα προσωπικά και για όσους για δε-
καετίες θητεύσαµε και θητεύουµε στην ανανεωτική Αριστερά πο-
λιτικός και πνευµατικός πατέρας, εµπνευστής όχι µόνο πολιτικών
και ιδεών, αλλά και ηθικών αξιών. Πρωταγωνιστής µαζί µε τον
Χαρίλαο Φλωράκη σε µια µεγάλη προσπάθεια υπέρβασης δια-
φορών στο χώρο της ιστορικής Αριστεράς µε τη δηµιουργία του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου. Είχα την τιµή µε
πρόταση του Λεωνίδα Κύρκου να είµαι στην τετράδα που συνέ-
ταξε το κοινό πόρισµα το 1988 της ΕΑΡ µε το ΚΚΕ που άνοιξε το
δρόµο γι’ αυτήν τη µεγάλη ενωτική πρωτοβουλία στην Αριστερά. 

Στον Λεωνίδα Κύρκο άρεσε συχνά να επαναλαµβάνει ένα σύν-
θηµα: «Επανάσταση στη σκέψη, τόλµη στη ζωή, ανανέωση στην
πολιτική». Προσπάθησε να το κάνει πράξη σε όλη του τη ζωή από
τα φοιτητικά του χρόνια, την ΕΠΟΝ, την καταδίκη σε θάνατο στα
δύσκολα µετεµφυλιακά χρόνια, µέχρι τους τελευταίους µήνες
της ζωής του. Μαχητικός αγωνιστής για τα ιδεώδη της Αριστε-
ράς, ανοικτόµυαλος και µετριοπαθής πολιτικός σεβαστός από
φίλους και αντιπάλους. Και γι’ αυτό νοµίζω ότι εκφράζω πολύ πε-
ρισσότερους απ’ όσους ανήκουν στον ευρύτερο χώρο της Αρι-
στεράς, αν πω ότι σε δυο περίπου µέρες, την Τετάρτη το
απόγευµα, στο 1ο Νεκροταφείο αποχαιρετούµε και κηδεύουµε
έναν από τους τελευταίους µεγάλους της σύγχρονης πολιτικής
ιστορίας ένα κοµµάτι από την ιστορία µας από τα ιδανικά µας
από τις εµπειρίες µας. 

Ο Λεωνίδας Κύρκος, όπως όλοι οι µεγάλοι της πολιτικής ζωής
και της σύγχρονης ιστορίας, δεν ήταν αλάνθαστος. Είχε φίλους
και αντιπάλους. Κατάφερε, όµως, να γίνει σεβαστός από φίλους
και αντιπάλους και να γίνει αγαπητός σε πολλαπλάσιους Έλλη-
νες απ’ αυτούς που ψήφιζαν το κόµµα στο οποίο ηγείτο γιατί
ήταν µεγάλος, γιατί ήταν γνήσιος και γιατί έβαζε τα συµφέροντα
του λαού και του τόπου πάνω από τα στενά παραταξιακά ή κοµ-
µατικά συµφέροντα. 

Ας είναι ελαφρύ το χώµα που θα τον σκεπάσει σε λίγες ώρες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο Αναπληρωτής

Υπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης έχει ζητήσει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Εµείς οι νεότεροι Βουλευτές αισθανόµαστε ιδιαίτερη συγκί-

νηση από τη µεγάλη αυτή απώλεια δύο πολιτικών που µε τη
στάση τους τίµησαν την πολιτική ζωή του τόπου του Λυκούργου
Καλλέργη, Βουλευτή του ΚΚΕ, αλλά και του Λεωνίδα Κύρκου, ο
οποίος ήταν ένα από τα µεγάλα πολιτικά κεφάλαια της Μεταπο-
λίτευσης. Και οφείλω να οµολογήσω ότι µε το λόγο του κέντριζε
την προσοχή πολλών νέων ανθρώπων της γενιάς µου. Ήµασταν
στα γυµνασιακά θρανία τότε, αλλά ζούσαµε µε πολύ µεγάλη
ένταση, τα πρώτα χρόνια της αποκατάστασης της δηµοκρατίας
και τις πολιτικές αντιπαραθέσεις που διεξάγονταν καθώς η χώρα
προσπαθούσε να αποκτήσει τον προσανατολισµό της για το πώς
θα ήθελε να πορευθεί από τη στιγµή που αποκαταστάθηκε η δη-
µοκρατία.

Ο Λεωνίδας ο Κύρκος ηγήθηκε µαζί µε άλλους της ανανεωτι-
κής προσπάθειας στο χώρο της Αριστεράς. Υπήρξε ένας πολιτι-
κός ο οποίος είχε το θάρρος να λέει αλήθειες, να αναγνωρίζει
λάθη, µα πάνω απ’ όλα να καινοτοµεί. 

Εξίσου έντιµος και ειλικρινής, συνεπής αγωνιστής υπήρξε και
ο Λυκούργος Καλλέργης.

Και στους δύο ευχόµαστε «καλό ταξίδι». 
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Πρωτόπαπας έχει ζητήσει
το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, όλοι έχουµε τη θέ-
ληση να τιµήσουµε τη µνήµη δύο ξεχωριστών Ελλήνων, δύο αν-
θρώπων που τίµησαν και τον πολιτικό κόσµο µε την παρουσία
τους, το µεγάλο Λεωνίδα Κύρκο και τον άνθρωπο του Πολιτι-
σµού, της Τέχνης, αλλά βεβαίως και της πολιτικής, στρατευµένος
µέχρι το τέλος της ζωής του, το Λυκούργο Καλλέργη.

Θα µου επιτρέψετε µια πιο εκτενή αναφορά στο Λεωνίδα

Κύρκο, µε τον οποίο είχα την τιµή να έχω και µία προσωπική γνω-
ριµία. 

Πολλές φορές µπορεί να µη συµφωνούσες µε το Λεωνίδα τον
Κύρκο. Άλλες να συµφωνούσες, άλλες να διαφωνούσες. Πάντα,
όµως, ήσουν αναγκασµένος να σέβεσαι και να υπολογίζεις αυτό
το οποίο έλεγε, γιατί γνωρίζαµε όλοι ότι αυτό το οποίο λέει, το
λέει ανιδιοτελώς, πάντα µε κριτήριο το εθνικό συµφέρον, το συµ-
φέρον της πατρίδας, το συµφέρον του λαού, το συµφέρον των
πολιτών. Και αυτό τήρησε σε όλη του τη διαδροµή. Μία διαδροµή
που ξεκίνησε από πάρα πολύ δύσκολες ώρες για την Ελλάδα,
για το λαό µας και για την ίδια την Αριστερά την οποία µε συνέ-
πεια υπηρέτησε τόσα χρόνια, µια διαδροµή που πέρασε µέσα
από πολλές, δύσκολες καταστάσεις και που συνεχίστηκε ίσως
µέχρι και την τελευταία ώρα πριν το θάνατό του.

Ο Λεωνίδας Κύρκος ήταν άνθρωπος της ενότητας, άνθρωπος
που ήξερε σε πολύ κρίσιµες ώρες για το έθνος µας να βάζει το
εθνικό συµφέρον, την ενότητα του λαού πάνω από το κοµµατικό,
πάνω από το ατοµικό πολλές φορές. Ο Λεωνίδας Κύρκος ήταν ο
άνθρωπος της ανανέωσης –και της ανανέωσης µε τόλµη- ανοι-
χτός στις νέες ιδέες. Ένα νέο µυαλό ακόµα και όταν το σώµα
του δεν ήταν νέο. Υπηρέτησε την ανανέωση της πολιτικής ζωής
και την ανανέωση της Αριστεράς µε συνεχείς πρωτοβουλίες
µέχρι το τέλος της ζωής του. 

Ο Λεωνίδας Κύρκος ήταν ο άνθρωπος της Ευρώπης. Δεν είναι
τυχαίο, µάλιστα, ότι στο ευρωψηφοδέλτιο έπαιρνε πολύ περισ-
σότερους ψήφους απ’ ό,τι έπαιρνε πολιτικά το ίδιο του το κόµµα.
Οι Έλληνες ήξεραν ότι µπορεί να ανοίξει καινούργιους δρόµους,
ότι µπορεί να υπηρετήσει ιδέες µε τόλµη και να δηµιουργήσει
νέα θετικά δεδοµένα και για τη χώρα µας και για τους πολίτες.

Τιµούµε τη µνήµη του. Και, βεβαίως, νοµίζω ότι µε τη φροντίδα
του Προεδρείου –για την οποία είµαι βέβαιος εξάλλου- θα υπάρ-
ξουν κι όλες οι απαραίτητες συνθήκες προκειµένου τις επόµενες
ηµέρες να τιµηθεί και πολιτικά από την ελληνική Βουλή η µνήµη
του Λεωνίδα Κύρκου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Βαρβιτσιώτης.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι η σκέψη µας είναι στους οικείους

των δύο πολιτικών, των δύο προσωπικοτήτων που έφυγαν από
τη ζωή. Ακόµα περισσότερο, όµως, η σκέψη µου ως νέος άνθρω-
πος είναι προς αυτήν τη µεγάλη προσωπικότητα της Αριστεράς,
τον Λεωνίδα Κύρκο, ο οποίος πριν από µερικά χρόνια -νοµίζω
τρία τον αριθµό- τέτοια εποχή, µε είχε τιµήσει να είµαι ένας από
αυτούς που παρουσίαζαν έναν τόµο της αυτοβιογραφικής του
τριλογίας, το «Στιγµές ΙΙΙ», σε µια παρουσίαση του, ανά την Ελ-
λάδα.

Κυρία Πρόεδρε, τότε, παρ’ ότι πολιτικά µπορώ να πω ότι δεν
συνδέοµαι ούτε στον τρόπο µε τον οποίο ξεκίνησε η δικιά µου
είσοδος στην πολιτική και η δικιά του, ούτε η διαδροµή µας,
µπορώ να σας πω ένα πράγµα: Αυτό που θυµάµαι και µε παρα-
κινεί πάντα στην προσφορά του Λεωνίδα Κύρκου στα πολιτικά
πράγµατα του τόπου είναι η ανθρωπιά του, είναι ο τρόπος µε τον
οποίο κοίταζε τον παράγοντα άνθρωπο, ο τρόπος µε τον οποίο
έβγαζε από µέσα από τη σκέψη του, παρ’ ότι ο ίδιος είχε περάσει
πολλά δεινά και πολύ δύσκολες στιγµές, την οποιαδήποτε έννοια
µίσους, ρεβανσισµού, αντιπαλότητας και προσπαθούσε να κάνει
την τοποθέτησή του δηµιουργική.

Παράλληλα µε την εµπιστοσύνη που µου είχε δείξει τότε, για
να παρουσιάσω το «Στιγµές», θα έλεγα ότι θυµάµαι και τον τρόπο
µε τον οποίο αγκάλιαζε πάντοτε τους νέους ανθρώπους, δίνο-
ντας τους χώρο, χρόνο για να µπορέσουν να σκεφτούν, να ανα-
πτύξουν τη δράση τους, να συγκρουστούν ή να αντιπαρατεθούν
ή ακόµα και να συµφωνήσουν.

Εγώ θέλω να πω ότι σίγουρα η παρακαταθήκη του Λεωνίδα
Κύρκου είναι, ότι πρέπει να βγάζουµε τα έντονα στοιχεία της
αντιπαράθεσης από τον πολιτικό µας λόγο, να κρατάµε την ουσία
και να µπορούµε να βρίσκουµε τρόπους µε τους οποίους να ενώ-
νουµε τις σκέψεις µας για το καλό του τόπου και όχι να βρί-
σκουµε τα στοιχεία αυτά που µπορούν να µας διχάσουν, γιατί
αυτά τα έχουµε ζήσει και µας έχουν πληγώσει.
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Το µέλλον ανοίγεται σε µια περίοδο όπου θέλει και ευρύτερες
συνθέσεις και ευρύτερες συνεννοήσεις και χρειάζεται πάνω απ’
όλα ένα γενναίο πνεύµα και µια γενναία ψυχική διάθεση και αυτή
την ψυχική διάθεση την είχε ο Λεωνίδας Κύρκος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο Βουλευτής του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Καραθανασόπουλος, έχει το
λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΚΚΕ για το θά-
νατο του Λεωνίδα Κύρκου και το θάνατο του Λυκούργου Καλ-
λέργη θα θέλαµε να εκφράσουµε τα συλλυπητήριά µας στους
οικείους τους και στα πολιτικά τους κόµµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ, κ. Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ο καθένας προφανώς, αγαπητοί συνάδελφοι, µπορεί να αντι-

ληφθεί ότι οι πολιτικές και ιδεολογικές διαφορές των εκλιπόντων
µε το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, τουλάχιστον, θα µπορούσαν
να χαρακτηριστούν ως απύθµενες. Παρ’ όλα αυτά θα πρέπει να
τους αναγνωρίσουµε ήθος, εντιµότητα, συνέπεια στη πολιτική
τους σκέψη και προπάντων ευγένεια στην εκφορά του πολιτικού
λόγου. 

Ας είναι, λοιπόν, ελαφρύ το χώµα που θα σκεπάσει τους αν-
θρώπους αυτούς. Να µεταφέρω τα θερµά συλλυπητήρια στις οι-
κογένειες των θανόντων εκ µέρους του Προέδρου του Λαϊκού
Ορθοδόξου Συναγερµού και της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο Υπουργός Οικονοµι-

κών, κ. Ευάγγελος Βενιζέλος, έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Παρ’ ότι τοποθετήθηκε ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός, εφόσον βρίσκοµαι στην Αίθουσα είναι ηθικό
µου καθήκον και προσωπικό να µιλήσω για τον Λεωνίδα Κύρκο,
φυσικά και για τον Λυκούργο Καλλέργη από τον οποίο και ξεκινώ.
Είχα την ευκαιρία να συνεργαστώ αρκετές φορές µαζί του στην
πρώτη µου θητεία στο Υπουργείο Πολιτισµού. 

Πέραν όλων των άλλων που αφορούν τη θεατρική και κινηµα-
τογραφική του δραστηριότητα και φυσικά την πολιτική του δρα-
στηριότητα στους κόλπους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, ο
Λυκούργος Καλλέργης είχε µια πολύ βαθειά συνείδηση της κα-
ταγωγής του, γιατί όπως γνωρίζετε η οικογένεια του συνδέεται
µε τις απαρχές του προοδευτικού, του σοσιαλιστικού κινήµατος
στη χώρα µας.

Αυτό ήταν ενσωµατωµένο στη σκέψη του, στο ήθος του και
στη συµπεριφορά του. Η χαρακτηριστική φυσιογνωµία του, η
υποβλητική φωνή του, όχι µόνο πάνω στη σκηνή ή στην οθόνη,
αλλά και µέσα στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου, έδινε πάντα έναν
ιδιαίτερο τόνο και ένα στίγµα. 

Ο Λεωνίδας Κύρκος είναι ένα ολόκληρο κεφάλαιο της σύγχρο-
νης πολιτικής ιστορίας της χώρας. Νιώθω βαθιά τιµή, γιατί µε συ-
νέδεε µαζί του επί πάρα πολλά χρόνια µια προσωπική σχέση, µια
αδιατάρακτη φιλία. Εµένα, τον κατά πολύ νεότερό του, πάντα µε
τιµούσε µε την προσοχή του. Από πολύ νεαρή ηλικία µού είχε χα-
ρίσει τη θέση ενός ισότιµου συνοµιλητή. Σχεδόν πάντα συµφω-
νούσαµε στις εκτιµήσεις µε εξαίρεση µια σύντοµη παρένθεση
στην πολιτική ζωή της χώρας, την περίοδο του 1989, για την
οποία όµως, έκτοτε πολλές φορές συζητήσαµε και βρεθήκαµε
να συµφωνούµε µε τον Λεωνίδα Κύρκο. 

Ο Λεωνίδας Κύρκος είναι η εµβληµατική φυσιογνωµία της ανα-
νεωτικής Αριστεράς. Είναι αυτός που µαζί φυσικά και µε πολλούς
άλλους, όπως ο Μπάµπης Δρακόπουλος, ο Πάνος Δηµητρίου –
άλλος στενός προσωπικός µου φίλος από τη Θεσσαλονίκη- και
πάρα πολλούς άλλους, που λυπάµαι που δε µνηµονεύω τα ονό-
µατά τους εδώ, διαµόρφωσαν ένα ρεύµα σκέψης που δεν επη-
ρέασε απλώς την ανανεωτική εκδοχή της κοµµουνιστικής
Αριστεράς, αλλά -θα έλεγα- συνολικά τον προοδευτικό λόγο και

την προοδευτική σκέψη στην Ελλάδα. 
Βασική συνιστώσα της σκέψης και της δράσης του Λεωνίδα

Κύρκου ήταν η συµφιλίωση και η εθνική, λαϊκή ενότητα. Ιδίως
τώρα, τα τελευταία δύο, τρία χρόνια εν µέσω αυτής της µακράς
και βαθειάς κρίσης που ταλανίζει, όχι µόνο την Ελλάδα, αλλά όλη
την Ευρώπη και θα έλεγα όλον τον κόσµο, ο Λεωνίδας Κύρκος
βρήκε το θάρρος να τοποθετηθεί µε ένα τρόπο, όπως πάντα,
απροκατάληπτο και ριζοσπαστικό, να διατυπώσει απόψεις συναι-
νετικές, ενωτικές, δηλαδή, προοδευτικές, τη στιγµή που στη
χώρα µας, σε πολύ µεγάλο βαθµό, διαµορφώνεται µια συντηρη-
τική αντισυσπείρωση, που θεωρεί ότι προοδευτική είναι η ακινη-
σία και η διαφύλαξη των λεγοµένων «κεκτηµένων δικαιωµάτων». 

Ο Λεωνίδας Κύρκος είχε µια ελεύθερη κριτική σκέψη. Φυσικά
είχε και τα βιώµατά του, τις παραδοχές του, τις αρχές του -αλ-
λοίµονο, αν κάποιος αντιλαµβάνεται τον εαυτό του ως πολιτικό
και µάλιστα, ηγετική, προοδευτική φυσιογνωµία χωρίς αναγωγή
σε αρχές- αλλά ήταν ταυτόχρονα ανοιχτός και είχε την ευελιξία
και την ετοιµότητα να υποδεχθεί νέες ιδέες. Αυτό φαίνεται από
τον τρόπο µε τον οποίο προσπάθησε, ιδίως στην τελευταία φάση
της ζωής του, να ξεπεράσει τις αγκυλώσεις γύρω από τη λεγό-
µενη «πολιτική και ιδεολογική χρήση της ιστορίας». 

Τα όσα έχει πει για την περίοδο της κατοχής και του εµφυλίου
είναι πολύ σηµαντικές παρακαταθήκες για τον τρόπο µε τον
οποίο πρέπει να σκεφτόµαστε, καλλιεργώντας και ενισχύοντας
την ιστορικότητα της σκέψης µας. Γιατί µόνο µέσα από τη βαθειά
µελέτη της ιστορίας µπορούµε να διαµορφώσουµε τις πολιτικές
και κοινωνικές προϋποθέσεις µιας δυναµικής εθνικής στρατηγι-
κής για το µέλλον.

Δεν είναι η ρητορική του δεινότητα που γοήτευσε τη Βουλή
και το εθνικό ακροατήριο, δεν είναι η προσήλωσή του στην ευ-
ρωπαϊκή ολοκλήρωση, δεν είναι η ικανότητά του να υπερβαίνει
στερεότυπα, είναι πρωτίστως η σύνθετη προσωπικότητά του που
εξέπεµπε ένα άλλο πολιτικό ήθος. Ήταν ένας άνθρωπος ευαί-
σθητος στη µουσική. Ήταν ένας άνθρωπος ευαίσθητος στις αι-
σθητικές προδιαγραφές που πρέπει να διέπουν το δηµόσιο βίο.
Και αυτό µπορεί πράγµατι, να λειτουργήσει παιδαγωγικά χωρίς
διδακτισµό. 

Ο Λεωνίδας Κύρκος, βεβαίως, δηµιουργούσε και αντιθέσεις.
Δεν ήταν στρογγυλός. Ήταν ήπιος, αλλά δεν ήταν γενικής και εύ-
κολης αποδοχής. Δεν µπορείς να κάνεις σοβαρή πολιτική, γενι-
κής και εύκολης πολιτικής, µε έναν πολιτικό λόγο που είναι
λευκός ως προς το περιεχόµενό του. 

Άρα η ηπιότητα τού ύφους του, του επέτρεπε να διατυπώνει
ένα λόγο πιο συγκεκριµένο και πιο αιχµηρό και πιστεύω ότι αυτό,
που κατ’ εξοχήν είχε ως προσόν ο Λεωνίδας Κύρκος, ήταν αυτό
που είναι κατά τη γνώµη µου ό,τι πιο προοδευτικό και υπό την
έννοια αυτή ό,τι πιο αριστερό µπορεί να υπάρξει: Η αίσθηση της
αξιοπρέπειας. Από την αίσθηση της αξιοπρέπειας απορρέουν
όλα και σε ατοµικό και σε συλλογικό επίπεδο. 

Και η Βουλή και ο πολιτικός κόσµος και οι πολυάριθµοι φίλοι
του θα έχουµε την ευκαιρία να µιλήσουµε πολλές φορές για τον
Λεωνίδα Κύρκο, γιατί η φυσιογνωµία του, όπως είπα και στη δή-
λωση που έκανα χθες, θα είναι πάντα ενεργός και παρούσα µέσα
σε ένα άνυδρο πολιτικό τοπίο, που δεν διαθέτει ούτε την πρωτο-
τυπία, ούτε την ευψυχία, ούτε τη γενναιοδωρία που απαιτούν οι
σηµερινές κρίσιµες συνθήκες. 

Μακάρι να µελετήσουµε το λόγο του και τη στάση του και να
στραφούµε προς µια διαφορετική, µη συµβατική αντίληψη για το
πώς πρέπει να διαµορφώνονται οι πολιτικές σχέσεις, οι πολιτικές
συµπεριφορές, ο πολιτικός πολιτισµός στη χώρα µας, ιδίως
τώρα, που αυτά όλα έχουν πολύ µεγάλη σηµασία, γιατί σε τελική
ανάλυση αυτή η κρίση είναι βεβαίως µια κρίση πολιτικού ήθους
και πολιτικού πολιτισµού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Καλό του ταξίδι και για
άλλη µια φορά τα θερµά συλλυπητήρια όλων µας στους οικείους
και στα πολιτικά τους κόµµατα.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα τώρα στην ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 57/7-7-2011 επερώτηση των Βου-
λευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.κ. Γεωργίου Κα-
ρατζαφέρη, Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη, Γεωργίου Ανατολάκη,
Βαΐτση Αποστολάτου, Κυριάκου Βελόπουλου, Μαυρουδή Βο-
ρίδη, Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη, Άγγελου Κολοκοτρώνη,
Ιωάννη Κοραντή, Παύλου Μαρκάκη, Ουρανίας Παπανδρέου-Πα-
παδάκη, Αθανασίου Πλεύρη, Ηλία Πολατίδη, Αστέριου Ροντούλη
και Αλέξανδρου Χρυσανθακόπουλου, προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε τις εξελίξεις της ελληνικής οικονοµίας.

Πριν δώσω το λόγο στον πρώτο επερωτώντα κ. Μαυρουδή Βο-
ρίδη, σας ενηµερώνω ότι έχουν οριστεί Κοινοβουλευτικοί Εκπρό-
σωποι από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ο Βουλευτής κ.
Νικόλαος Καραθανασόπουλος και από το Συνασπισµό Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Παπαδηµούλης.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Μαυρουδής Βορίδης. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Από τη Νέα Δηµοκρατία δεν έχει

οριστεί Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος�
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Δεν έχει σταλεί ακόµη

εξουσιοδότηση. Διαβάσαµε αυτές που έχουµε.
Ορίστε, κύριε Βορίδη έχετε το λόγο για δέκα λεπτά.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διακηρυγµένος στόχος και θα

έλεγα, υπό αυτήν την έννοια, εύλογος στόχος της Κυβερνήσεως
ήταν να αντιµετωπίσει το τριπλό µεγάλο πρόβληµα της ελληνικής
οικονοµίας. 

Είχε να αντιµετωπίσει, λοιπόν, από τη µια µεριά την κρίση δα-
νεισµού, το µεγάλο πρόβληµα του χρέους, διότι αυτό αποτελεί
προϋπόθεση για να συνεχίσει η χώρα µας να λειτουργεί οµαλά
σε οικονοµικό επίπεδο. Ο δεύτερος διακηρυγµένος στόχος είναι
να αντιµετωπίσει το έλλειµµα σύµφωνα µε στόχους συµφωνηµέ-
νους και µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, την Ευρωπαϊκή Κεντρική
Τράπεζα και το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Και ο τρίτος βε-
βαίως, στόχος είναι να οδηγήσει τη χώρα σε µία αναπτυξιακή πο-
ρεία.

Τονίζω ότι η Κυβέρνηση συµπληρώνει σύντοµα το ήµισυ της
θητείας της. Έχουν ήδη περάσει δύο χρόνια και βεβαίως, δεν
υπάρχει πια η απολογία τού «δεν γνώριζα», «δεν κατάλαβα», «δεν
είδα» ή, εν πάση περιπτώσει, η απολογία ότι «δεν είχα εκτιµήσει
ορθά τα πράγµατα, γιατί δεν είχα τα δεδοµένα».

Ποια είναι η κατάσταση ως προς τους τρεις αυτούς στόχους; 
Πρώτον, η κρίση δανεισµού. Η κρίση δανεισµού, όπως όλοι ξέ-

ρουµε, αντιµετωπίστηκε µε το µνηµόνιο και τα πρώτα 110 δισε-
κατοµµύρια. Στόχος –θυµίζω- της αντιµετώπισης του
προβλήµατος αυτού ήταν η είσοδός µας στις αγορές µέχρι το
τέλος του 2011, βαριά -οι εκτιµήσεις έλεγαν- αρχές του 2012.

Όχι µόνο το πρώτο πακέτο δεν έφθασε -και δεν έφθασε γιατί
ακριβώς δεν επετεύχθη ο στόχος της επιστροφής µας στο δα-
νεισµό των χρηµατοοικονοµικών αγορών εντός του συγκεκριµέ-
νου χρονικού πλαισίου- αλλά πλέον όλοι είναι φειδωλοί και ως
προς τις εκτιµήσεις τους για το πότε θα επιτευχθεί ενδεχοµένως,
η επιστροφή µας στις αγορές, µιλώντας ήδη για το 2014 και εν-
δεχοµένως, προδικάζοντας και ένα τρίτο πακέτο στήριξης. 

Το δεύτερο πακέτο στήριξης άραγε εξελίσσεται οµαλά; Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ούτε αυτό µπορεί να το εγγυηθεί κανείς.
Και δεν µπορεί να το εγγυηθεί κανείς, διότι βεβαίως πλέον, µέσα
στην Ευρώπη είναι ξεκάθαρες οι εντάσεις που διαµορφώνονται.
Από τη µία µεριά είναι λαοί οι οποίοι δεν κατανοούν γιατί πρέπει
να συνεχίζουν τη χρηµατοδότηση. Συνδέουν δε, αυτοί οι λαοί κι
αυτές οι κυβερνήσεις τη χρηµατοδότηση, µε επαχθή εξασφαλι-
στικά µέτρα και ζητούν εγγυήσεις: άλλοι εµπράγµατες, άλλοι
πάνω σε κινητές αξίες κι άλλοι, όπως στην περίπτωση της Φιν-
λανδίας, ακόµη και µε την καταβολή του ισόποσου, ώστε να είναι
απολύτως εξασφαλισµένος ο δανεισµός. Και βεβαίως, αυτό δη-
µιουργεί κι ένα ζήτηµα πλέον στο εσωτερικό της δικής µας
χώρας, αφού τεράστιες εντάσεις θα δηµιουργηθούν ως προς την
αποδοχή τέτοιου είδους εγγυήσεων. 

Η ένταση αυτή απεικονίζεται ξεκάθαρα, διότι από τη µια µεριά,
οι µεγάλες απαιτήσεις εγγυήσεων κι από την άλλη µεριά, η άρ-
νηση ή η εύλογη δυσκολία αποδοχής τόσων µεγάλων εγγυήσεων
δηµιουργούν ουσιαστικά αστάθεια ως προς την εξέλιξη του δα-
νεισµού. Αυτό είναι που γίνεται κατανοητό κι αντιληπτό από τις
αγορές, οι οποίες φυσικά ούτε καν συζητούν το ενδεχόµενο να
εξετάσουν το γεγονός της χρηµατοδότησης της οικονοµίας. 

Το ένα ζήτηµα, λοιπόν, είναι αυτό. Αυτό απεικονίζει, κατά τη
γνώµη µου, και το µεγάλο πολιτικό πια έλλειµµα, το οποίο υπάρ-
χει στην Ευρώπη, καθώς η Ευρώπη δεν θέλει στην πραγµατικό-
τητα να αντιµετωπίσει στη βάση του, το πρόβληµα των χρεών
των εθνικών κρατών. Αυτό το οποίο λέγεται «sovereign debt»
είναι κάτι στο οποίο η Ευρώπη στην πραγµατικότητα, δεν θέλει
να απαντήσει µε ριζικό και ουσιαστικό τρόπο. 

Ως προς το ζήτηµα της αντιµετώπισης του ελλείµµατος:
έχουµε θετική έκβαση, θετικά αποτελέσµατα σ’ αυτό το µεγάλο,
κεντρικό ζήτηµα για την αξιοπιστία της χώρας; Αν διαβάσει κα-
νείς το πώς εξελίσσονται τα στοιχεία, θα δει αποτυχία και ως
προς τους στόχους των εσόδων –σηµαντική αποτυχία- αλλά και
ως προς τους στόχους –κι αυτό ίσως είναι µείζον- της συγκρα-
τήσεως των δαπανών και αυτό είναι κυριολεκτικά απαράδεκτο. 

Η Κυβέρνηση θα απαντήσει ότι η αποτυχία στους στόχους των
εσόδων συνδέεται µε την εσφαλµένη εκτίµηση της ύφεσης, µε
µία υποεκτίµηση στο κοµµάτι της ύφεσης. Το ζήτηµα όµως, είναι
ότι αυτά είχαν ειπωθεί εδώ. Στην ελληνική Βουλή η κριτική ότι η
υπερφορολόγηση δεν θα φέρει τα αναµενόµενα ακριβώς γιατί
θα οδηγήσει σε µία, πέρα από την προβλεπόµενη, υφεσιακή πο-
ρεία, είχε ακουστεί και απερρίφθη. Ετέθη, αλλά ετέθη «εις ώτα
µη ακουόντων». Τώρα βεβαίως, αποτελεί ένα τµήµα της απολο-
γίας της Κυβερνήσεως, απολογία που όµως, δεν µπορεί να γίνει
αποδεκτή, ακριβώς γιατί η Κυβέρνηση φέρει ευθύνη για την
πραγµατικότητα αυτή. 

Είναι δυνατόν, όµως, θα αναρωτηθεί κανείς, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι -εντάξει αστόχησαν τα έσοδα- γιατί έγινε υποεκτί-
µηση της υφέσεως; Αστόχησαν τα έσοδα γιατί ο διοικητικός, φο-
ρολογικός µηχανισµός δεν είναι αυτός που έπρεπε να είναι, αν
και κανείς θα έπρεπε να ξέρει το διοικητικό περιβάλλον επί του
οποίου εργάζεται και επί του οποίου κάνει εκτιµήσεις, ή εν πάση
περιπτώσει, πρέπει να κάνει εκείνες τις απαραίτητες µεταβολές
σε νοµοθετικό επίπεδο, ώστε να φτιάξει τον απαραίτητο διοικη-
τικό µηχανισµό, για να µπορεί να το επιτύχει. Τίποτα από αυτά
δεν έχει γίνει.

Ως προς τις δαπάνες; Μα είναι δυνατόν, να έχουµε κάνει περι-
κοπές µισθών, να έχουµε κάνει περικοπές συντάξεων, να έχουν
γίνει, υποτίθεται, αυτές οι µειώσεις όλες που έχουν γίνει και παρά
ταύτα, µέσα στο πρώτο εξάµηνο οι δαπάνες να υπερβαίνουν τα
προϋπολογισθέντα περίπου, κατά 8,8%; Γίνεται αυτό, να υπάρχει
αυτή η υπέρβαση στο κοµµάτι των δαπανών; Και θα ακούσουµε
τώρα την εξήγηση ότι ξέρετε οι τόκοι ήταν παραπάνω απ’ ό,τι
τους εκτιµήσαµε.

Ερώτηση: Γιατί τους εκτιµήσαµε λάθος τους τόκους; Αυτό
είναι ένα ζήτηµα. Υπήρχαν, λέει, αυξηµένες επιχορηγήσεις σε
ασφαλιστικά ταµεία. Και γιατί δεν µπορούσαµε να υπολογίζουµε
τις επιχορηγήσεις στα ασφαλιστικά ταµεία, ώστε να το έχουµε
αυτό προβλέψει και συνεκτιµήσει; Υπήρχαν αυξηµένες καταβο-
λές επιδοµάτων του ΟΑΕΔ. Μα δεν ήταν σίγουρο ότι θα υπάρ-
χουν αυξηµένες κοινωνικές µεταβιβάσεις, αφού η ύφεση θα
δηµιουργούσε θέσεις ανεργίας; Άρα, λοιπόν, είναι σαφές ότι
αστοχεί η Κυβέρνηση και στο δεύτερο στόχο της αντιµετώπισης
του ελλείµµατος. 

Ο τρίτος στόχος, ο στόχος ο αναπτυξιακός. Έχουµε εκεί απο-
τελέσµατα; Εκεί θα πει κανείς, µη µας µιλάτε για τον αναπτυξιακό
στόχο, διότι σε τελευταία ανάλυση, µέσα στα όσα προβλέφθηκαν
και ψηφίστηκαν στον προϋπολογισµό, ήδη η πρόβλεψη ήταν για
ύφεση. Τονίζω, όµως, ότι η πρόβλεψη ήταν µεν για ύφεση, αλλά
ήδη προβλεπόταν για τις εκτιµήσεις που γίνονταν για το 2012,
ότι θα µπορούσαµε να µιλάµε το 2012 για θετικούς ρυθµούς ανά-
πτυξης, έστω οριακά θετικούς. Η πρόβλεψη αυτή για το 2012,
έχει ήδη εγκαταλειφθεί, όπως βεβαίως, έχει οµολογηθεί και η
αστοχία για το στόχο της υφέσεως. Υπήρξαν εδώ, λοιπόν, πολι-
τικές αποτελεσµατικές, οι οποίες να αντιµετωπίζουν το πρό-
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βληµα της ανάπτυξης, να καθιστούν ανταγωνιστικότερη την ελ-
ληνική οικονοµία, να δηµιουργούν προϋποθέσεις αισιοδοξίας; Η
απάντηση είναι όχι. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτός είναι ο απολογισµός των δύο ετών. Και κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, υπάρχει και κάτι χειρότερο. Δεν είναι µόνο ότι αυτός
είναι ο απολογισµός των δύο ετών, είναι ότι µπροστά δεν έχουµε
απαντήσεις για το πώς τα πράγµατα πρόκειται να εξελιχθούν. Η
κρίση χρέους γεµίζει µε άγχος και αγωνία κάθε µήνα. Μήνα µε
το µήνα υπάρχει ζήτηµα για το αν θα επιτευχθεί το πρόβληµα
του δανεισµού.

Στο κοµµάτι του ελλείµµατος, ακούω ότι η απάντηση που δίνει
στην αντιµετώπιση του ελλείµµατος η Κυβέρνηση -µία σκέψη της
το διαβάζω δεν το έχω ακούσει- είναι να ζητήσει από την τρόικα
την αναθεώρηση των στόχων του προϋπολογισµού. Δηλαδή να
γίνει αποδεκτό από την τρόικα ότι ως στόχο του προϋπολογι-
σµού αντί του 7,6% να βάλουµε το 8,6%, να βάλουµε το 9%, λες
και το ζήτηµα είναι να κάνουµε µία διαπραγµάτευση για το τι θα
γίνει αποδεκτό και δεν είναι το να µπορέσουµε πραγµατικά να
επιτύχουµε δηµοσιονοµικούς στόχους, που θα βελτιώσουµε την
κατάσταση της χώρας. Εγκαταλείπουµε τους στόχους -λες και
το ζήτηµα είναι αυτό- ενώ εκείνο που θα έπρεπε να κάνουµε, είναι
να εµµείνουµε στην εφαρµογή µιας πολιτικής που αφήνει απο-
τελέσµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Στο δε κοµµάτι της ανάπτυξης, κυριολεκτικά, δύο χρόνια µετά
δεν µπορεί κανείς όχι να αξιώσει την ανάπτυξη που ούτως ή
άλλως δεν υπάρχει, αλλά τουλάχιστον, να αξιώσει τη διαµόρ-
φωση ενός πλαισίου ανταγωνιστικότητας, ενός πλαισίου που θα
απαλλάξει τις επιχειρήσεις από το κόστος της γραφειοκρατίας
και της κρατικής διαφθοράς, που θα δώσει µία ελπίδα ότι µπο-
ρούν να οδηγηθούν τα πράγµατα αυτά. 

Αυτήν την οικονοµική αποτυχία, η οποία είναι τόσο κρίσιµη
αυτήν τη στιγµή, οφείλουµε να επισηµάνουµε. Και ελπίζω ότι στη
δευτερολογία θα δοθεί η δυνατότητα να αναπτύξουµε θέσεις
που και στο παρελθόν έχουµε αναπτύξει, για το πώς θα πρέπει
να πορευθούµε, ώστε να έχουµε πραγµατικά, θετικά οικονοµικά
αποτελέσµατα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής Μαγνησίας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλος
Μαρκάκης. 

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελφοι, οι ερωτήσεις του ΛΑΟΣ

είναι πάντοτε επίκαιρες. Σήµερα είχαµε µια εξέλιξη, την οποία
εµείς είχαµε υποστηρίξει πάρα πολλές φορές. Ο Πρόεδρός µας
το πρότεινε συνέχεια και στους δεκαοκτώ µήνες της τελευταίας
θητείας της Κυβέρνησης και εµείς στην Επιτροπή Οικονοµικών
το θέταµε κάθε φορά που δίνατε εγγυήσεις στις τράπεζες, ότι
ήταν επιβεβληµένη η συγχώνευση των ελληνικών τραπεζών. Βέ-
βαια, αν είχε γίνει πιο µπροστά, θα είχε αποφευχθεί και ο αφελ-
ληνισµός τους. 

Εν πάση περιπτώσει, κάλλιο αργά παρά ποτέ. Έπρεπε να γίνει
πριν κατρακυλήσουν οι µετοχές τους. Νοµίζω ότι πρέπει αυτό το
εγχείρηµα να έχει συνέχεια, ώστε οι τράπεζες να αποκτήσουν κε-
φαλαιακή επάρκεια, να δώσουν µεγάλη δυνατότητα στην ενί-
σχυση της πραγµατικής οικονοµίας και στην αύξηση της
ρευστότητας στην αγορά. 

Όµως, ας ρίξουµε µια µατιά στο τι κάνει η Κυβέρνηση. Τώρα
τελευταία, κύριε Υπουργέ, το ρίξατε στα θρησκευτικά. Παριστά-
νετε τον Μωυσή, να λέτε σαν την καιοµένη βάτο ότι φλεγόµαστε
και δεν καιγόµαστε. Έτσι και η βάτος στην Παλαιά Διαθήκη και-
γόταν, αλλά δεν φλεγόταν. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Φλεγόταν, αλλά δεν καιγόταν. 

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ναι, φλεγόταν, αλλά δεν καιγόταν!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

Όµως, κύριε Υπουργέ, µου φαίνεται ότι «έχουν πάρει φωτιά τα
µπατζάκια σας» και δεν το έχετε καταλάβει.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Ναι, αλλά δεν καίγονται!

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κάθε φορά εφευρίσκετε µια άλλη δι-
καιολογία για τις αποκλίσεις που έχετε στα δηµοσιονοµικά µε-
γέθη. Οι αποφάσεις της 21ης Ιουλίου στο Συµβούλιο Κορυφής,
παρ’όλο που νιώθετε ικανοποιηµένοι, είναι στον αέρα. 

Εγώ, όµως, θα επικεντρώσω την κριτική µου στο εσωτερικό
µέτωπο, τι κάνετε εσείς εδώ στην Ελλάδα, διότι –όπως λέτε- αν
εφαρµόζεται το µεσοπρόθεσµο, δεν θα χρειάζονταν άλλα µέτρα.
Όµως, το εφαρµόζετε το µεσοπρόθεσµο; Ας δούµε τι κάνετε για
τη φοροδιαφυγή, αυτό το φαινόµενο που το εκθρέψατε εσείς οι
ίδιοι µαζί µε τη Νέα Δηµοκρατία. 

Πρώτα-πρώτα, τα ονόµατα των φοροφυγάδων. Πριν µερικούς
µήνες ψηφίσατε ένα νοµοσχέδιο, για να δηµοσιοποιήσετε τα ονό-
µατα των φοροφυγάδων και των µεγάλων οφειλετών του δηµο-
σίου. Πριν λίγες µέρες άκουσα τον κ. Οικονόµου να τα µασάει,
να λέει «τι τα θέλετε τώρα τα ονόµατα», «άλλος είναι ο στόχος»,
«εµείς θέλουµε τα έσοδα και δεν θέλουµε να διασύρουµε τους
ασυνεπείς φορολογούµενους» κ.λπ.. Πείτε µας ξεκάθαρα. Έχετε
σκοπό να δώσετε αυτά τα ονόµατα στη δηµοσιότητα; 

Δεύτερον, καταθέσεις στην Ελβετία και αλλού. Πήγε ο κ. Πά-
γκαλος, τηλεφωνούσατε εσείς στο Υπουργείο Οικονοµικών, πή-
ρατε τα CD, πήρατε τα 3D, πήρατε τα DVD. Αποτέλεσµα µηδέν.
Καµµία ενέργεια, κανένα όνοµα, κανένα έσοδο, κανένα αποτέλε-
σµα. 

Ενέργεια τρίτη: Πατεντάτη περίπτωση που πιάσατε τη φορο-
διαφυγή και µετά την αφήσατε. Εδώ επιβεβαιώνεται εµµέσως
πλην σαφώς, ότι αυτοί που ουσιαστικά έκλεβαν το κράτος και
έδιναν ψευδή στοιχεία, επιβραβεύονται. 

Αναφέροµαι σε αυτούς που δήλωναν ιδιωτικά σκάφη ως επαγ-
γελµατικά, για να γλιτώσουν το ΦΠΑ και ενώ οι εφορίες και το
ΣΔΟΕ τους είχαν εντοπίσει κατά εκατοντάδες παραβάτες, εσείς
µε το πολυνοµοσχέδιο καταφέρατε να τους νοµιµοποιήσετε και
να πληρώσουν µόνο ένα πρόστιµο. Με αυτόν τον τρόπο δεν κα-
ταπολεµάται η φοροδιαφυγή, εκτός αν κάθε φορά που τους πιά-
νετε, πέφτετε πάνω σε δικούς σας ανθρώπους και τους την
χαρίζετε. 

Στο δηµόσιο τοµέα, άλλη αχίλλειο πτέρνα του ΠΑΣΟΚ, έχουµε
το µισθολόγιο. Το είχε εξαγγείλει ο τότε Υπουργός κ. Ραγκού-
σης, από το Φεβρουάριο και σήµερα ζητάτε συνέχεια παρατά-
σεις και πάλι προς τη λάθος κατεύθυνση, διότι το µισθολόγιο
πρέπει να είναι το ίδιο και στο δηµόσιο τοµέα και στις ΔΕΚΟ. 

Παραδείγµατος χάριν, ένας µηχανικός που δουλεύει στο δη-
µόσιο, κάνει διαφορετική δουλειά απ’ ό,τι κάνει στις ΔΕΚΟ,
επειδή στη ΔΕΚΟ προσελήφθη χάριν κοµµατικών γνωριµιών; Η
καθαρίστρια του δηµοσίου είναι διαφορετική από την καθαρί-
στρια στη ΔΕΚΟ; 

Τώρα υπάρχει κι έχει ανακαλυφθεί κι ένα άλλο παράδοξο µι-
σθολογίου. Είναι οι αποδοχές των διαδηµοτικών επιχειρήσεων,
όπου έχουν δικές τους συµβάσεις και τα διοικητικά συµβούλια
δίνουν διάφορες αποδοχές. Εκεί, λοιπόν, σας έχουν οδηγήσει οι
πελατειακές σχέσεις και οι κοµµατικές, συνδικαλιστικές ηγεσίες. 

Μόλις πήγατε να θίξετε τους εφοριακούς, τα επιδόµατά τους,
κάνατε αµέσως πίσω. Μόλις εξαγγείλατε συγχωνεύσεις εφοριών,
καταλάβατε ότι δεν µπορείτε να προχωρήσετε, γιατί θα εκκρε-
µούσε πάλι το TAXIS. Η τραγική σας, όµως, αποτυχία στις συγ-
χωνεύσεις είναι και στη διαχείριση του υπαλληλικού
προσωπικού. Ξεκινήσατε µε τα δικά σας παιδιά στις αστικές συ-
γκοινωνίες, τους πήρατε δηλαδή, από τα ελλείµµατα των αστικών
συγκοινωνιών και τους βάζετε να κάθονται µέσα στο δηµόσιο.
Στην ουσία δηλαδή τι κάνετε; Αντί να έχουµε έλλειµµα στις αστι-
κές συγκοινωνίες, έχουµε έλλειµµα στον προϋπολογισµό. 

Πώς να µειωθούν τότε αυτές οι έρηµες δαπάνες; Μόνο στο
επτάµηνο έχουν ξεφύγει οι δαπάνες κατά 3 δισεκατοµµύρια. Φυ-
σικά δεν συζητώ για την αύξηση των εσόδων, όπου έχετε µία
υστέρηση 2 δισεκατοµµυρίων. Εποµένως, το αίτηµα σας ή ο στό-
χος σας για το 7,6% του ελλείµµατος είναι ανέφικτος. Θα φτάσει
στο 9,5% µε 10% και κανένας από εσάς δεν µπορεί να εγγυηθεί
ότι δεν θα πάρετε άλλα µέτρα πέρα από αυτά που προβλέπει το
µεσοπρόθεσµο.

Η δικαιολογία σας φυσικά αυτή τη φορά, δεν είναι το έλ-
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λειµµα, όπως λέγατε πέρυσι, του 2009. Η φετινή σας δικαιολογία
είναι η βαθύτερη ύφεση που σαν στόχο από 3,8%, σήµερα έχει
φτάσει στο 4,3% και θα καταλήξει στο 5,3%.

Εποµένως, αυτή η ύφεση δεν µπορεί να σταµατήσει αυτόµατα.
Θα ακολουθήσει όπως οµολογείτε κι εσείς, κύριε Υπουργέ, και
το 2012. Τίποτα δεν µπορεί να τη σταµατήσει, γιατί τα αναπτυ-
ξιακά µέτρα είναι ανύπαρκτα. Το ΕΣΠΑ και το Πρόγραµµα Δηµο-
σίων Επενδύσεων έχουν τραγικά ποσοστά. Το µεν ΕΣΠΑ δεν
απορροφάται λόγω ανικανότητας του κρατικού µηχανισµού, το
δε Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων –αναφέρω µερικά ενδει-
κτικά νούµερα, για να καταλάβετε πού βρισκόµαστε- ήταν στο
επτάµηνο στο 2,6% έναντι στο 4,2% που ήταν το 2010. Δηλαδή
το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων έχει µία µείωση κατά 40%,
όταν ο αναθεωρηµένος στόχος για το 2011 ήταν 7,5 δισεκατοµ-
µύρια. Πότε θα φτάσετε αυτά τα νούµερα, κύριε Υπουργέ;

Εποµένως, όλα τα µεγέθη της οικονοµίας βρίσκονται σε από-
κλιση και το µόνο που σας µένει τώρα, είναι ή να φτάσετε σε
εκλογές ή σε κυβέρνηση εθνικής συνευθύνης. Ελπίζω όµως, ότι
δεν θα φτάσετε σε εκλογές εν κενώ, δηλαδή όταν καταλάβετε
ότι η οικονοµία πάει σε αδιέξοδο, διότι θα ήταν και πολιτικά ανέ-
ντιµο, να πέσει η χρεοκοπία της χώρας µέσα σε προεκλογική πε-
ρίοδο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης του ΛΑΟΣ, κ. Κυ-

ριάκος Βελόπουλος.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επί σαράντα χρόνια είχαµε µια

διακυβέρνηση δύο κοµµάτων µε διασπορά ψευδών ελπίδων, ελ-
πίδες ψεύτικες, ελπίδες, κύριε Υπουργέ, που οικοδοµήθηκαν σε
έναν υπέρµετρο δανεισµό και ο οποίος σήµερα έσκασε σαν µια
φούσκα.

Το λέω αυτό, διότι θέλω σήµερα να µιλήσω στη λογική ορισµέ-
νων εδώ µέσα. Δεν είναι κακό να είσαι οπαδός του νεοφιλελευ-
θερισµού, κύριε Υπουργέ µου, ούτε να είσαι οπαδός των
αγορών. Εγώ, όµως, δεν µπόρεσα να καταλάβω ποτέ, κύριε
Υπουργέ –η δική σας απάντηση µού εδόθη πριν από λίγες ηµέ-
ρες, προς τιµήν σας, γιατί ο προηγούµενος Υπουργός δεν µου
απαντούσε- πως 330 εκατοµµύρια ευρώ χρέος το 1974 έγιναν
600 δισεκατοµµύρια ευρώ χρέος µέσα σε τριάντα, σαράντα χρό-
νια.

Αυτό µε απλά µαθηµατικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ση-
µαίνει τοκοχρεολύσια. Το λέω σε κάποιους συναδέλφους οι
οποίοι δεν αντιλαµβάνονται τι σηµαίνει υπέρογκος τόκος, τοκο-
γλυφία. Το λέω αυτό, διότι το πρόβληµα του χρέους δεν είναι ελ-
ληνικό ή δεν είναι µόνο ελληνικό. Ξέρει καλά ο Υπουργός ότι είναι
παγκόσµιο.

Οι είκοσι αναπτυγµένες χώρες χρωστούν 40 τρισεκατοµµύρια.
Εγώ ρωτάω τον Υπουργό, για να µας πει σε ποιον χρωστάνε αυτά
τα λεφτά. Πού χρωστάνε οι δυτικές χώρες 40 τρισεκατοµµύρια;
Πού χρωστάµε 600 δισεκατοµµύρια ευρώ; Σε ποιους; Στις αγο-
ρές. Διότι υπάρχει το φόβητρο των αγορών. Λίγοι τολµούν να
πουν «GOLDMAN SACHS», λίγοι τολµούν να πουν «FITCH», λίγοι
τολµούν να πουν «MORGAN-STANLEY». Διότι αυτοί είναι οι ηθι-
κοί αυτουργοί του εγκλήµατος της παγκόσµιας και της ελληνικής
οικονοµίας.

Κύριε Υπουργέ µου, θα σας διαβάσω τι έγραφε η «LE MONDE
DIPLOMATIQUE» πριν λίγο καιρό. Ακούστε κύριοι συνάδελφοι
διότι µιλάµε για δηµοκρατία στο ελληνικό Κοινοβούλιο και αυτό
που θα πω αφορά τον πλανήτη µας. Προκειµένου να εµπεδώσει
την επιρροή της στην Ευρώπη η «GOLDMAN SAKHS» στρατολο-
γεί ανθρώπους της εξουσίας. Αυτό το γράφει η «LE MONDE»,
δεν το λέει ο Βελόπουλος. Και παραθέτει σειρά ονοµάτων, κύριε
Υπουργέ, του Πήτερ Σάδερλαντ που ήταν Πρόεδρος της «GOLD-
MAN SACΗS», ήταν Πρόεδρος και στην ΒΡ, στη Γαλλία του
Σοζάλ Ντεκουασιέ και του Σοζάκ Μαϊού, πρώην επιθεωρητή των
γαλλικών δηµοσίων οικονοµικών. Υπάρχουν και πολλοί συνάδελ-
φοι, οι οποίοι εργάστηκαν κατά το παρελθόν στη «GOLDMAN
SACΗS», υπάρχουν πολλοί Έλληνες οι οποίοι εργάστηκαν σε τέ-
τοιες εταιρείες. 

Τα λέω αυτά, για να καταλάβετε τα αυτονόητα. Δεν είναι µόνο
ελληνικό το θέµα, κύριε Υπουργέ. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Στον πλανήτη βάλαµε τα χέρια µας και βγάλαµε τα µάτια µας.
Να σας πω γιατί; Γιατί πολύ απλά το χρήµα που διακινείται αυτή
τη στιγµή από τις αγορές, όπως λένε κάποιοι, κύριε Ροντούλη,
ξέρετε πόσο είναι; Είναι εννιά φορές σχεδόν παραπάνω από το
ΑΕΠ παγκοσµίως. Οι αγορές διακινούν, κύριε Πρωτόπαπα, εννέα
φορές χρήµα παραπάνω από το παγκόσµιο ΑΕΠ. 

Προσπαθώ να σας καταδείξω, λοιπόν -όχι σε σας, το ξέρετε
οι περισσότεροι- τη φούσκα της παγκόσµιας οικονοµίας. Αυτή
είναι η αλήθεια. Και αυτή η φούσκα κινείται από κάποιους που
δεν στοχεύουν µόνο την Ελλάδα, αλλά έχουν και άλλους στό-
χους συγκεκριµένους, κύριε Υπουργέ. Να σας πω ποιοι είναι
αυτοί. 

Στην οικονοµία και στα οικονοµικά, τα οποία δεν σπούδασα,
υπάρχουν δύο ζητούµενα, κύριε Υπουργέ. Το πρώτο είναι η εµπι-
στοσύνη και το δεύτερο είναι η ψυχολογία. Και στα δύο έχουµε
χάσει. Στην εµπιστοσύνη από την πρώτη στιγµή που άρχισε να
κυβερνάται η Ελλάδα από το ΠΑΣΟΚ, όταν λέγατε ότι είναι Τιτα-
νικός, όταν λέγατε ότι βουλιάζουµε, όταν λέγατε εν πάση περι-
πτώσει ότι χρεοκοπούµε, ότι είµαστε µπαταχτσήδες και
διεφθαρµένοι. Αυτή οδήγησε στην έλλειψη εµπιστοσύνης προς
την χώρα µας παγκοσµίως. 

Στην ψυχολογία, σε εσωτερικό επίπεδο, υπάρχει ψυχολογική
τροµοκρατία. Δεν µπορεί να επενδύσει εύκολα κάποιος και θα
σας το εξηγήσω σε λίγο, κύριε Υπουργέ, γιατί πρέπει να το διορ-
θώσετε αυτό. Είναι ζωτικής σηµασίας να αντιληφθείτε ότι τα παι-
διά του Σικάγο, που ουσιαστικά είναι και εδώ µέσα πολλοί εξ
ηµών, έχουν µία φιλοσοφική προσέγγιση στην οικονοµία, την
οποία θεωρώ τουλάχιστον, γελοία ως ένα βαθµό, υπό την έννοια
ότι αν δεν κοιτάς τον άνθρωπο και κοιτάς τον αριθµό µόνο, έχεις
πρόβληµα. Θα το πω ως εξής: Αποκρατικοποιήσεις. Εγώ συµ-
φωνώ µε τις αποκρατικοποιήσεις. Πρέπει να γίνουν αποκρατικο-
ποιήσεις. Αλλά στα οικονοµικά που λίγο διάβασα, λέει ότι δεν
πουλάς όταν υπάρχει πανικός. Δεν πουλάς σε χαµηλή τιµή ή προ-
σπαθείς να εµπεδώσεις κλίµα εµπιστοσύνης και µη πανικού ώστε
να µπορέσεις να προοικοδοµήσεις θεµέλια, για να πουλήσεις αρ-
γότερα πιο ακριβά. Αναφέροµαι συνολικά στις αποκρατικοποιή-
σεις. Και βέβαια δεν πουλάς κερδοφόρες επιχειρήσεις, κύριοι
συνάδελφοι. Από πού θα βγάλει έσοδα το κράτος; Μη µου πείτε
από την εφορία, γιατί µεταξύ των διακοσίων πλουσιοτέρων Ελ-
λήνων η εφορία που πληρώνεται είναι µηδέν. Άρα λοιπόν, από
τις κερδοφόρες επιχειρήσεις που θα εξορθολογιστούν και είναι
ενέργεια, (ΔΕΗ), είναι νερό, είναι όλα αυτά τα πλεονεκτήµατα
που συνδιαθέτει το κράτος για να µπορέσει να έχει κέρδη και
έσοδα, και µπορεί να βγάλει περισσότερα κέρδη. Έχουµε και το
φυσικό αέριο και το πετρέλαιο.

Θα πω και κάτι άλλο, ένα παράδειγµα απλό. Στο χρηµατιστή-
ριο σήµερα, η αξία των τραπεζών είναι 2 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Όλοι χειροκροτούν εδώ και δύο µέρες γιατί συγχωνεύτηκαν δύο
τράπεζες. Θετικό βήµα, αλλά δεν είναι το άπαν, κύριε Υπουργέ.
Δύο δισεκατοµµύρια οι τράπεζες της Ελλάδος χρηµατιστηριακή
αξία; Άρα είναι χαµηλά. Δεν είναι το άπαν αυτό. Όταν έλεγε ο
Πρόεδρος του ΛΑΟΣ λοιπόν εδώ, πριν κάποια χρόνια, που ήταν
ψηλότερη η τιµή βρείτε τρόπο να γίνουν τρεις οι τράπεζες, ώστε
να αποκοµίσουµε µεγαλύτερο κέρδος δεν το κάνατε. Αυτό λέµε
συνολικά και για τις υπόλοιπες τράπεζες, γιατί κάποια στιγµή
πρέπει να το δούµε σοβαρά το θέµα. 

Εµένα µε ενδιαφέρει, κύριοι συνάδελφοι, το εθνικό του πράγ-
µατος. Θα τα ξεπουλήσουµε όλα; Δεν θα µείνει τίποτε εθνικό, τί-
ποτε ελληνικό; Θα γίνουν όλα πολυεθνικά; Δεν θα µείνει κάτι
ελληνικό σ’ αυτόν τον τόπο; Όλες οι αποκρατικοποιήσεις, όλο το
ξεπούληµα θα έλεγα εγώ, γιατί είναι πολύ χαµηλή η τιµή, δεν θα
µείνει κάτι ελληνικό; 

Κλείνοντας, γιατί πιέζει και ο χρόνος, κύριε Υπουργέ, όταν
κλείνουν οι επιχειρήσεις, όταν η ανεργία εκτοξεύεται, η ύφεση
µαίνεται. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Είναι αυτό που λένε, επερωτώ
τους επερωτώντες. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι όµως κάτι που δεν κάνατε
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εσείς, κύριε Υπουργέ, και δεν αναφέροµαι σε σας προσωπικά.
Εγώ δεν λέω να αυξήσουµε το εισόδηµα των καταναλωτών. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Αυτά λένε οι φιλελεύθεροι...

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πατάξτε την αισχροκέρδεια, κύριε
Υπουργέ. Αντί να αυξήσουµε µισθούς, πατάξτε το «CAR-
REFOUR», το «LIDL», που κλέβουν τον κόσµο, που οι τιµές τους
είναι µεγαλύτερες για τα ίδια προϊόντα από τη Γερµανία τη Γαλ-
λία, από το Βέλγιο, για να κερδίσει ο έλληνας καταναλωτής. Δεν
σας λέµε να δώσετε αυξήσεις.

Τώρα ως προς το αν γίνονται λάθη, θα σας πω ένα απλό
λάθος: ΦΠΑ υπάρχει τρόπος να σταµατήσει η γάγγραινα των ει-
κονικών τιµολογίων. Διάβασα στη «REAL NEWS» προχθές για
τους αγρότες που έκοβαν πλαστά τιµολόγια 80 εκατοµµυρίων
ευρώ.

Κύριε Σαχινίδη, γιατί να πληρώνει το ΦΠΑ αυτός του οποίου
αγοράζω το εµπόρευµα; Το ΦΠΑ πρέπει να το πληρώνω εγώ που
αγοράζω το εµπόρευµα στην τράπεζα. Απευθείας συναλλαγή.

Καταλάβατε, κύριε Ροντούλη;
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Αγοράζω εγώ ένα εµπόρευµα 100 ευρώ από εσάς…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-

σετε, κύριε συνάδελφε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Συγγνώµη, κυρία Πρόεδρε, αλλά

είναι σηµαντικό.
Πληρώνω 120 ή 130 και τα δίνω σε εσάς και εδώ υπάρχει συ-

ναλλαγή, αν θέλουµε να καρπωθούµε το ΦΠΑ.
Βάλτε εµένα να πληρώσω το ΦΠΑ στην τράπεζα, κύριε Σαχι-

νίδη. Βάλτε το, κύριε Υπουργέ, στην τράπεζα, όπως κάνουν στη
Γερµανία, για να τελειώνει το παραµύθι µε τα εικονικά τιµολόγια.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Κλείνω εδώ, λέγοντας το εξής: Κύριε Υπουργέ, επειδή είστε
από τους πλέον έντιµους Υπουργούς -γνωριζόµαστε προσωπικά
από τη Θεσσαλονίκη, είµαστε συντοπίτες- θέλω τη λίστα µε τα
ονόµατα των φοροφυγάδων. Εκείνων των µεγαλογιατρών, των
µεγαλοδικηγόρων στο Κολωνάκι, των φτωχών πλην τίµιων επαγ-
γελµατιών, που είχαν 5-6 εκατοµµύρια στις τράπεζες και δήλω-
ναν 10.000 ευρώ. Θα δούµε ποτέ τα ονόµατα; Θα δούµε ποιοι
είναι οι κύριοι αυτοί, για να µάθει επιτέλους, ο ελληνικός λαός
ότι δεν µπορεί να πληρώνουν µόνο οι µισθωτοί και οι συνταξιού-
χοι στην Ελλάδα; Να πληρώνουν και οι νεοφιλελεύθεροι και όλα
αυτά τα «κοράκια» που λυµαίνονται το κρατικό, το δηµόσιο
χρήµα.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε. Στη δευτερολογία
µου θα πω περισσότερα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Βελόπουλο.
Παρακαλείται ο Βουλευτής της Β’ Αθηνών κ. Σπυρίδων-Άδωνις

Γεωργιάδης να λάβει το λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Βέβαια, κύριε Υπουργέ, όπως αντιλαµβάνεστε, αυτά τα ζητή-

µατα της οικονοµίας δηµιουργούν και µεγάλους εσωτερικούς
διαλόγους. Τώρα θα κάνω και λίγο τον αντίλογο στο φίλο µου
τον Κυριάκο…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα αναγκαστώ να σου απαντήσω
τότε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Βεβαίως, αλλά και γενικά
στο δηµόσιο διάλογο. Και το λέω τώρα σοβαρά, πέραν του
αστείου.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Εµείς µπορούµε και να φύγουµε!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Όχι, το αντίθετο. Η Ελλάς
δεν πάσχει από υπερβολικό νεοφιλελευθερισµό. Η Ελλάς πάσχει
από υπερβολικό σοβιετισµό. Είµαστε το τελευταίο σοβιετικό κρά-
τος του πλανήτη Γη. Άρα αυτό που πρέπει να κάνουµε, είναι να
βρούµε τον τρόπο, χωρίς ιδεολογικές αγκυλώσεις και ταµπού,
να ξεφύγουµε από το τέλµα στο οποίο βρισκόµαστε.

Θα φέρω ένα παράδειγµα, κύριε Υπουργέ, που δεν το λέω βέ-
βαια για ιστορικούς λόγους, αλλά το λέω επί της ουσίας για να
προσφέρω στο διάλογο.

Κύριε Υπουργέ, έχει πολύ ενδιαφέρον. Ο κ. Άγγελος Φιλιππί-
δης, σύµβουλος του Κώστα Καραµανλή –που ετοποθετήθη, µά-
λιστα και διοικητής στο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο- έγραψε ένα
άρθρο πολύ πριν από την κρίση. Το άρθρο το διάβασα εγώ το
2008. Περιέγραφε τη σκηνή, όπου έφτασε ο Άγγελος Φιλιππίδης,
λίγο µετά τις εκλογές του 2004, στο Μέγαρο Μαξίµου και ενηµέ-
ρωσε τον Κώστα Καραµανλή για την άποψή του ότι πρέπει να
πουλήσει η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας ό,τι ήταν δυνατόν
και µπορούσε να πουληθεί. Εκείνη δε τη στιγµή πρέπει να ξέρετε
ότι οι τιµές ήταν πάρα πολύ υψηλά, στο παγκόσµιο σύστηµα επι-
κρατούσε η άποψη ότι το χρήµα δεν τελειώνει ποτέ και υπήρχαν
ωκεανοί ρευστότητος, θα πουλούσαµε όλα αυτά που πάµε να
πουλήσουµε τώρα –που λέγαµε ότι θα πάρουµε πενήντα, ενώ
τώρα λέµε είκοσι και θα δούµε τι θα πάρουµε- δέκα φορές πάνω
στην αξία τους. Τότε, δυστυχώς, ο Κώστας Καραµανλής, πέφτο-
ντας πάνω στις ιδέες του Γιώργου Αλογοσκούφη και της ήπιας
προσαρµογής, για να µην αντιδράσουν διάφορες συντεχνίες της
χώρας, δεν πούλησε τίποτα µε αποτέλεσµα, να φθάσουµε σή-
µερα να βρισκόµαστε στο σηµείο µηδέν.

Έρχοµαι στο προκείµενο, κύριε Υπουργέ. Εµένα δεν µου αρέ-
σει να µηδενίζω. Θεωρώ ότι ήταν σηµαντική η συµβολή σας από
την ώρα που αναλάβατε τα ηνία του Υπουργείου Οικονοµικών,
παρά τη θυσία της πολιτικής σας προοπτικής, όπως είπατε, του-
λάχιστον να φέρετε µια ηρεµία στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του
ΠΑΣΟΚ, η οποία ήταν αδύνατον να νοµοθετήσει. Δεν µπορούσε
να παρθεί κανένα µέτρο.

Πρέπει, λοιπόν, να σας πω ότι ο χρόνος τον οποίο έχετε δεν
είναι άπειρος. Είναι πάρα πολύ λίγος και πολύ φοβούµαι –για να
το πω λίγο στη γλώσσα της παγκόσµιας αγοράς- ότι you are run-
ning out of time, σας τελειώνει ο χρόνος.

«Τι χρη δραν;» στα αρχαία ελληνικά. Τι πρέπει να κάνουµε; Η
Ελλάς χρειάζεται άµεσα και γρήγορα ένα θετικό σοκ για την
αγορά.

Εάν δεν δώσουµε ένα θετικό σοκ για την αγορά και αφήσουµε
τα οικονοµικά στοιχεία και τη µιζέρια η οποία υπάρχει, το έλ-
λειµµα το οποίο σας έχει προφανώς ξεφύγει, τα έσοδα τα οποία
σας έχουν προφανώς ξεφύγει, τις δαπάνες οι οποίες σας έχουν
προφανώς ξεφύγει, θα µπούµε σε έναν απόλυτο φαύλο κύκλο.

Θέλω λίγο την προσοχή σας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Θυµηθείτε τι ζήσαµε την περασµένη εβδοµάδα. Εγώ µε τις πολύ
φτωχές µου χρηµατιστηριακές γνώσεις σας θυµίζω ότι έπαιξαν
κάποιοι την αγορά short µε τζίρους ηµερήσιους 40 και 50 εκα-
τοµµύριων ευρώ, δηλαδή µε λεφτά της πλάκας για το χρηµατι-
στήριο. Έριχναν κάθε µέρα τις τραπεζικές µετοχές 4%, 5%, 6%,
7% , 8%, 10%. Έριξαν πάρα πολύ τις τιµές, για να µπορέσουν να
κάνουν τις συµφωνίες τους εκεί ακριβώς που ήθελαν, δηλαδή
«κοψοχρονιά».

Ποιος είναι ο µεγάλος κίνδυνος, κύριε Υπουργέ; Φοβάµαι ότι
δεν το έχετε αντιληφθεί, αν και είστε ιδιαίτερα ευφυής. Είναι έτσι
η κατάσταση στην ελληνική αγορά, που µε ελάχιστα χρήµατα
µπορεί κάποιος να χειραγωγήσει τις τιµές οπουδήποτε θέλει.
Και, βέβαια, αυτός που αγοράζει, θέλει να αγοράσει όσο γίνεται
χαµηλότερα. Αυτή είναι η λογική του αγοραστή. Το πρόβληµα
είναι ότι αυτός που πουλάει –δηλαδή, εµείς- οφείλει να προσπα-
θεί να πουλήσει όσο το δυνατόν ψηλότερα. 

Άρα τα δικά µας συµφέροντα και των αγορών –για να έρθω
τώρα να επιβεβαιώσω το φίλο µου τον Κυριάκο- είναι απολύτως
αντιστρεφόµενα. Είναι αντίπαλα συµφέροντα. Οι αγορές χειρα-
γωγούν εµάς για να ρίξουν την τιµή, για να «φάνε από το πτώµα
µας» –κι αυτό είναι η αλήθεια- και εµείς, σκεφτόµενοι ότι θα πνι-
γούµε, είµαστε έτοιµοι να τα πουλήσουµε όλα «κοψοχρονιά». 

Εγώ που δεν χρησιµοποιώ εύκολα τον όρο «ξεπούληµα»,
πράγµατι αν πουλήσουµε σε αυτές τις τιµές, κύριε Υπουργέ,
πέραν του ότι αντικειµενικά δεν θα έχουµε επιτύχει τους στόχους
που έχουµε θέσει, άρα το πρόγραµµα θα είναι εκτός, άρα έχουµε
αντικειµενικό πρόβληµα αν πουλήσουµε µε αυτές τις τιµές,
πέραν των νοµικών ζητηµάτων που θα εγερθούν –γιατί πολύ εύ-
λογα πολλοί θα αρχίσουν να λένε για ειδικά δικαστήρια αν δούµε
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να πωλούνται πράγµατα σε µία τιµή υποπολλαπλάσια της πραγ-
µατικής τους αξίας- δεν λύνουµε και το πρόβληµά µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κλείνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Τι χρη δρώµεν; Τι πρέπει να κάνουµε; Και µε αυτό θα κλείσω,

κύριε Υπουργέ, και θέλω λίγο την προσοχή σας στα δευτερόλε-
πτα που µου µένουν.

Η ελληνική οικονοµία χρειάζεται ένα ισχυρό θετικό σοκ. Εάν
αύριο, αντί να λένε τα διεθνή Μέσα Μαζικής Ενηµερώσεως για
την κακόµοιρη την Ελλάδα, που και πάλι δεν τα κατάφερε, που
και πάλι έπεσε έξω στους στόχους, που και πάλι της ξέφυγε το
έλλειµµα, που και πάλι δεν βγαίνει το πρόγραµµα, θα είµαστε
στο ανηλεές σύστηµα των αγορών, που –επαναλαµβάνω- δεν λο-
γίζουν ούτε από ανθρώπους ούτε από συναισθήµατα ούτε από
ηθική. Απλά θα µας διαλύσουν. Άρα η µόνη λύση είναι να δώ-
σουµε στη αγορά αυτό το θετικό σοκ.

Τι πρέπει να κάνετε; Βρείτε τον τρόπο από αύριο κιόλας να µει-
ώσετε δραµατικά τα έξοδα του κράτους. Δεν ξέρω πώς θα µειώ-
σετε δραµατικά τα έξοδα: Κλείστε πέντε πανεπιστήµια που δεν
πάνε φοιτητές, κλείστε το Κανάλι της Βουλής, διώξτε κόσµο, ο
οποίος δεν δουλεύει, στο δηµόσιο. Δεν έχει σηµασία τι θα κά-
νετε. Ως παράδειγµα τα φέρνω. Πρέπει να ρίξετε τις δαπάνες
του κράτους σε τέτοιο σηµείο, πρέπει να βάλουµε κάτω µία-µία
τις δαπάνες, ώστε να βγούµε αύριο και να πούµε ότι η Ελλάς επι-
τυγχάνει πρωτογενές πλεόνασµα. 

Όταν η αγορά θα βγάλει την είδηση ότι η ελληνική οικονοµία
έχει πρωτογενές πλεόνασµα, αυτοµάτως αυτό θα φέρει τεράστια
άνοδο στο Χρηµατιστήριο και στις αξίες των προς πώληση πραγ-
µάτων που θέλουµε να δώσουµε. Αυτή, όµως, η µεγάλη αύξηση
τιµής θα φέρει νέο θετικό θέµα, ότι αυξάνονται τα έσοδα του
κράτους από τις αποκρατικοποιήσεις και θα µπει όλη η οικονοµία
σε έναν πολύ µεγάλο κύκλο ανόδου. 

Εάν δεν βρείτε τον τρόπο –εσείς είστε ο Υπουργός για να τον
βρείτε- να δώσετε γρήγορα αυτό το θετικό µήνυµα στην αγορά,
πολύ φοβούµαι ότι θα βρεθούµε πολύ γρήγορα σε εξαιρετικά
δύσκολες περιστάσεις.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Άδωνι Γεωργιάδη.

Παρακαλείται ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης, Βουλευτής της
Β’ Αθηνών, να λάβει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πικρή δικαίωση. Με αυτές τις δύο λέξεις, νοµίζω θα µπορούσε

να περιγράψει κανείς τα συναισθήµατα κάθε Βουλευτή του
ΛΑΟΣ, ο οποίος συµπληρώνει αυτές τις ηµέρες περίπου τέσσερα
χρόνια παρουσίας στη Βουλή. Επί τέσσερα χρόνια και µε δύο
διαφορετικές κυβερνήσεις των δύο φθαρµένων κοµµάτων, πα-
λεύουµε να κάνουµε κατανοητά τα αυτονόητα, τα οποία όµως
σιγά-σιγά γίνονται –φαίνεται- συνείδηση σε κάποιους, αφού
όµως χάθηκε εν τω µεταξύ και χρόνος και έσοδα για το κράτος
αλλά και για την αγορά.

Με ακατανόητη καθυστέρηση –που καταλήγει να είναι εγκλη-
µατική- µπουσουλάει τελικά το ΠΑΣΟΚ σιγά-σιγά προς τις από-
ψεις του Γιώργου Καρατζαφέρη, τις οποίες επί χρόνια αναφέρει. 

Δικαιωθήκαµε για τη λαθροµετανάστευση, όταν λέγαµε ότι
µας κάνατε µε το Δουβλίνο ΙΙ το πάρκινγκ της Ευρώπης, φέρνο-
ντας ανεργία, µιζέρια και εγκληµατικότητα στην Ελλάδα. Πράγ-
µατι, 16 δισεκατοµµύρια το χρόνο χάνονται για την ελληνική
οικονοµία επί είκοσι συνεχή χρόνια: δηλαδή, 12 δισεκατοµµύρια
από τα εµβάσµατα των λαθροµεταναστών προς την Αλβανία, το
Πακιστάν, το Αφγανιστάν, το Καζακστάν, το Τατζικιστάν, το Κιρ-
κιζιστάν, το Βελουχιστάν, το Τουρκµενιστάν και άλλα 4 δισεκα-
τοµµύρια χάνει το κράτος από το παραεµπόριο.

Άλλα 500 εκατοµµύρια ευρώ στοιχίζει η «τζάµπα καλοσύνη».
Δεν είναι δικός µου όρος, είναι όρος του σοβαρού πολιτικού που
λέγεται Ανδρέας Λοβέρδος εδώ µέσα στην Αίθουσα της Βουλής,
αφού οι Έλληνες πληρώνουν την τζάµπα περίθαλψη όλων αυτών
που έχουν µπουκάρει µε το έτσι θέλω στην Ελλάδα. 

Δικαιώθηκε, λοιπόν, ο Καρατζαφέρης για τη λαθροµετανά-

στευση και τη µιζέρια, που θα έφερνε στην Ελλάδα και εσείς
τώρα, σοσιαλιστές όντες, ονειρεύεστε τοίχους και συρµατοπλέγ-
µατα στον Έβρο. 

Δικαιώθηκε ο Καρατζαφέρης, όταν έλεγε ότι πρέπει να ρυθµι-
στούν τα αυθαίρετα, ώστε να ξεαγχωθεί ο κόσµος και να υπάρ-
ξουν έσοδα για αυτήν την οικονοµία και για το κράτος. 

Δικαιώθηκε ο Καρατζαφέρης, όταν µιλούσε για το άσυλο στα
πανεπιστήµια και έπρεπε να φθάσουµε στον 21ο αιώνα, το 2011,
για να ψηφιστεί ένας νόµος που να απαγορεύει επιτέλους, να
χρησιµοποιούνται τα πανεπιστήµια ως εργαστήρια παρασκευα-
στών βοµβών και ως στέκια λαθρεµπόρων. 

Δικαιώθηκε ο Καρατζαφέρης, όταν µιλούσε για επαναπατρι-
σµό των καταθέσεων που έκαναν φτερά από την Ελλάδα, κάτι
που έκανε ενάµιση χρόνο πιο πριν και ο Ερντογάν και ο Μπερ-
λουσκόνι και έφεραν ένα σωρό χρήµατα στη χώρα τους. 

Δικαιώθηκε ο Καρατζαφέρης, όταν µιλούσε για συνένωση των
τραπεζών, ώστε να ισχυροποιηθεί το τραπεζικό σύστηµα. 

Δικαιώθηκε ο Καρατζαφέρης, όταν µιλούσε για κυβέρνηση οι-
κουµενικής αντίληψης, κυβέρνηση εθνικής σωτηρίας, στην οποία
θα µετέχουν όλοι µε συνευθύνη, όπως ανέφερε πριν και ο κ.
Μαρκάκης, για να ξεκολλήσει επιτέλους, η κολληµένη µηχανή
της οικονοµίας. 

Σας πήρε, όµως, χρόνο πολύ. Χάσαµε χρήµα πολύ και πικρά-
θηκε ο κόσµος πολύ. Μας αντιγράφετε επιτέλους, και βλέπουµε
ότι ογδόντα τρεις φορές που έκανε αναφορές στα παραπάνω θέ-
µατα ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ από το Βήµα της Βουλής, ογδόντα
τρεις φορές µέσα σε τέσσερα χρόνια, πιάνουν έστω και αργά,
τόπο. Φαίνεται, όµως, ότι η αµετροέπεια έχει γερά µετερίζια
µέσα στην Κυβέρνηση. 

Ενώ οι Γάλλοι µειώνουν το φόρο εστίασης από το 19% στο
5,5% και αυξάνεται ο τζίρος στο συγκεκριµένο τοµέα κατά 15%,
όπως είπα, εσείς κάνατε σταυρόλεξο για όλους τους Έλληνες
το να πάνε σε ένα σουβλατζίδικο και να αγοράσουν σουβλάκι και
µία γκαζόζα. Έτσι, λοιπόν, οι Γάλλοι έριξαν το ΦΠΑ, έχουν 15%
αύξηση του τζίρου, αλλά εµείς οδηγούµε τους καταναλωτές,
τους φουρνάρηδες, τους µπακάληδες, τους σουβλατζήδες στο
να πρέπει να πάρουν διδακτορικό, για να υπολογίσουν πόσο πρέ-
πει να πουλάνε µια µερίδα κοκορέτσι, ένα κιλό φέτα και µια φρα-
τζόλα ψωµί. Εκεί έχουµε φθάσει. 

Και όλα αυτά τα πρόσθετα µέτρα, οι επιβαρύνσεις, τα χαρά-
τσια κ.λπ., θα είχαν λογική, αν αυτό το κράτος-αρλούµπα που
ζούµε όλα αυτά τα χρόνια είχε κάνει αιµατηρές οικονοµίες και
είχε έρθει στα σύγκαλά του. Όµως, το κράτος-αρλούµπα δεν έρ-
χεται στα σύγκαλά του. 

Συνεχίζει, παραδείγµατος χάριν, να συντηρεί τις ψευτο-ανε-
ξάρτητες αρχές, να διοργανώνει «Μέρα του µετανάστη» µε προ-
ϋπολογισµό 80.000 ευρώ (Υπουργείο Εσωτερικών, απάντηση σε
ερώτησή µου στη Βουλή). Θα την καταθέσω στα Πρακτικά. 

Διοργανώνει συναντήσεις των Υπουργών Περιβάλλοντος της
Ελλάδας, της Αλβανίας, των Σκοπίων στις Πρέσπες και το «µάρ-
µαρο» το πληρώνει ο ελληνικός λαός. Θα καταθέσω επίσης, απά-
ντηση του Υπουργείου Περιβάλλοντος σε ερώτηση που έκανα
στη Βουλή για το κόστος αυτών των ηµερίδων. 

Δίνει 1,1 εκατοµµύρια ευρώ –στο θεό που πιστεύετε- µέσα σε
δύο χρόνια για υποτροφίες γιατρών από την Ουγκάντα, τα Σκό-
πια, την Τουρκία, την Αµερική και την Αλβανία και ένα σωρό
άλλες χώρες, Μολδαβία, Πακιστάν και δεν συµµαζεύεται! Είναι
απάντηση του Υπουργείο Υγείας σε ερώτηση που έχω κάνει στη
Βουλή. Θα την καταθέσω επίσης και αυτή στα Πρακτικά.

Όλα αυτά, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, συµβαίνουν στη χώρα της
φαιδράς σοσιαλιστικής πορτοκαλέας, στην οποία οι φορολογού-
µενοι µπαίνουν στην πρέσα, για να έχει τα λούσα του ένα σπά-
ταλο, µεγαλοπρεπές και τελικά εντελώς παρανοϊκό κράτος. 

Ευχαριστώ. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κωνσταντίνο Αϊβαλιώτη. 
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Παρακαλείται ο κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος, Βουλευ-
τής Αχαΐας, να λάβει το λόγο. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Πολλοί αντιλαµβάνονται την οικονοµική κρίση στο πλαίσιο µιας
στενής επαρχιακής αντίληψης. Μπορώ να ισχυριστώ ότι το πα-
γκόσµιο αεριοφυλάκιο ανεµοµαζεύει και διαβολοσκορπίζει. Πρό-
κειται περί κενού, διότι τελικά τι µας πωλούν, τι µας δανείζουν;
Μας δανείζουν την εµπιστοσύνη που τους δίνουµε. Αυτό λέγεται
πίστις. Αυτό λέγεται δανεισµός. Αυτό λέγεται σχέση µε τοκογλύ-
φους, οι οποίοι αποφασίζουν αντί για το 1% να πάνε στο 5%, στο
6% για µας. Αυτή είναι η λογική των παγκόσµιων δυναστών. 

Εµείς δεν είµαστε πειραµατόζωα. Είµαστε στοχευµένη χώρα.
Είµαστε η άκρη ενός ευρωπαϊκού πουλόβερ που ξηλώνεται συ-
στηµατικά. Το 30% των µετοχών στα ευρωπαϊκά χρηµατιστήρια
είναι στα χέρια του δολαρίου –της παγκόσµιας φούσκας- που κό-
βεται αφειδώς γιατί έτσι θέλουν, γιατί έτσι απειλούν µέσα από
τα όπλα, γιατί έτσι παρεµβαίνουν µέσα από τις µυστικές υπηρε-
σίες ή έτσι επιδιώκουν να δηµιουργήσουν µία άλλη πραγµατικό-
τητα. 

Θέλουν την παγκόσµια διακυβέρνηση, αυτήν την οποία ήρθε
να µας προαναγγείλει τρεις-τέσσερις φορές µέσα στη Βουλή, σε
πολλές οµιλίες του στο εξωτερικό και στη χώρα, ο κ. Γεώργιος
Παπανδρέου, ο οποίος είχε προαναγγείλει την ένταξή µας στο
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Είχε ζητήσει µέσα στη Βουλή να
δυναµώσει ο ελεγκτικός του ρόλος και να παρέµβει, γιατί χρειά-
ζονται και τις περιφερειακές ολοκληρώσεις. Είναι αυτό που είπε
και ο κ. Φώτης Κουβέλης πριν από µία εβδοµάδα, ότι δηλαδή
χρειαζόµαστε την ευρωπαϊκή οικονοµική διακυβέρνηση. Είναι και
αυτός ο δρόµος που οδηγεί σε ένα συγκεκριµένο αποτέλεσµα,
σ’ αυτήν την παγκόσµια οικονοµική δικτατορία.

Σε αυτό το πλαίσιο, λοιπόν, εκπονείται και το σχέδιο του πα-
γκόσµιου νοµίσµατος. Για να έρθει αυτό, θα πρέπει να έχουν
ετοιµαστεί πολλά. Βέβαια, υπάρχει κάτι παράπλευρο. Επειδή οι
λαοί έχουν ξυπνήσει, θα πρέπει να τους αποκοιµίσουν µε άλλους
τρόπους. Θα πρέπει να τους νοµιµοποιήσουν τα ναρκωτικά και
να δηµιουργήσουν νέους κανόνες σχέσεων µέσα στο διεθνές γί-
γνεσθαι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ας εξηγήσουµε επ’ αυτού ποια είναι τα βήµατα. Τα βήµατα
είναι ότι θα γίνει µέχρι και εισβολή εξωγήινων, ότι θα µας κάψουν
οι ηλιακές κηλίδες, ότι θα γίνουν παγκόσµιες καταστροφές. Πρέ-
πει να είναι τροµοκρατηµένος ο κόσµος, για να αποδεχθεί τη σω-
τήρια λύση της παγκόσµιας δικτατορίας.

Αυτό, λοιπόν, είναι το πλαίσιο στο οποίο κινούνται οι συγκεκρι-
µένες συντεταγµένες, µέσα στις οποίες µία ελληνική κυβέρνηση
είναι ενταγµένη, γιατί βέβαια µιλάµε για τις αγορές. Ξέρετε τι θεά
είναι η θεά της αγοράς; Εκεί πηγαίνει κάποιος, κόβει το λαιµό
του και τον εναποθέτει. Αυτή είναι η σχέση. Δεν υπάρχει καµµία
άλλη σχέση στην οποία ανακάµπτει η αγορά, διότι, όπως κατα-
λάβατε, αυτό το παγκόσµιο παιχνίδι µε τα παράγωγα του τετρά-
κις δισεκατοµµυρίων ευρώ πλέον, έχει πια φουσκώσει τόσο
πολύ, που έχει συναντήσει τη στρατόσφαιρα, όπως θα µπορούσε
να πει κανείς. Έχει ξεπεράσει την ατµόσφαιρα και έχει φθάσει
στο παγκόσµιο θερµοκήπιο της γης. Είναι τόσο πολύ µεγάλο!
Διάβασα σε µία εφηµερίδα ότι τα δάνεια παγκοσµίως είναι πε-
ντακόσιες τριάντα εννέα µεγάλες πισίνες ολυµπιακών διαστά-
σεων! Αυτό είναι το δάνειο του χαρτονοµίσµατος που έχει
µοιραστεί. Αυτή είναι η χθεσινή µας αποκάλυψη. Και η αποκά-
λυψη έρχεται µ’ αυτόν το χαρακτήρα. Δεν είναι µία τελολογία,
αλλά είναι µία παγκόσµια κοροϊδία και εξαπάτηση. Είναι ένας
ωµός εκβιασµός και η Ελλάδα είναι το θύµα.

Για να βγούµε έξω απ’ αυτά, χρειάζεται να ανακάµψουµε πο-
λιτικά. Πρέπει να είµαστε σθεναροί. Η επόµενη κίνηση που έχουν
να κάνουν εναντίον µας είναι να µας κλέψουν αυτό που έχουµε
πολυτιµότερο για την επιβίωση –την αξιοπρέπεια την έχουν στρα-
πατσάρει- δηλαδή τους υδρογονάνθρακές µας, το περίπου ένα
τρισεκατοµµύριο ευρώ, το οποίο είναι το πετρέλαιο και το φυσικό
αέριο της χώρας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

Αυτό είναι και το όπλο για µία ανύπαρκτη κυβέρνηση να δια-
πραγµατευτεί την ύπαρξή της, δίνοντάς τα όλα αυτά µόνο στο
ύψος του χρέους της χώρας, το οποίο τεχνητά έχει διογκωθεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε αυτήν την εξέλιξη θα είµαστε απέναντι. Μάλιστα, σε όσους
την υπηρετούν, παραγνωρίζοντας ότι έτσι έχουν τα πράγµατα
και θέλοντας µόνο να τα µερικεύσουν για τους κακούς Έλληνες,
θέλω να πω µόνο µία φράση. Όταν οι Γερµανοί εργαζόµενοι
έχουν ιδρώτα που αµείβεται τέσσερις, πέντε και έξι φορές πα-
ραπάνω από τον Έλληνα εργαζόµενο, δεν µπορώ να απευθύνο-
µαι µονοµερώς στους Έλληνες εργαζόµενους και να λέω «εσείς
πρέπει να δουλεύετε µε όρους Κίνας»! Τέλος αυτό το παραµύθι!
«Ευρωπαϊκή κοινωνική συνοχή» σηµαίνει αλληλεγγύη στην
πράξη. Δεν θέλουν; Θα χάσουν πρώτοι!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χρυσανθακόπουλο.

Παρακαλείται ο κ. Αθανάσιος Πλεύρης, Βουλευτής Α’ Αθηνών,
να λάβει το λόγο.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η κρίση την οποία βιώνουµε αναδεικνύει δύο

θέµατα. Το πρώτο είναι ο διεθνής παράγοντας και κατά πόσο οι
αγορές και οι κερδοσκόποι επιτίθενται σε κράτη. Ουσιαστικά
ζούµε αυτό που είχε προβλεφθεί λίγο µετά το Β’ Παγκόσµιο Πό-
λεµο ότι σιγά-σιγά οι αποφάσεις θα φύγουν από τους πολιτικούς
και θα πάνε στα διεθνή οικονοµικά κέντρα. Είναι τραγικό να βγαί-
νουν εκπρόσωποι οίκων αξιολόγησης, να τους ακούει η υφήλιος
µε µεγάλη ανησυχία και µε µία δήλωσή τους να µπορούν να προ-
καλούν αναστάτωση σε κράτη, να υποβαθµίζουν την Αµερική και
να µην έχει πολιτικές ηγεσίες η Αµερική ικανές να διαλύσουν αυ-
τούς τους οίκους αξιολόγησης.

Αυτό όµως, πρέπει να αντιληφθούµε όλοι εδώ µέσα, το εκµε-
ταλλεύονται οι οίκοι και επιτίθενται στα κράτη τα οποία έχουν
πρόβληµα. Το γεγονός ότι σαράντα χρόνια, κύριε Υπουργέ, φτιά-
ξατε ένα κράτος τόσο προβληµατικό, δεν είναι ότι κάποιοι µας
µισούν και λένε «θα πάµε να επιτεθούµε εκεί». Είναι το γεγονός
ότι είχαµε τη χειρότερη οικονοµία και το πιο άθλιο, µεγάλο κρά-
τος που µας έφερε σε αυτήν την κατάσταση. 

Το να θέλουµε εδώ, αυτό το κράτος επιτέλους να µην µπαίνει
µέσα συνέχεια, αλλά να µπορεί να βγάζει κάτι, δεν έχει να κάνει
µε τις διεθνείς αγορές, έχει να κάνει µε το ότι επιθυµούµε ένα
σοβαρό κράτος. 

Συνεπώς αποδέχοµαι όλη την επιχειρηµατολογία των κερδο-
σκόπων, όλη την επιχειρηµατολογία των οίκων αξιολόγησης, που
οι οίκοι αξιολόγησης έχουν ονόµατα, έχουν πολλές φορές και
εθνικότητα και δεν είναι πολυεθνικές πάντοτε. Αυτοί οι συγκεκρι-
µένοι κερδοσκόποι, ο Σόρος, συγκεκριµένα funds το οποία ξέ-
ρουµε, κάνουν τη δουλειά τους. 

Εµείς τι κάνουµε, κύριε Υπουργέ; Θα σας πω εσείς τι κάνετε
διότι εδώ υπάρχουν ευθύνες. Ο δρόµος για να βγει αυτή η χώρα
από την κρίση πρέπει να έχει µία κατεύθυνση ή αύξησης των εσό-
δων ή µείωσης των δαπανών ή παράλληλα. Εσείς τι επιλέγετε;
Εσείς επιλέγετε να σώσετε το κοµµατικό σας κράτος, διαλύοντας
την ιδιωτική πρωτοβουλία στη φορολογία. Δεν υπάρχουν µαγικές
λύσεις και το δηµόσιο να παραµένει µεγάλο και το δηµόσιο να
έχει τις ίδιες δαπάνες και η φορολογία να µειώνεται. Πρέπει να
επιλέξουµε. 

Να θυµίσω ότι το πρώτο µεσοπρόθεσµο είχε έρθει µε αναλο-
γία 2/3 περιορισµό δαπανών, 1/3 νέοι φόροι και µε τη διαπραγ-
µάτευσή σας το φέρατε 50-50. Το φέρατε στο ότι µισά θα
πάρουµε από τους φόρους και µισά θα πάρουµε από τη περι-
στολή του δηµοσίου. 

Δεν αντιλαµβάνοµαι, κύριοι συνάδελφοι, για ποιο λόγο πρέπει
να έχουµε τόσο µεγάλη ευαισθησία σε ένα κράτος που διέλυσε
την ιδιωτική πρωτοβουλία στην Ελλάδα, σε ένα κράτος που οδη-
γεί το 16% των ανθρώπων στην ανεργία -γιατί η ανεργία είναι
«προνόµιο» του ιδιωτικού τοµέα- και για ποιο λόγο δεν πρέπει
εδώ µέσα να πούµε ότι επιτέλους, πρέπει να διαµορφώσουµε ένα
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τέτοιο κράτος µε τέτοιους όρους που θα βοηθάει την ιδιωτική
πρωτοβουλία και δεν θα σας οδηγεί στο να πηγαίνετε 23% ΦΠΑ
µεθαύριο στην παραγωγική διαδικασία. Για ποιο λόγο επιτέλους,
δεν συγκρούεστε µε το κράτος το οποίο φτιάξατε; Είναι δικό σας
δηµιούργηµα, είναι το δηµιούργηµα της δεκαετίας του ’80. Για
ποιο λόγο δεν αντιλαµβάνεστε ότι αυτό το κράτος µας έφερε
εδώ και δεν αποφασίζετε ουσιαστικά να συγκρουστείτε µαζί του; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Αθανάσιο Πλεύρη. 
Παρακαλείται ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός

Οικονοµικών κ. Ευάγγελος Βενιζέλος να λάβει το λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριοι Βουλευτές, σήµερα είναι
µία ενθαρρυντική µέρα για την ελληνική οικονοµία. Η πρωτοβου-
λία των δύο τραπεζών, της ALPHA και της EUROBANK να κινή-
σουν τις διαδικασίες συγχώνευσής τους, στέλνει ένα µήνυµα
εµπιστοσύνης προς τις δυνατότητες και τις προοπτικές της εθνι-
κής µας οικονοµίας και ειδικότερα του τραπεζικού µας συστήµα-
τος. 

Η συµµετοχή µάλιστα του κράτους του Κατάρ στο εγχείρηµα
αυτό σηµατοδοτεί πολλά πράγµατα. Νοµίζω ότι το διεθνές επεν-
δυτικό κοινό, οι περιβόητες αγορές λαµβάνουν σήµερα ένα θε-
τικό µήνυµα για το τι µπορεί να σηµαίνει η κρίση ως ευκαιρία. 

Βεβαίως εµάς µας απασχολούν όλα τα προβλήµατα του τρα-
πεζικού συστήµατος. Το νέο τοπίο αναγκαστικά θα διαµορφωθεί
υπό συνθήκες πλήρους και απολύτου διαφάνειας, όπως έχουµε
εξαγγείλει. 

Και από την άποψη αυτή, τόσο η Κυβέρνηση, το Υπουργείο Οι-
κονοµικών όσο και η Τράπεζα της Ελλάδας ασκούν µε την καλύ-
τερη δυνατή διάθεση, αλλά και µε απόλυτη εµµονή στη
νοµιµότητα τις αρµοδιότητές τους θεωρώντας ότι κατ’ αυτόν τον
τρόπο υποστηρίζεται το τραπεζικό σύστηµα και ότι η λειτουργία
του τραπεζικού συστήµατος δεν αφορά τους µετόχους και µάλι-
στα τους µεγάλους µετόχους ή τους διοικούντες, αλλά αφορά
πρωτίστως το καταθετικό κοινό, τις επιχειρήσεις, την πραγµατική
οικονοµία, τα νοικοκυριά και τους εργαζόµενους. 

Έχω πει πολλές φορές, αλλά και µόλις πρόσφατα, την Παρα-
σκευή, στη διαδικασία των επικαίρων ερωτήσεων των Αρχηγών
των κοµµάτων, του Προέδρου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Καρατζαφέρη, είπα πως το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα
είναι απολύτως ασφαλές και εγγυηµένο. Αυτό το έχουν καταλά-
βει οι Έλληνες καταθέτες που επιστρέφουν µε τις καταθέσεις
τους στις ελληνικές τράπεζες για πρώτη φορά µετά από πολύ
καιρό. 

Επίσης, η διαδικασία συγχώνευσης των δύο τραπεζών που ξε-
κίνησε σήµερα οικοδοµείται πάνω σ’ αυτό το ασφαλές υπόβαθρο
το οποίο πρέπει όλοι µας να σεβαστούµε και να προστατεύ-
σουµε. Και νοµίζω ότι τη σηµερινή µέρα η αντίδραση του χρηµα-
τιστηρίου και η ατµόσφαιρα στην αγορά είναι µια αποστοµωτική
απάντηση σε όσους το Σαββατοκύριακο επιχείρησαν να δηµιουρ-
γήσουν ένα περίεργο κλίµα για τις σχέσεις των ιδιωτικών τραπε-
ζών µε την Τράπεζα της Ελλάδας και την Κυβέρνηση ή ένα κλίµα
δήθεν ανασφάλειας στον τραπεζικό τοµέα. 

Απεδείχθη ότι ο τραπεζικός τοµέας όχι µόνο δεν έχει καµµία
ανασφάλεια, αλλά νιώθει την αυτοπεποίθηση που απαιτείται,
ώστε να αναλαµβάνει σηµαντικές πρωτοβουλίες που σηµατοδο-
τούν την κατεύθυνση που πρέπει να ακολουθήσει η εθνική µας
οικονοµία. 

Βεβαίως, το ζητούµενο είναι πάντα να αυξηθούν τα επίπεδα
ρευστότητας στην πραγµατική οικονοµία και να διευκολυνθούν
οι επενδύσεις, γιατί µόνο έτσι θα ανακόψουµε την ύφεση, µόνο
έτσι θα µεταβούµε από τη βαθιά ύφεση σε θετικό ρυθµό ανάπτυ-
ξης το ταχύτερο δυνατόν. Στόχος µας είναι αυτό να συµβεί από
την επόµενη χρονιά και θα το επιδιώξουµε και η συµπίεση της
ύφεσης θα λειτουργήσει προωθητικά για την πραγµατική οικο-
νοµία. Θα αλλάξει την αίσθηση που υπάρχει. 

Όµως, αυτή η απάντηση που δόθηκε σήµερα, νοµίζω ότι δεν
αφορά µόνο µια εσωτερική συζήτηση, η οποία διεξάγεται µε
τους γνωστούς όρους οι οποίοι είναι ηττοπαθείς και αυτοταπει-
νωτικοί για τη χώρα και την οικονοµία της, αλλά στέλνει και µια

απάντηση και προς τη διεθνή οικονοµική και επενδυτική κοινό-
τητα και τα διεθνή µέσα ενηµέρωσης. 

Βεβαίως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µεγάλο πρόβληµα
που αντιµετωπίζει η ελληνική οικονοµία είναι η ύφεση για τρίτη
συνεχόµενη χρονιά και µάλιστα µια ύφεση που είναι βαθύτερη
από αυτή που είχε προβλέψει και η τρόικα πριν από λίγους µήνες
στα τέλη της άνοιξης, µια ύφεση που τώρα είναι και αντικείµενο
συζήτησης ανάµεσα στην Κυβέρνηση και τους εκπροσώπους
των διεθνών οργανισµών που στηρίζουν το πρόγραµµα ανασυ-
γκρότησης και προσαρµογής της ελληνικής οικονοµίας. 

Το γεγονός ότι οι προβλέψεις τώρα φέρνουν την ύφεση πάνω
από το 4,5%, δεν πρέπει σε καµµία περίπτωση να αποθαρρύνει
δηµόσιες, αλλά κυρίως ιδιωτικές πρωτοβουλίες που µπορούν να
ανακόψουν την ύφεση και να διαψεύσουν τη φορά αυτή επί το
θετικότερο µια επιστηµονική πρόγνωση η οποία βεβαίως γίνεται
µέσα στο πλαίσιο αναφοράς των οικονοµικών προγνώσεων που
τελικώς ανάγονται σε ανθρώπινες συµπεριφορές. Και εκεί τίποτα
δεν µπορεί να υπολογιστεί µε απόλυτη ακρίβεια, γιατί η οικονο-
µική ψυχολογία είναι πραγµατικό µέγεθος και επηρεάζει συµπε-
ριφορές και οικονοµικά αποτελέσµατα, αλλά επηρεάζει και
καταθετικές και επενδυτικές συµπεριφορές.

Αυτό είναι ένα µήνυµα που πρέπει να το ακούσει όλος ο ελλη-
νικός λαός, όλος ο ελληνισµός. Διότι ένας στόχος που πρέπει να
θέσουµε τώρα είναι να διαψεύσουµε την πρόγνωση αυτή, δη-
λαδή να έχουµε µια πιο συγκρατηµένη ύφεση, για να µπορέ-
σουµε να µπούµε στο 2012 µε αισιόδοξους και ευνοϊκούς όρους. 

Θα µου επιτρέψετε να πω το εξής: Στη φάση αυτή και µέχρι
τα τέλη του µεθεπόµενου µήνα, δηλαδή του Οκτωβρίου, θα βρί-
σκονται σε εξέλιξη όλες οι µεγάλες διεργασίες που συνδέονται
µε την εκτέλεση των αποφάσεων της Συνόδου Κορυφής της Ευ-
ρωζώνης της 21ης Ιουλίου: Η εφαρµογή των αποφάσεων για τη
γενναία ενίσχυση της ελληνικής οικονοµίας από τους θεσµικούς
µας εταίρους µε άλλα 109 δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή συνο-
λικά µε 219 δισεκατοµµύρια ευρώ, και η συµµετοχή του ιδιωτικού
τοµέα διεθνώς, των τραπεζών, των ασφαλιστικών εταιρειών και
των ασφαλιστικών ταµείων στο πρόγραµµα της διασφαλισµένης
βιωσιµότητας και άρα της επιµήκυνσης του ελληνικού δηµοσίου
χρέους και της ελάφρυνσης του κόστους εξυπηρέτησης του ελ-
ληνικού δηµοσίου χρέους για τα επόµενα πάρα πολλά χρόνια.
Αλλάζει το προφίλ, η φυσιογνωµία του ελληνικού δηµοσίου χρέ-
ους. 

Η επιτυχία αυτού του εγχειρήµατος, η πλήρης και επιτυχής
εφαρµογή των αποφάσεων της Ευρωζώνης της 21ης Ιουλίου
µπορεί να αλλάξει το κλίµα άµεσα. Μπορεί να αλλάξει τα επίπεδα
ρευστότητας στα οποία κινείται το τραπεζικό σύστηµα και άρα
όλη η ελληνική πραγµατική οικονοµία. 

Δεν είναι δύσκολο οι τράπεζες να επιστρέψουν σε όλες τις φυ-
σιολογικές πηγές χρηµατοδότησής τους στη διεθνή διατραπε-
ζική αγορά. Δεν είναι δύσκολο να αυξηθούν τα διαθέσιµα του
ελληνικού δηµοσίου. Δεν είναι δύσκολο να αλλάξει από την
άποψη αυτή το κλίµα. 

Αυτό θα δείτε ότι θα έχει µια θετική πολλαπλασιαστική επί-
δραση και σε όλα τα µέτρα αναπτυξιακού χαρακτήρα που δεν
βασίζονται σε τραπεζική χρηµατοδότηση, αλλά εν τέλει την προ-
ϋποθέτουν, γιατί µόνον έτσι ολοκληρώνεται. Αναφέροµαι στην
αξιοποίηση των κονδυλίων του ΕΣΠΑ, στη λειτουργία του
ΕΤΕΑΝ, στα προγράµµατα του ΟΑΕΔ για την ενίσχυση επιχειρή-
σεων, στα προγράµµατα που πρόκειται να υπαχθούν στον παλαι-
ότερο και ιδίως στο νέο αναπτυξιακό νόµο και σε µικρές
οριζόντιες ιδιωτικές επενδύσεις που κινούν την αγορά και µπορεί
να αλλάξουν πραγµατικά την κατάσταση, την ατµόσφαιρα, την
τάση. 

Έχει, λοιπόν, πάρα πολύ µεγάλη σηµασία να πάψουµε να κα-
ταβυθιζόµαστε σε µία αίσθηση ότι η κρίση είναι βαθιά και ότι θα
γίνει ακόµη βαθύτερη και ότι δεν τα καταφέρνουµε και ότι δεν
µπορούµε. 

Πρέπει να αποτινάξουµε το ζυγό της απαισιοδοξίας, διότι εάν
κάνουµε µια µεγάλη κινητοποίηση, εάν διατεθούν πόροι οι οποίοι
υπάρχουν στην πραγµατική οικονοµία και εάν δεν υπάρχει αυτός
ο δισταγµός, ο οποίος κυριαρχεί στην οικονοµική και κοινωνική
συµπεριφορά µας, τότε τα πράγµατα είναι ευκολότερο να αλλά-
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ξουν. Δεν λέω ότι είναι εύκολο, αλλά λέω ότι είναι συγκριτικά ευ-
κολότερο. 

Σας είπα ότι έχουµε και ενθαρρυντικούς πλέον αριθµούς. Ο
δοµικός πληθωρισµός έχει πλέον συµπιεστεί, που σηµαίνει ότι
αρχίζει να συµπιέζεται το επίπεδο τιµών. Αυτό είναι µια ένδειξη
οµαλότερης λειτουργίας της αγοράς. Οι παραγγελίες στη βιο-
µηχανία αυξάνουν όχι µόνο για την εξωτερική, αλλά και για την
εσωτερική αγορά, πέρα από τις εξαγωγές που συγκρίνονται, βε-
βαίως, µε ένα κακό έτος βάσης, όπως είναι το 2009. Πάντως
έχουµε µία εξωστρέφεια κατ’ ανάγκη των ελληνικών επιχειρή-
σεων, διότι η επινοητικότητα του Έλληνα και η δυνατότητά του
να κινείται διεθνώς αναζωπυρώθηκε τώρα υπό συνθήκες κρίσης. 

Υπάρχει και µια άλλη ένδειξη που αφορά το Ισοζύγιο Τρεχου-
σών Συναλλαγών η οποία όµως είναι αρνητική θα έλεγα εγώ,
γιατί παρά την κρίση, παρά την ύφεση για τρίτη συνεχόµενη χρο-
νιά, το έλλειµµα του Ισοζυγίου Τρεχουσών Συναλλαγών εξακο-
λουθεί να είναι µεγάλο, εξακολουθεί να είναι περίπου 10,5%, που
σηµαίνει ότι υπάρχει µία περίεργη εσωτερική ζήτηση, άρα ότι
κάτι συµβαίνει, κάτι υπάρχει στη χώρα, υπάρχει ζήτηση. 

Αυτά είναι ζητήµατα που βεβαίως θα τα συζητήσουµε µε πιο
συστηµατικό τρόπο, στο πλαίσιο της προσπάθειάς µας να καταρ-
τίσουµε το νέο Εθνικό Φορολογικό Σύστηµα, το οποίο θα σέβεται
τις ανειληµµένες υποχρεώσεις µας και τους δεδοµένους µακρο-
οικονοµικούς και δηµοσιονοµικούς στόχους, αλλά στο εσωτερικό
των στόχων αυτών θα επιβάλλει µέτρα κοινωνικής δικαιοσύνης,
κοινωνικής ευαισθησίας και αναπτυξιακής προοπτικής, αποκαθι-
στώντας αδικίες και ανισότητες που έχουν παρεισφρήσει λόγω
της πίεσης, της ανάγκης για άµεση απόδοση, για άµεσα µέτρα,
για θετικά αποτελέσµατα, για να εγκριθούν οι εκταµιεύσεις, για
να εγκριθούν τα νέα προγράµµατα στήριξης της ελληνικής οικο-
νοµίας.

Υπάρχει ένα ερώτηµα: Τι µεσολάβησε µεταξύ της 21ης Ιουλίου
και της σηµερινής µέρας; Τι ήταν αυτό που χαρακτηρίζει το µήνα
περίπου που µεσολάβησε; Μήπως άλλαξε κάτι στην Ελλάδα;
Μήπως πήγαµε προς τα πίσω; Δεν το πιστεύω ότι υπήρξε κάποια
οπισθοδρόµηση τις τελευταίες τριάντα µέρες. Άλλαξαν, όµως,
πάρα πολλά πράγµατα σε ευρωπαϊκό και διεθνές επίπεδο. Σας
θυµίζω ότι από τις 21 Ιουλίου και µετά είχαµε µια επίθεση, συ-
στηµατική και επίµονη, στην καρδιά του ευρώ, ότι χώρες όπως η
Ιταλία, ακόµη και χώρες όπως η Γαλλία, αναγκάστηκαν να λά-
βουν µέτρα, να κινητοποιηθούν, να εφαρµόσουν νέα προγράµ-
µατα λιτότητας, περιοριστικά, τα οποία, όπως αντιλαµβάνεστε,
επηρεάζουν κατ’ αντανάκλαση και την ύφεση στην Ελλάδα, την
κάνουν βαθύτερη, γιατί αλλάζουν τα δεδοµένα της ευρωπαϊκής
οικονοµίας. Υποβαθµίστηκε η αµερικανική οικονοµία και παρα-
κολουθήσαµε ένα θεσµικό θρίλερ στην Ουάσινγκτον σε σχέση
µε τη δηµοσιονοµική διαχείριση του αµερικανικού δηµοσίου, κάτι
που αφορά την παγκόσµια οικονοµία.

Άρα αν λάβουµε υπ’ όψιν µας αυτά τα δεδοµένα και τη δυστυ-
χώς ενδηµική κρίση και αδυναµία της Ευρωπαϊκής Ένωσης να
πάρει γρήγορες, πειστικές και άµεσα εφαρµόσιµες αποφάσεις,
γιατί όλα επανεξετάζονται και ανακυκλώνονται και πάντα υπάρχει
µια εικόνα κρίσης και ξαφνικά υπάρχει µία απεµπλοκή, γιατί δια-
τυπώνεται σε υψηλό πολιτικό επίπεδο η βούληση να προχωρή-
σουµε, τότε θα δείτε ότι είµαστε µέλη µιας οικογένειας, που
βεβαίως αντιµετωπίζει προβλήµατα, γιατί δεν έχουν διαµορφωθεί
ούτε σε ευρωπαϊκό ούτε σε παγκόσµιο επίπεδο θεσµοί οικονοµι-
κής διακυβέρνησης που να προστατεύουν κράτη και διεθνείς θε-
σµούς, δηλαδή πολίτες και κοινωνίες, απέναντι σε θεσµούς
ανεξέλεγκτους, ασήµαντους, που δεν απολογούνται πουθενά,
που έχουν µόνο θεό το άµεσο και γρήγορο κέρδος, οι οποίοι βε-
βαίως έχουν και την ευελιξία και την ετοιµότητα και την ικανότητα
να δοκιµάζουν την αντοχή µεγάλων εγχειρηµάτων, όπως είναι η
ευρωπαϊκή ενοποίηση. Έχουµε το παράδοξο φαινόµενο οι αγο-
ρές να λένε στην Ευρωπαϊκή Ένωση και ιδίως στην Ευρωζώνη
«γιατί δεν προχωράτε πιο έντονα στην πολιτική ενοποίηση και
στην οικονοµική ένωση, όχι µόνο στη νοµισµατική, να έχετε θε-
σµούς που να παίρνουν αποφάσεις άµεσα, γρήγορα, αποτελε-
σµατικά, αποστοµωτικά, χωρίς αµφιβολίες, χωρίς συνεχή
διαπραγµάτευση;». Αλλά αυτό δεν µπορεί να γίνει έτσι, πρέπει
να ωριµάσει. Αυτά είναι θέµατα που θα τα συζητήσουµε και κατά

τη διαδικασία κύρωσης των θεσµικών αλλαγών στο µηχανισµό
χρηµατοπιστωτικής σταθερότητας της Ευρωζώνης, τον EFSF,
και κατά τη συζήτηση της συνθήκης για τη συγκρότηση του νέου
µηχανισµού χρηµατοπιστωτικής σταθερότητας της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και της Ευρωζώνης, του ESM, πάρα πολύ σύντοµα.

Άρα εµείς αυτήν τη στιγµή πρέπει να δώσουµε ξανά µία νέα
ώθηση στο µεγάλο εγχείρηµα της ανασυγκρότησης της χώρας.

Εάν κυριαρχεί η αντίληψη ότι λειτουργούµε καθ’ υπαγόρευση
ή υπό εκβιασµό επειδή κάποιοι άλλοι το θέλουν, δηλαδή η
τρόικα, τότε δεν θα κάνουµε απολύτως τίποτα.

Είπα και την Παρασκευή ότι θα µπορούσαµε πράγµατι να
έχουµε διαµορφώσει ένα πρόγραµµα προσαρµογής όχι σε τρία
ή τέσσερα, αλλά σε πέντε, έξι, επτά χρόνια, όµως αυτό θα µπο-
ρούσαµε να το κάνουµε αν ήταν δική µας, µονοµερής η επιλογή
και αν δεν ζητούσαµε µία τόσο µεγάλη, µία κολοσσιαία εξωτερική
βοήθεια από το δηµόσιο και τον ιδιωτικό τοµέα. Όταν υποβάλλεις
το αίτηµα µίας τόσο µεγάλης και άµεσης βοήθειας, είσαι υπο-
χρεωµένος να κάνεις διαπραγµάτευση και συµφωνία γιατί κά-
ποιοι άλλοι λαοί, κάποια άλλα κοινοβούλια είναι αυτά που
καλούνται να αναλάβουν κίνδυνο, ρίσκο για την Ελλάδα και όπως
θέλουµε να σέβονται εµάς και την αξιοπρέπειά µας –την οποία
δεν εκχωρούµε σε κανέναν- έτσι πρέπει κι εµείς να καταλαβαί-
νουµε τα πολιτικά και κοινωνικά προβλήµατα που καλώς ή κακώς
υπάρχουν σε δεκαέξι άλλες χώρες, προβλήµατα που µπορεί να
είναι ιδεολογικά, ιδεοληπτικά, πολιτιστικά, συγκυριακά, εκλογικά,
αλλά πάντως υπάρχουν και είναι µέσα στη ζωή µίας δηµοκρατι-
κής χώρας, κάθε δηµοκρατικής χώρας.

Θέλω, λοιπόν, να είµαι σαφής. Τις µέρες αυτές µε την τρόικα
συζητάµε και αξιολογούµε από κοινού τα µακροοικονοµικά δε-
δοµένα, την κατάσταση της πραγµατικής οικονοµίας, το επίπεδο
της ύφεσης, τις προοπτικές της νέας χρονιάς και των εποµένων
ετών µέχρι το 2014. Οι δηµοσιονοµικοί µας στόχοι είναι δεδοµέ-
νοι και δεν τους επαναδιαπραγµατευόµαστε, αλλά δεν υπάρχει
καµµία αµφιβολία ότι η ύφεση επηρεάζει –µόνον ως ένα βαθµό
όµως- τα δηµοσιονοµικά αποτελέσµατα. 

Έχουµε την υποχρέωση να συνεχίσουµε αταλάντευτα την πο-
ρεία εφαρµογής όλων των ψηφισθέντων και ισχυόντων µέτρων
του προϋπολογισµού, του µεσοπρόθεσµου προγράµµατος και
των εφαρµοστικών νόµων. Πρέπει να δώσουµε ξανά µία νέα µε-
ταρρυθµιστική και εκσυγχρονιστική ώθηση, διότι εάν έχουµε
καλά αποτελέσµατα στις διαρθρωτικές αλλαγές, τότε µπορούµε
να συζητήσουµε µε πολύ µεγαλύτερη αξιοπιστία και αποτελε-
σµατικότητα όλα τα ζητήµατα που αφορούν το δηµοσιονοµικό
επίπεδο. 

Άρα όλα όσα έχουµε αποφασίσει εδώ στη Βουλή των Ελλήνων
-πολλές φορές µε ευρύτατη συναίνεση- για την αναδιάρθρωση
των φορέων, για τις εργασιακές σχέσεις, για τις ιδιωτικοποιήσεις
–το σχετικό κεφάλαιο ψηφίστηκε µε πλειοψηφία που προσεγγίζει
τους διακόσιους εξήντα Βουλευτές- θα τα προωθήσουµε µε µε-
γαλύτερη ταχύτητα και µεγαλύτερη αποφασιστικότητα. 

Δεν συνδέεται το πρόβληµα των ιδιωτικοποιήσεων µε το Χρη-
µατιστήριο. Είδατε σήµερα τη στάση του Χρηµατιστηρίου, την
εκτίναξη. Η χρηµατιστηριακή αποτίµηση είναι µία παράµετρος.
Μπορούµε να κάνουµε και θα κάνουµε πάρα πολλά πέραν της
χρηµατιστηριακής παραµέτρου. Υπάρχουν δικαιώµατα, συµµε-
τοχές, συµβάσεις που δεν εξαρτώνται από τη χρηµατιστηριακή
αποτίµηση και υπάρχουν µηχανισµοί ενσωµάτωσης µελλοντικών
χρηµατιστηριακών υπεραξιών. 

Η ιδιωτικοποίηση έχει και µία ταµειακή διάσταση, γιατί τα 28
δισεκατοµµύρια είναι τµήµα του προγράµµατος στήριξης της ελ-
ληνικής οικονοµίας µέχρι το 2014, όµως η κύρια διάσταση είναι
διαρθρωτική. Η ιδιωτικοποίηση σηµαίνει µικρότερο, εξυπνότερο
και φθηνότερο για τον πολίτη κράτος, καλύτερη εξυπηρέτηση,
ευκαιρία για νέες επενδύσεις, δηµιουργία νέων θέσεων απασχό-
λησης, υγιέστερο ανταγωνισµό στην αγορά, φθηνότερες και κα-
λύτερες υπηρεσίες για τον πολίτη. 

-Το ίδιο ισχύει και µε την αναδιάρθρωση των φορέων σε σχέση
µε την περιβόητη εργασιακή εφεδρεία. Η αναδιάρθρωση των φο-
ρέων έχει ψηφιστεί και ρυθµίζεται πλήρως από το νόµο για πάρα
πολλούς φορείς και υπάρχει η θεσµική ευελιξία µε κοινές υπουρ-
γικές αποφάσεις να γίνουν οι αναγκαίες αναδιαρθρώσεις σε
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οποιονδήποτε φορέα του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα και θα γί-
νουν εµπροθέσµως. 

Αλλά η εργασιακή εφεδρεία δεν αφορά µόνο ή κυρίως τους
φορείς αυτούς. Αφορά το σύνολο του στενού -πλην των µονίµων
δηµοσίων υπαλλήλων, των τακτικών δηµοσίων υπαλλήλων- δη-
µόσιου και του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, γιατί εκεί υπάρχουν
περιπτώσεις πλεονάζοντος προσωπικού που δεν έχει τα προσό-
ντα, που δεν έχει δυνατότητα προσαρµογής και που είναι σε µια
ηλικία κοντά στη συνταξιοδότηση, όπου µπορούµε να διαµορφώ-
σουµε ένα καθεστώς φιλικό αλλά και δηµοσιονοµικά πάρα πολύ
χρήσιµο µε άµεσα αποτελέσµατα. Να µειώσουµε τη δαπάνη. 

Γιατί, ας µην ξεχνάµε ότι όταν λέµε δηµόσιες δαπάνες εννο-
ούµε κυρίως µισθούς, συντάξεις, επιχορηγήσεις ασφαλιστικών
και προνοιακών φορέων. Άρα κάθε µείωση δαπάνης σηµαίνει σε
πολύ µεγάλο βαθµό και µείωση κάποιου εισοδήµατος. Και κάθε
πρόβληµα που αντιµετωπίζουν οι φορείς κοινωνικής ασφάλισης
όπως το ΙΚΑ ή ο Οργανισµός Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελ-
µατιών, λόγω µειωµένων εσόδων, λόγω αύξησης της ανεργίας,
λόγω µείωσης των αποδοχών και άρα των ασφαλίστρων, αντα-
νακλάται στον προϋπολογισµό ως αύξηση της δαπάνης, δηλαδή
της επιχορήγησης. Αυτό είναι το πρόβληµα της ύφεσης. 

Από την άλλη, στο µέτωπο των δηµοσίων εσόδων η µάχη για
τη φοροδιαφυγή και τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης πρέ-
πει να αποκτήσει νόηµα ως έκφραση. Και αποκτά µε όλα όσα
έχουµε κάνει.

Με ερωτήσατε: «θα δηµοσιευθούν τα ονόµατα των µεγάλων
οφειλετών στο διαδίκτυο;». Ναι. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πότε, κύριε Υπουργέ;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Άµεσα. Τις προσεχείς µέρες. 
Οι επωνυµίες των νοµικών προσώπων, για τις οποίες δεν υπάρ-

χει πρόβληµα προσωπικών δεδοµένων, θα δηµοσιευθούν άµεσα.
Για τα ονόµατα των φυσικών προσώπων αναµένω µια άµεση απά-
ντηση από την Αρχή Προστασίας Προσωπικών Δεδοµένων.
Έχουµε µια µέθοδο που είναι πάρα πολύ απλή. Ανακοινώνεται
ότι όσοι οφείλουν άνω των 150.000 ευρώ στο δηµόσιο και αυτά
έχουν βεβαιωθεί και το γνωρίζουν, θα δουν τα ονόµατά τους να
αναρτώνται. Άρα αν εντός δέκα ηµερών δεν προβάλλουν αιτιο-
λογηµένες αντιρρήσεις στη Γενική Διεύθυνση Ελέγχων της Γενι-
κής Γραµµατείας Φορολογικών και Τελωνειακών Θεµάτων, θα
θεωρήσουµε ότι δεν υπάρχει αντίρρηση και θα αναρτηθούν τα
ονόµατα. 

Ελβετία: θα έχετε πληροφορηθεί ίσως ότι ήδη ανακοινώθηκαν
συµφωνίες της Ελβετικής Συνοµοσπονδίας µε το Ηνωµένο Βα-
σίλειο και µε την Οµοσπονδιακή Δηµοκρατία της Γερµανίας. Στό-
χος µας είναι να κινηθούµε στο πρότυπο αυτό που είναι
δεδοµένο και άρα ευκολότερα τώρα. Όµως αυτό δεν δίνει ονό-
µατα. Δίνει φορολογικό αποτέλεσµα. Και όχι άµεσα. Σε δύο χρό-
νια, το 2013. Εµείς θα επιδιώξουµε κάτι αµεσότερο και ταχύτερο
αλλά πάντως σε αυτό το πλαίσιο που έχει διαµορφωθεί τώρα
ανάµεσα στην Ελβετία και δύο άλλες χώρες. Εµείς ακολουθούµε
τώρα σε όσο το δυνατόν µεγαλύτερη ταχύτητα.

Για τις καταθέσεις στο εξωτερικό, µε σεβασµό στο Κοινοτικό
Δίκαιο και την ελεύθερη κίνηση κεφαλαίων, χωρίς να παραβιά-
ζουµε καµµία ρήτρα του Ευρωπαϊκού Κοινοτικού Δικαίου, λόγω
της απόλυτης άρσης του τραπεζικού απορρήτου που ήδη
έχουµε εφαρµόσει εδώ και περίπου ενάµιση µήνα, έχουµε ζητή-
σει ήδη και έχει εκδοθεί η σχετική απόφαση όλα τα στοιχεία για
εµβάσµατα άνω των 100.000 ευρώ από τις τράπεζες. Και έχουµε
παρακαλέσει να ξεκινήσουµε από τα µεγαλύτερα προς τα µικρό-
τερα. Και το ίδιο αφορά και τους τόκους και τις πιστωτικές κάρ-
τες ιδρυµάτων εξωτερικού όταν έχουµε µεγάλη κατανάλωση. 

Αλλά, όπως µου δόθηκε η ευκαιρία να πω και µε αφορµή το
23% στην εστίαση, µπορούµε να µιλήσουµε όσο θέλετε για τους
συντελεστές. Αλλά για να µιλήσουµε για τους συντελεστές και
να κάνουµε όσο πιο γενναιόδωρες κινήσεις µπορούµε για να
βοηθήσουµε την αγορά πρέπει να καταπολεµήσουµε πρώτα τη
διάχυτη φοροδιαφυγή, τη µεγάλη παραοικονοµία. Πρέπει, δη-
λαδή, να βρούµε απλούς πρακτικούς µηχανισµούς είσπραξης και
απόδοσης του ΦΠΑ. Ναι, από ένα ποσό και µετά ο φόρος προ-
στιθέµενης αξίας πρέπει να καταβάλλεται µέσω τραπεζών απευ-

θείας στο δηµόσιο, όχι να εισπράττεται και να αποδίδεται. 
Επίσης, πρέπει να δούµε τι γίνεται µεταξύ έκδοσης τιµολογίου

και πληρωµής και εξόφλησης τιµολογίου, διότι οι όροι συναλλα-
γών στην αγορά βασανίζουν τις επιχειρήσεις και ιδίως τους µι-
κρούς και µεσαίους προµηθευτές έναντι των µεγάλων εµπορικών
αλυσίδων. Και, βεβαίως, πρέπει να δούµε το ζήτηµα αυτό και µε
τις ακάλυπτες επιταγές. 

Στο πλαίσιο της συζήτησης για το εθνικό φορολογικό σύστηµα
θα συζητήσουµε όχι µόνο για φόρους αλλά και για εισφορές, για
ενιαίο µηχανισµό επιβολής και είσπραξης, για όρους συναλλα-
γών. Διότι χωρίς τους όρους συναλλαγών δεν έχει νόηµα να µι-
λάει κανείς για κανόνες απεικόνισης των συναλλαγών
φορολογικά.

Βεβαίως, όλα αυτά θα αποκτήσουν το πλήρες σχήµα τους
µόλις ολοκληρωθεί η εφαρµογή των αποφάσεων της Ευρωζώνης
της 21ης Ιουλίου, δηλαδή, µόλις αρχίσει η ροή του νέου προ-
γράµµατος στήριξης και µόλις ολοκληρωθεί και το λεγόµενο PSI,
το Private Sector Involvement, δηλαδή η συµµετοχή του ιδιωτικού
τοµέα.

Αυτή τη στιγµή οργανώνουµε µία πρωτοφανούς έκτασης και-
νοφανή επιχείρηση στην οποία µετέχουν εξήντα χώρες, εξήντα
Υπουργεία Οικονοµικών. Και αυτό θα έπρεπε να είναι µία προ-
σπάθεια πραγµατικά εθνική, συλλογική. 

Ζήτησα να ενηµερώσω αύριο τον Αρχηγό της Νέας Δηµοκρα-
τίας, τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και για το πλαί-
σιο των συζητήσεών µας µε την τρόικα και για την πορεία
εφαρµογής όλου του πλέγµατος των αποφάσεων της 21ης Ιου-
λίου -και το ίδιο θα κάνω µε όλους τους πολιτικούς Αρχηγούς-
γιατί η γνώση σίγουρα είναι προϋπόθεση της ευθύνης. Η πλήρης
πληροφόρηση είναι προϋπόθεση της ευθύνης. 

Ενηµερώνω τους συναδέλφους µου στον Κοινοβουλευτικό
Τοµέα Εργασίας του ΠΑΣΟΚ στο επίπεδο που ενηµερώνεται το
Υπουργικό Συµβούλιο. Και στο ίδιο επίπεδο θα είναι ενηµερωµέ-
νοι και οι Αρχηγοί των πολιτικών κοµµάτων. Διότι η πλήρης πλη-
ροφόρηση νοµίζω ότι επιτρέπει και επιβάλλει σε όλους να
λαµβάνουν υπ’ όψιν τους όλες τις παραµέτρους και φυσικά να
διατυπώνουν, όπως είναι θεσµικά αυτονόητο, έναν υπεύθυνο πο-
λιτικό λόγο.

Το ίδιο θα κάνω, βέβαια, και στη Βουλή -και στη Διαρκή Επι-
τροπή και στην Ολοµέλεια- όποτε µου δίνεται η ευκαιρία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βλέπετε από τον εσωτερικό διά-
λογο που αναπτύχθηκε προηγουµένως µεταξύ των συναδέλφων
επερωτώντων Βουλευτών του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού,
ότι µία συζήτηση για την οικονοµία, για την οικονοµική πολιτική,
είναι µία συζήτηση που βεβαίως έχει πρακτικό χαρακτήρα, αλλά
µπορεί να έχει και ιδεολογικό και αξιακό χαρακτήρα. 

Η κρίση για εµάς είναι µία κρίση ηθική, όχι ηθικολογική. Είναι
µία κρίση του εθνικού ήθους. Είναι µία κρίση της ταυτότητάς
µας, της αυτοπεποίθησής µας. Πρέπει να κάνουµε µεγάλες
υπερβάσεις. Χρειάζεται µεγαλύτερη γενναιοδωρία, ειλικρίνεια
και δουλειά. Δουλειά! 

Οι ενδογενείς πόροι πάνω στους οποίους θα στηριχθεί η ανα-
συγκρότηση της χώρας, είναι ο εθνικός πλούτος, η γη, τα συ-
γκριτικά πλεονεκτήµατα σε σχέση µε τον τουρισµό, τη ναυτιλία,
την πρωτογενή παραγωγή, το µυαλό και τα χέρια των Ελλήνων
και των Ελληνίδων. Θέλει δουλειά, επινοητικότητα, ανάληψη κιν-
δύνου και αφοσίωση σε ένα σκοπό.

Στις µεταπολεµικές και µετεµφυλιακές δεκαετίες, µέχρι τα
µέσα της δεκαετίας του ’80, δεν υπήρχαν σύγχρονα χρηµατοοι-
κονοµικά και χρηµατοπιστωτικά εργαλεία. Υπήρχε δουλειά, προ-
σήλωση, αποταµίευση, επένδυση και µέσα σε ένα περιβάλλον
εξαιρετικά δύσκολο και πολιτικά και κοινωνικά. 

Τώρα, βεβαίως, έχουµε ζήσει µία άλλη, πολύ πιο εύκολη και
πιο γρήγορη εκδοχή. Και πρέπει να κρατηθούµε στο επίπεδο δια-
βίωσης που έχουµε φτάσει.

Όλοι θέλουµε να πηγαίνουµε προς το καλύτερο και όχι προς
το χειρότερο. Αυτό θέλει µια συλλογική προσπάθεια. Η γκρίνια,
η συνεχής αυτοταπείνωση, η αµφισβήτηση των πάντων, η έλ-
λειψη κατανόησης, η αµφισβήτηση του αυτονοήτου δεν οδηγούν
πουθενά. Έχουµε φτάσει σε αδιέξοδο! Η χώρα καθηλώνεται
µόνη της, διότι µετατρέπει το πρόβληµα σε υπαρξιακή κρίση. 
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Μα, επιτέλους έχουµε ένα οικονοµικό πρόβληµα, το οποίο δη-
µιουργήσαµε εµείς και έχουµε πολιτική ευθύνη όσοι ασκήσαµε
εξουσία και έχουν οικονοµική ευθύνη όσοι έχουν τη µεγάλη οι-
κονοµική εξουσία, όµως από του σηµείου αυτού µέχρι του ση-
µείου να έχουµε περιπέσει σ’ ένα είδος συλλογικής εθνικής
κατάθλιψης η απόσταση είναι πάρα πολύ µεγάλη. 

Αυτό πρέπει να το ξεπεράσουµε, να το υπερβούµε για να µπο-
ρέσουµε να αποκτήσουµε την ορµή που απαιτείται. Την έχουµε!
Έχουµε τους πόρους και τις δυνατότητες! Δεν πρέπει να θυσιά-
ζουµε στην πολιτική σκοπιµότητα έναν πολύ µεγάλο εθνικό
στόχο. 

Αυτό νοµίζω είναι το ζητούµενο, αυτό είναι το σηµείο από το
οποίο πρέπει να ξεκινήσουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Οικονοµικών και Αντιπρόεδρο της Κυβερνήσεως, τον
κ. Ευάγγελο Βενιζέλο.

Παρακαλείται ο Αρχηγός του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού,
κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης, να λάβει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κανένας δικηγόρος δεν µπορεί να υπερα-
σπιστεί τον πελάτη του εάν δεν έχει πιστέψει προηγουµένως
στην αθωότητά του. Εάν δεν έχει πιστέψει στην αθωότητά του
προδίδεται µέσα εις την αίθουσα του δικαστηρίου, φαίνεται. Και
εσείς, κύριε Υπουργέ, σήµερα δείξατε ότι δεν τα πιστεύετε. Δεν
πιστεύετε ότι σώζεται η κατάσταση. Δεν βγαίνουν οι αριθµοί! 

Προσπαθούµε να κερδίσουµε όλοι µας χρόνο για να µη φοβη-
θεί ο πολίτης, δεν βγαίνει! Πρέπει να αλλάξουµε ρότα και αυτή
η ρότα δεν µπορεί να αλλάξει από εσάς ή από τη Νέα Δηµοκρα-
τία. Δεν µπορεί να αλλάξει! Είστε οι θύτες και αυτό όσο και αν
ετεροποιεί ο ένας ή ο άλλος δεν αλλάζει. Πήρατε µια κραταιά
χώρα, µια δυνατή χώρα, µια από τις ισχυρότερες οικονοµίες του
κόσµου -το χιλιάρικο πέρναγε παντού, µπορούσες να πας να ψω-
νίσεις στο Λονδίνο µε χιλιάρικο, τόσο ισχυρό ήταν- και σήµερα
αυτήν τη χώρα την καταντήσατε τη χειρότερη οικονοµία παγκο-
σµίως. Διακόσια σαράντα έθνη στον ΟΗΕ δεν ασχολείται το
«CNΝ», δεν ασχολείται το «BBC» παρά µόνο µε την κατάντια της
Ελλάδος. 

Αυτό κατορθώσατε αυτά τα τριάντα επτά χρόνια κυβερνώντας
µε άνεση, µε µεγάλες συνήθως πλειοψηφίες και φέρατε την Ελ-
λάδα εδώ που είναι. Και τώρα κοροϊδεύουµε ο ένας τον άλλο και
όλοι µαζί τον ελληνικό λαό ότι αυτό το πράγµα βγαίνει! Ανάσες
παίρνουµε, αλλά σίγουρα δεν βγαίνει. 

Χαρήκατε εξαιρετικά πολύ για το σηµερινό deal. Άργησε, κύριε
Αντιπρόεδρε. Έχω ξεκινήσει να µιλάω από την άνοιξη του 2010 -
για τα Πρακτικά 11/06, 12/7, 1/10, 19/1/11/, 2/3/11, 4/3/11, 4/5/11,
21/6/11- και µιλάω για συγχωνεύσεις. Δεν τις σπρώξατε. Τότε
µπορούσαν να πιάσουν τόπο, τώρα δεν φτάνει αυτό που γίνεται.

Και για να µιλάµε τη γλώσσα της ειλικρινείας, δεν είναι κατά
πόσο είναι σίγουρες οι καταθέσεις. Σε αυτό έχει συντελέσει ο κ.
Τρισέ µε τη δήλωση που είχε κάνει. Το θέµα είναι κατά πόσο το
θέµα αυτό, το οποίο ονοµάσατε «ασφαλές, ελληνικό τραπεζικό
σύστηµα» είναι πλέον ελληνικό ή αν θα είναι ελληνικό. Γιατί αυτό
το deal βγάζει ορισµένους συσχετισµούς. 

Η οικογένεια Λάτση, η οποία είχε περίπου το 45% µε 47% των
µετοχών, στο νέο συγκρότηµα θα έχει κάτω από 17%, ενώ ο νε-
οεισερχόµενος θα έχει 18% µε 20%. Ο νεοεισερχόµενος είναι κε-
φάλαια του Κατάρ. Άρα, λοιπόν, µιλάµε για αφελληνισµό του
ελληνικού τραπεζικού συστήµατος. Από εκεί και πέρα, αν είναι
γερό, σταθερό αυτό είναι άλλης τάξεως θέµα. Και αυτό γιατί;
Γιατί αργήσατε. Αργήσατε και εσείς και η προηγούµενη κυβέρ-
νηση του κ. Καραµανλή, όπου και τότε φώναζα µάταια ότι εάν
δεν γίνουν συγχωνεύσεις τραπεζών, δεν έχουµε καµµία ελπίδα
να εξασφαλίσουµε, να θωρακίσουµε το φεγγίτη εκείνο απ’ όπου
µπορεί να µας µπει µέσα η κρίση. 

Δεν υπάρχει αγορά, κύριε Αντιπρόεδρε. Αυτό το γνωρίζετε κα-
λύτερα εσείς παντός άλλου. Δεν υπάρχει αγορά και γι’ αυτό κου-
τσαίνει η είσπραξη του ΦΠΑ. Γιατί όσο αυξάνει ο ΦΠΑ και όσο οι
τράπεζες δεν δίνουν λεφτά, πεθαίνει η αγορά. Νοµίζω έχουµε
στην Αίθουσα έναν απολύτως ειδικό να µας το πει, τον κ. Πρω-

τόπαπα. Εάν δεν υπάρχει ρευστότητα των τραπεζών, δεν υπάρ-
χει αγορά. 

Θυµάµαι, κύριε Πρωτόπαπα, να το φωνάζετε και να τα λέτε
τότε µε την ντουντούκα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Σωστό αυτό. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Τώρα, λοιπόν, έχουµε τράπεζες, οι οποίες
δεν µπορούν να χρηµατοδοτήσουν την αγορά. Θνήσκει η αγορά,
µπαίνουν τα λουκέτα, αυξάνει η ανεργία και µπαίνουµε στο
φαύλο κύκλο. 

Επάρκεια κεφαλαιακή υπάρχει; Πείτε µου µια τράπεζα που έχει
κεφαλαιακή επάρκεια. Εγώ δε θα σας πω ότι κινδυνεύουν οι κα-
ταθέσεις. Όχι, δεν κινδυνεύουν. Αυτό είναι ξεκάθαρο. Συµφωνώ
απολύτως µαζί σας. Δεν κινδυνεύει καµµία κατάθεση. Επάρκεια
κεφαλαιακή έχει καµµία τράπεζα σήµερα; 

Οι αναλυτές, οι οποίοι προχωράνε σε αυτού του είδους τις
συµφωνίες, όπου όλοι γνωρίζουν ότι του χρόνου απ’ αυτές τις
αργοπορηµένες συγχωνεύσεις αναγκαστικά θα εισρεύσουν µέσα
ξένα κεφάλαια, που θα ελέγχουν εν τέλει το τραπεζικό σύστηµα,
πιστεύουν ότι δεν θα µπορέσουν να τροφοδοτηθούν οι µεγάλες
ελληνικές επιχειρήσεις. Μιλάµε για έξι ή επτά. Δεν δίνω τα ονό-
µατα για να µη ληφθεί το πράγµα ως διαφήµιση αυτών έναντι
των άλλων. Αυτό λένε. Και επειδή είναι οι ίδιοι αναλυτές και
επειδή δεν συζητούν µόνο µε εµάς, αλλά συζητούν και µε την Κυ-
βέρνηση, προφανώς έχετε αντιληφθεί σε ποια κατάσταση βρί-
σκεται η χώρα.

Όλες αυτές οι υπερχρεωµένες ελληνικές επιχειρήσεις αυτο-
µάτως θα περάσουν στα νέα αφεντικά, εις τον αυστηρό έλεγχο
των νέων αφεντικών. Γιατί µέχρι τώρα η τάδε µεγάλη επιχείρηση
που έχει πάρει τα λεφτά από την «Α» τράπεζα, είχε αναφορά την
τράπεζα και η τράπεζα πίεζε ή η τράπεζα συµβιβαζόταν. Τώρα,
όµως, αυτή η µεγάλη επιχείρηση, η µεγάλη κατασκευαστική επι-
χείρηση, η µεγάλη παραγωγική επιχείρηση θα έχει ως αναφορά
εκείνον, ο οποίος βάζει τα κεφάλαια: Το Κατάρ ή τον άλλο αύριο
Ευρωπαίο ή Αµερικάνο. Αυτή είναι η κατάσταση. Και αυτή είναι
η κατάντια της χώρας. 

Σας έλεγα πριν από είκοσι πέντε ηµέρες ακριβώς σχετικά µε
τις συγχωνεύσεις τα εξής. Κύριε Πρόεδρε, διαβάζω από τα Πρα-
κτικά της Βουλής: «Δεν γνωρίζουµε πού βρίσκονται τα πράγµατα.
Δεν ξέρουµε ότι στο «µαγειρείο» -και εκεί θα έπρεπε να έχουµε
συµµετοχή, κύριοι συνάδελφοι- γίνονται πολλά για συµπτύξεις,
συγχωνεύσεις και συνενώσεις τραπεζών. Δεν έχει καταλάβει το
Κοινοβούλιο ότι έχουν βγει τα µεγάλα µαχαίρια, τεράστια µεγάλα
µαχαίρια, τα οποία µε γραφίδες και µικρόφωνα προσπαθούν να
προσδιορίσουν τα συνοικέσια, εάν δηλαδή θα πρέπει η Εθνική
να πάει µε τη EUROBANK ή αν θα πρέπει να µείνει απ’ έξω η EU-
ROBANK για να πάει µε την ALPHA τελικώς, για να µείνει ορφανή
η Πειραιώς, να παντρευτεί εν συνεχεία µε την Εθνική, αφού εν
τω µεταξύ έχουν µαζέψει τα παραµάγαζα». Αυτά έλεγα πριν από
είκοσι πέντε ηµέρες. Τα νέα τα ξέρετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Το θέµα είναι ότι είµαστε απ’ έξω σε όλα αυτά που γίνονται

στα «µαγειρεία». Δηλαδή, έχουµε αφήσει τα καλοβολεµένα κε-
φάλαια, το οποίο εν πολλοίς γνωρίζετε ότι ελέγχουν, όχι µόνο
πολιτικά πρόσωπα, ενίοτε και κόµµατα, να κάνει τη δουλειά µε
τη δική του –αν θέλετε- αδιαφάνεια.

Δεν ξέρουµε πού πάει το πράγµα. Δεν ξέρουµε τι συµβαίνει.
Και σε όλα αυτά έχουµε έναν κεντρικό τραπεζίτη, ο οποίος ενώ
έχει δείξει δείγµατα περίεργης συµπεριφοράς, προχθές συνέ-
τρωγε µε τον Πρωθυπουργό, όταν ακόµα εκκρεµεί η ουσιαστική
απάντηση στην ερώτηση εννέα κορυφαίων κοινοβουλευτικών του
ΠΑΣΟΚ για το Τ3 – Τ10, όταν η κεντρική τράπεζα δεν έκανε τους
ελέγχους που έπρεπε να κάνει, µε αποτέλεσµα σήµερα να µας
λένε στα χαρτιά για επισφάλεια 9% και όλες οι τράπεζες να
έχουν επισφάλεια 30% και να το οµολογεί µόνο η Εµπορική και
η Γενική, που έχουν σκληρούς, γιγάντιους παρτενέρ. 

Έτσι, λοιπόν, µπαίνει µέσα στο παιχνίδι η «BLACKROCK». Τι
σηµαίνει η «BLACK ROCK»; Οικογένεια Ρότσιλντ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Η οικονοµία του κόσµου είναι τρεις άνθρωποι, τους οποίους

θα βρείτε πίσω από εκείνο το χωνευτήρι των αποφάσεων, την πε-
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ρίφηµη τριµερή, την προστάτιδα της Λέσχης Μπίλντερµπεργκ,
Ρότσιλντ, Μόργκαν και Ροκφέλερ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Παραδίδουµε, δηλαδή, σήµερα το ελληνικό τραπεζικό σύ-

στηµα στις διαθέσεις της τριµερούς, µε ό,τι σηµαίνει αυτό. Και
βεβαίως, κάποιοι το αντιλαµβάνονται καλύτερα. Είναι αυτοί οι
οποίοι έχουν περάσει από τη Λέσχη Μπίλντερµπεργκ και µάλιστα
καυχώνται και το αναφέρουν και στο βιογραφικό. Αλλά ουδείς
ποτέ, από όλους αυτούς που πήγαν, και πρώην Πρωθυπουργοί,
δεν µπήκαν στον κόπο να ενηµερώσουν τη Βουλή τι λέγεται εκεί
µέσα. Δεν πρέπει να µας πουν ότι πήγαν και τα θέµατα, τα οποία
συνεζητήθησαν ήταν αυτό, εκείνο, εκείνο κι εκείνο; Γιατί, επιτέ-
λους, φοβούνται; Τι τους δεσµεύει; Να ζούµε στο σκοτάδι όλοι
εµείς οι υπόλοιποι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Η κατάσταση, σας είπα στην αρχή, κύριε Αντιπρόεδρε, δεν

ισιώνει. Δεν µπορείτε. Οι προθέσεις καλές, δεν χωρεί καµµία αµ-
φισβήτηση. Ούτε η Νέα Δηµοκρατία µπόρεσε και βούλιαξε, αφού
φρόντισε προηγουµένως να βουλιάξει τον τόπο. Εάν δεν πάµε
σε µία εθνική συνεννόηση, για την οποία µιλάω δύο χρόνια και
την οποία αυτήν την εβδοµάδα ανακάλυψαν οι Υπουργοί του
ΠΑΣΟΚ και κάποιοι της Νέας Δηµοκρατίας, δεν πρόκειται το
πράγµα να βγει. Θα πάµε πάνω για άλλο άξονα. Δεν πα να συνε-
χίσουµε αυτό το ρεζιλίκι, δεν πα να συνεχίσουµε τον ευτελισµό
της χώρας, όταν η µισή Τσεχοσλοβακία, η Σλοβακία, που µέχρι
πριν από είκοσι χρόνια είχε κοµµουνιστικό καθεστώς, σε εµάς
της Ελλάδας του ΝΑΤΟ, της Ευρώπης, την προηγµένη Ελλάδα,
έρχεται και µας λέει ότι «η Ελλάδα είναι κλινικά νεκρή, εγώ δεν
πρόκειται να δώσω λεφτά και θα εισηγηθώ στην Ευρώπη να µην
πάρει την επόµενη δόση». Ποια; Η κολοβή Τσεχοσλοβακία. Κι
εµείς το ακούµε. Αλλά και εσείς, όµως, προχθές ψηφίσατε µία
σύµβαση µέσα στη Βουλή για τη Σλοβακία, που αρνηθήκαµε και
είπαµε ότι δεν µπορούµε στους υβριστές της Ελλάδας να δώ-
σουµε ψήφο εµπιστοσύνης. Και είµαστε το κόµµα το οποίο αρ-
νήθηκε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Τα ίδια και η Πολωνία. Θέλω να πιστεύω ότι η χώρα µας έχει

την αξιοπρέπεια να κρατάει τεφτέρι για όλους αυτούς, οι οποίοι
µας «περιποιούνται» όπως µας «περιποιούνται» τώρα στην κατά-
σταση που είµαστε. Αλλά σε πείσµα όλων αυτών, που ποντάρι-
σαν και το 1897 εις βάρος µας, να τους θυµίσουµε ότι εµείς σε
λιγότερο από δεκαπέντε χρόνια διπλασιάσαµε την πατρίδα. Η
Ελλάδα για λίγο ξαποσταίνει και ξανά προς τη δόξα τραβά! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Ας το καταλάβουν καλά και ας καταλάβουν, επιτέλους στην

Ευρώπη, κύριε Αντιπρόεδρε, ότι εµείς δεν θα πέσουµε. Εν ανά-
γκη, θα συνεχίσουµε µόνοι µας. Το κάναµε και µπορούµε να το
ξανακάνουµε. Αλλά να πάνε να βρουν τότε το ευρώ κάτω από το
δολάριο και κάτω από το ελβετικό φράγκο.

Ας συνειδητοποιήσουν ότι η πιθανή έξοδος της Ελλάδας από
το ευρώ συνεπάγεται καταστροφή του ευρώ και ας µην µας
εκβιάζουν. Εµείς είµαστε µέτοχοι της Ευρώπης. Δεν είµαστε οι
επαίτες και οι ζητιάνοι ενός εκάστου για να αναγκάζεστε εσείς
και κάνετε κουβέντα µε τους Φιλανδούς, η οποία, εν πάση περι-
πτώσει, για την καλύτερη εκδοχή, παρεξηγείται. 

Εµείς µε την Ευρώπη συµφωνήσαµε. Η Ευρώπη πρέπει να µας
τα δώσει. Από εκεί και πέρα η Ευρώπη τι θα κάνει µε τα µέλη της
είναι δικός τους λογαριασµός και όχι εµείς µεµονωµένα να εκλι-
παρούµε την κάθε χώρα για µια συµφωνία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Αυτά έπρεπε να έχετε πετύχει και µπορούσατε να τα πετύχετε.

Οι συνθήκες του Ιουλίου του 2011 ήταν εξαιρετικά διαφορετικές
από του Μαΐου του 2010. Τότε ήµασταν στριµωγµένοι στη γωνία
µε δική σας βούληση, γιατί αφήσατε τα πράγµατα να φτάσουν
εκεί, ενώ ξέραµε το τι θα συµβεί τον Ιούλιο του 2011 και έπρεπε
να πάτε πιο επιθετικοί επάνω. Τι είχατε να χάσετε; Πώς να ανα-
πνεύσουµε, πώς να προχωρήσουµε, όταν έχουµε ένα νέο εκβια-
σµό; 

Μέχρι πριν από ένα µήνα, κύριε Υπουργέ, όλοι µας εδώ και
ακραία κόµµατα της Αιθούσης, συµµάζεψαν λίγο το λόγο τους ή
την πράξη τους, προκειµένου να εξασφαλιστεί αυτή η διαβόητη

–χρησιµοποιώ εξεπίτηδες τη λέξη- δόση. Και τώρα, πριν καν γίνει
πλήρης εκταµίευση, αρχίζουν και µας εκβιάζουν µε την επόµενη
δόση. Ποια οικονοµία θα προχωρήσει, πώς θα πάµε µπρος; 

Ένα φουγάρο σας ζητάω. Δεν θέλω πενήντα πέντε φουγάρα,
ένα σε κάθε νοµό. Ένα φουγάρο µόνο να πούµε ότι ξεκίνησε
αυτή η µεγάλη επιχείρηση! Δεν κατορθώσατε και δεν έχετε πεί-
σει ή αν θέλετε να µοιραστούµε την αχθοφορία, όλος ο πολιτικός
κόσµος δεν έχει πείσει ότι έχει τη σοβαρότητα για να ξεκινήσει
κάποιος µια προσπάθεια. 

Κάντε µια δουλειά, κύριε Αντιπρόεδρε. Βάλτε έναν κλητήρα
σας µε το µηχανάκι να περνάει τους κεντρικούς δρόµους, τη Συγ-
γρού, την Πανεπιστηµίου, την Ακαδηµίας, τη Μιχαλακοπούλου
και να σας µετράει ενοικιαστήρια. Την πρώτη µέρα που θα δείτε
ότι θα λιγοστέψουν τα ενοικιαστήρια να πείτε ότι πάµε καλά. Τα
ενοικιαστήρια πολλαπλασιάζονται. Θνήσκει η αγορά και µπορεί
να έχετε το κύριο µερίδιο της ευθύνης, αλλά δεν νοµίζω ότι και
τα άλλα κόµµατα δεν έχουν ευθύνη. 

Κινδυνεύει η Ελλάδα και ακούω στείρους λεονταρισµούς.
«Εµείς µόνοι µας θα τα κάνουµε». Τι θα κάνετε εσείς της Νέας
Δηµοκρατίας µόνοι σας; Μόνοι σας ήσασταν και το 2007 έως το
2009 και τη βουλιάξατε την Ελλάδα και λακίσατε στη µέση της
περιόδου. Μόνοι σας ήσασταν. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και τότε σας είπαµε, γιατί τώρα µας λέτε δεκανίκι του ΠΑΣΟΚ.

Τώρα βέβαια προσφέρετε και εσείς στην προσπάθεια αυτή.
Έλεγε το ΠΑΣΟΚ: «Δεκανίκι του Καραµανλή ο Καρατζαφέρης».
Τα θυµάστε; Τώρα λέτε τα αντίθετα. Ούτε την πρωτοτυπία δεν
έχετε να βρείτε κάτι καινούργιο. 

Σας λέγαµε τότε εκατόν πενήντα δύο συν δέκα, εκατόν εξήντα
δύο και δεν θέλω ούτε Αντιπροεδρία, ούτε Υπουργεία, ούτε
Γραµµατεία. Δεν θέλω τίποτα. Θέλω να αλλάξετε πολιτική, γιατί
βουλιάζει η χώρα. Αυτό σας έλεγα, αλλά δεν βλέπατε µπροστά
σας. Είχατε τα τσιτάτα τότε του «ακραίου». 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και αφού είδατε και αποείδατε εσείς στη Νέα Δηµοκρατία ότι

δεν χαλάει το πράγµα, γιατί δεν έβγαινε φωνή από την καλύτερη
Κοινοβουλευτική Οµάδα των τελευταίων ετών, τώρα το έχετε
ρίξει σε άλλο µοτίβο, οι «κωλοτούµπες» και ιστορίες. Όταν δεν
µπορείτε να αντιληφθείτε τους πολιτικούς ελιγµούς, οι οποίοι
επιφέρουν το τελικό αποτέλεσµα, τόσο ως αδαείς θα µιλάτε για
«κωλοτούµπες». Αυτό είναι το µειονέκτηµά σας, αργείτε να µά-
θετε. 

Σήµερα δεν υπάρχει αυτή η πολιτική του ιµπέριουµ ούτε από
το ΠΑΣΟΚ ούτε από εσάς. Πρέπει να καταλάβετε ότι θα πάµε
µαζί όσοι µπορούµε και θέλουµε και έχουµε όρεξη. Επιτέλους,
πρέπει να αναλάβουν οι καλύτεροι. Δεν είναι θέµα του Ολυµπια-
κού, του Παναθηναϊκού, της ΑΕΚ ή του ΠΑΟΚ είναι θέµα της
Εθνικής Ελλάδος! Η Ελλάδα πρέπει να επιβιώσει. Εάν τώρα δεν
µπορούµε να πάµε όλοι µαζί πότε θα πάµε; Όταν δεν πάµε τώρα
που κινδυνεύει η Ελλάδα, που παρακαλάµε για λεφτά, που µας
ξεφτιλίζουν οι πρώην κοµµουνιστές. Πότε; 

Δεν µπορούµε να σηκώσουµε το βάρος των ευθυνών µας και
να πούµε πάµε όλοι µαζί να καθίσουµε καλύτερα στην καρέκλα,
να πάµε να πιάσουµε τις γνωριµίες µας, να πάει να πιάσει τον
δεξιό Πρωθυπουργό της Φινλανδίας ο κ. Σαµαράς, να ανέβει ο
Καρατζαφέρης να πιάσει τον Τίµο για να πάµε όλοι µαζί, να πεί-
σουµε ο καθένας τη δικιά µας οµάδα κι όποιος θέλει από την Αρι-
στερά να πιάσει και τους αριστερούς, που υπάρχουν λογικοί στο
Κοινοβούλιο ή σε κυβερνήσεις; Όµως οι πολιτικοί σκέπτονται:
«πώς θα στραµπουλήξει το πόδι του ο Βενιζέλος ή ο Παπαν-
δρέου, για να χαρούµε εµείς και να πάρουµε την «κούρσα»;». 

Ξέρετε, είναι µεγάλη Ολυµπιονίκης η Πατουλίδου. Όµως
πάντα ξέρει ότι αν δεν έπεφτε η πρωταθλήτρια, δεν θα είχε πάρει
το χρυσό. 

Ας το καταλάβουµε καλά αυτό: Το θέµα δεν είναι το να στρα-
µπουλήξει το πόδι της αυτή η Κυβέρνηση ή η προηγούµενη, που
και τη µία και την άλλη µε τον ορθό λόγο εµείς στηρίξαµε στα
δύσκολα. Το θέµα είναι να πάµε όλοι µαζί.

Ο εύκολος λόγος είναι ο αντιπολιτευτικός και δεν νοµίζω να
υπάρχει κανείς στην Αίθουσα που να αµφιβάλλει ότι τον ξέρω
πάρα πολύ καλά από την εποχή της «TV PRESS» ιδίως, για την
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οποία είχε πει ο Μητσοτάκης ότι «αν δεν ήταν η «TV PRESS», δεν
θα γινόµουν Πρωθυπουργός». Τον ξέρω καλά. Όµως ξέρω επί-
σης καλά πότε ωφελεί αυτή η αντιπολίτευση και πότε χρειάζεται
να βοηθήσουµε για να βγει το πράγµα από το αδιέξοδο που βρί-
σκεται. Και σήµερα -για άλλη µία φορά το λέω- η χώρα βρίσκεται
σε τραγικά αδιέξοδα. Αυτοσχεδιασµούς κάνει, οι οποίοι µας δί-
νουν µια πρόσκαιρη, αν θέλετε, αναπνοή. 

Και επιτέλους, κύριε Αντιπρόεδρε, νικήστε τον κακό σας
εαυτό! Τι ενιαίο µισθολόγιο είναι αυτό; Πάλι τα ίδια; Πάλι «παρά-
θυρα»; Ενιαίο µισθολόγιο σηµαίνει ένα πράγµα: Ίδια χρόνια υπη-
ρεσίας, ίδια πτυχία, ίδια λεφτά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Όλα τα άλλα είναι παραµύθια. «Εγώ θα σας δώσω αυτό εκεί,

κρατάω αυτό το οποίο….». Δεν υπάρχει. Ένας µισθός υπάρχει.
Ποιος θα είναι αυτός ο µισθός; Αυτός που βγαίνει από τους λο-
γαριασµούς να είναι, αλλά ίδιος για όλους. Δουλεύεις σε οποια-
δήποτε υπηρεσία του δηµοσίου, έχεις δέκα χρόνια, έχεις ένα
πτυχίο. Θα πάρεις αυτά τα λεφτά. Όλα αυτά τα «παράθυρα»;
Προσπαθώ να τα ερµηνεύσω και δεν καταλαβαίνω τι βγαίνει. 

Μιλήσατε για αποκρατικοποιήσεις και τις αποσυνδέσατε από
το Χρηµατιστήριο. Έχω την εντύπωση ότι υπάρχει περίπτωση να
έχουµε δυσάρεστες εξελίξεις. Όταν έρχεται η οµάδα που έχει
αναλάβει αυτήν την ευθύνη και λέει ότι θα δώσει είκοσι χρόνια
για το αεροδρόµιο στη «HOCHTIEFF» επιµήκυνση του χρόνου,
για 300 εκατοµµύρια, µιλάµε για 15 το χρόνο. Κύριε Αντιπρόε-
δρε, σας διαβεβαιώνω ότι τόσα βγάζει η «HOCHTIEFF» µόνο από
το πάρκινγκ των αυτοκινήτων και τα µαγαζιά που νοικιάζει. Μόνο
τόσα και περισσότερα! Κι ας κάνει µία έρευνα ο κ. Σαχινίδης να
το δει, αύριο κιόλας. Κι αν θέλετε, προσκοµίζω και τα στοιχεία.
Από το πάρκινγκ κι από την ενοικίαση των καταστηµάτων! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Ο ελλιµενισµός, οι προσγειώσεις, οι απογειώσεις; Τι πάµε να

κάνουµε; Να χαρίσουµε; Μπορώ να αποδείξω ότι τα λεφτά που
µπορούµε να πιάσουµε είναι 7 δισεκατοµµύρια. Εγώ σας λέω:
όχι 7 αλλά 4 δισεκατοµµύρια. Όχι όµως και 300 εκατοµµύρια.
Αυτό είναι πολύ επικίνδυνο µονοπάτι και αν αυτό είναι οδηγός
της όλης κατάστασης, πολύ φοβούµαι ότι θα φθάσουµε σε και-
νούργιες εξεταστικές των πραγµάτων επιτροπές. 

Κλείνω µε το εξής. Έχετε υπ’ όψιν σας ότι ήµουν στην Κύπρο
το τετραήµερο και κατανάλωσα όλο το χρόνο µου να απολογού-
µαι για τη «SIEMENS». Μας «δουλεύουν» τα αδέλφια µας στην
Κύπρο. Μας «δουλεύουν» για την κατάντια µας, ενώ αυτοί µέσα
σε σαράντα µέρες «έτρεξαν» την εξεταστική των πραγµάτων επι-
τροπή για το µεγάλο γεγονός το οποίο είχαν στο νησί. Μας κο-
ροϊδεύουν. 

Κι επειδή εκκρεµούν εδώ και µήνες δύο δικογραφίες που
έχουν έρθει από τον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, που αφο-
ρούν τον τοµέα του τουρισµού αλλά και του αθλητισµού, θα
ήθελα να ρωτήσω επισήµως το ΠΑΣΟΚ τι θα κάνει. Κωφεύει;
Κάνει τον αδιάφορο; Σφυρίζει αδιάφορα; Έχουµε ως σκοπό τη
διαφάνεια; Θα τα φέρουµε τα θέµατα εδώ ή θα τα «κουκουλώ-
σετε», όπως έγινε µε τη «SIEMENS» και µε τα υποβρύχια; 

(Όρθιοι οι Βουλευτές του ΛΑΟΣ χειροκροτούν ζωηρά και πα-
ρατεταµένα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Πρό-
εδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, τον κ. Καρατζαφέρη.

Παρακαλείτε ο Αντιπρόεδρος της Κυβερνήσεως και Υπουργός
Οικονοµικών, να λάβει το λόγο.

Πόσο χρόνο χρειάζεστε, κύριε Αντιπρόεδρε;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Το λιγότερο δυνατό. Θα απαντήσω
στα συγκεκριµένα σηµεία που έθεσε ο κύριος Πρόεδρος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ. 
Κύριε Αντιπρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης

και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε, αναφερθήκατε
στο 1897 στη µεγάλη εθνική ήττα. Και είπατε ορθά ότι η ιστορία
διδάσκει πως η Ελλάδα µόνο για λίγο ξαποσταίνει και ξανά προς
τη δόξα τραβά.

Ξέρετε η µεγάλη εθνική ήττα του 1897 ήταν αποτέλεσµα µιας
ρητορείας χωρίς αντίκρισµα, µιας υπερπατριωτικής δήθεν εθνι-

κής ρητορείας, η οποία οδήγησε απαράσκευη τη χώρα σε µια
σύγκρουση και σε ταπείνωση. Χρειάζεται, λοιπόν, σχέδιο. Και γι’
αυτό µετά το 1897 ήρθε το κίνηµα στο Γουδή, ο Ελευθέριος Βε-
νιζέλος και η ανασυγκρότηση της χώρας µέσω των βαλκανικών
πολέµων. Ας θυµηθούµε, λοιπόν, τα βαθύτερα ιστορικά δεδο-
µένα. 

Λέτε, «Δεν βγαίνουν οι αριθµοί». Οι αριθµοί είναι πράγµατι,
πάρα πολλοί δύσκολοι και επίµονοι. Αλλά είµαστε υποχρεωµένοι
να αντιπαραταχθούµε µε τους αριθµούς, να συµβιώσουµε µε
τους αριθµούς, να νικήσουµε τους αριθµούς. Η οικονοµία είναι
αριθµοί. Αλλά εν τέλει η οικονοµία είναι άνθρωποι, που παρά-
γουν, που καταναλώνουν, που ελπίζουν, που αγωνιούν, που ερ-
γάζονται ή το χειρότερο, που είναι άνεργοι και νιώθουν παρίες.

Επίσης, έχουν µια άλλη ιδιότητα οι αριθµοί, µπορούν να µετα-
βληθούν µε εντυπωσιακό τρόπο αν αλλάξουν ορισµένα, µικρά
δεδοµένα. Δεν θα επικαλεστώ το σηµερινό παράδειγµα του Χρη-
µατιστηρίου -δεν µου αρέσει να επικαλούµαι το Χρηµατιστήριο-
αλλά ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι µια µονάδα αλλαγή στο ρυθµό
αύξησης του ΑΕΠ µπορεί να αλλάξει εντυπωσιακά την καµπύλη
του δηµοσίου χρέους τα επόµενα τριάντα χρόνια. Μια επιτυχής
εξέλιξη, σε όσα διαχειριζόµαστε τώρα σε σχέση µε τη συµµετοχή
του διεθνούς ιδιωτικού τοµέα, στο περιβόητο PSI, µπορεί να απο-
κλιµακώσει τα spreads και αυτό να ανοίξει τη διατραπεζική
αγορά και να αλλάξει το επίπεδο ρευστότητας των ελληνικών
τραπεζών και άρα συνολικά της ελληνικής οικονοµίας.

Λέτε, σωστά, «Έχουµε τις πολιτικές προϋποθέσεις για να κά-
νουµε κάτι τέτοιο;» Ποιος κατέστρεψε τις πολιτικές προϋποθέ-
σεις; Γιατί δεν έχουµε τις πολιτικές προϋποθέσεις; Γιατί υπάρχει
µια τόσο συµβατική και αδιέξοδη πολιτική όξυνση, ένας τόσο
ανεπτυγµένος κοµµατικός πατριωτισµός υπό συνθήκες κρίσης; 

Μπορούµε άµεσα να κάνουµε κάτι, το οποίο αλλάζει το κλίµα.
Ο τρόπος µε τον οποίο συνεργάζεται η Κυβέρνηση µε την Αντι-
πολίτευση, µπορεί να είναι εξαιρετικά δηµιουργικός. Η καθαρή,
έντιµη και ειλικρινής συνεργασία Κυβέρνησης- Αντιπολίτευσης
είναι η βάση της εθνικής συνεννόησης και της εθνικής ενότητας,
ας δοκιµάσουµε αυτό. 

Θα δείτε και από την ενηµέρωση που θα κάνω σε εσάς, µετά
την κ. Παπαρήγα και τον κ. Σαµαρά, ποια είναι τα δεδοµένα µε
τα οποία κινούµαστε και θα µου πείτε –όχι µόνο πολιτικά αλλά
και τεχνοκρατικά- τι άλλες δυνατότητες υπήρχαν. Κάντε µας υπο-
δείξεις. Βοηθήστε µας όλοι στη διαπραγµάτευση. Ελάτε να στεί-
λουµε ένα µήνυµα ενότητας στην πράξη προς τον ελληνικό λαό. 

Εµείς επωµιζόµαστε ένα τεράστιο βάρος. Και είναι καθήκον
µας και υποχρέωσή µας, να κάνουµε αυτό που κάνουµε. 

Εσείς, έχετε µεγαλύτερη άνεση να βλέπετε τα πράγµατα,
χωρίς το βάρος της διοίκησης του κράτους. Η πολιτική του κρά-
τους –σας διαβεβαιώ- είναι πολύ πιο εύκολη από τη διοίκηση του
κράτους.

Θέλω όµως να είµαι πάρα πολύ σαφής σε σχέση µε τα ερωτή-
µατα που θέσατε για το τραπεζικό σύστηµα, γιατί εδώ δεν χω-
ρούν µισόλογα. Οι συγχωνεύσεις είναι πρωτοβουλία των
τραπεζών. Οι συγχωνεύσεις όµως απαιτούν τη συµµετοχή και
την έγκριση του δηµοσίου. 

Το δηµόσιο σήµερα µε τους επιτρόπους του στα διοικητικά
συµβούλια των δύο τραπεζών συµφώνησε στην κίνηση της δια-
δικασίας και ως γενική συνέλευση των προνοµιούχων µετόχων
των δύο εταιρειών θα εξετάσει το αναλυτικό σχέδιο και βεβαίως
θέλουµε να το εγκρίνουµε –και θα το εγκρίνουµε- γιατί θέλουµε
να προκύψει µια µεγαλύτερη ανταγωνιστική τράπεζα µε προέ-
χουσα θέση στην Ευρωπαϊκή Ένωση και ιδίως στην Νοτιοανατο-
λική Ευρώπη. 

Όµως, για εµάς προέχει η υπεράσπιση των συµφερόντων του
δηµοσίου, των καταθετών και βεβαίως της εθνικής οικονοµίας
µέσα από τις επενδύσεις και τη δηµιουργία θέσεων εργασίας.
Άρα όλα όσα έχουµε πει για το σύµφωνο ρευστότητας, όλα όσα
έχουµε πει για τη σχέση τραπεζών και πραγµατικής οικονοµίας
ισχύουν απολύτως. 

Το δηµόσιο πρέπει να θυµηθούµε τι έχει προσφέρει στο ελλη-
νικό τραπεζικό σύστηµα, µε συµµετοχή στην αύξηση του µετοχι-
κού κεφαλαίου µέσω προνοµιούχων µετοχών, µε ειδικά οµόλογα,
τα οποία ενίσχυσαν τη θέση των τραπεζών στην παροχή εγγυή-
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σεων προς την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, µε εγγυήσεις.
Αθροιστικά οι ψηφισµένες εγγυήσεις και τα άλλα µέτρα υποστή-
ριξης φθάνουν από το 2008 µέχρι σήµερα τα 90 δισεκατοµµύ-
ρια!

Άρα έχουν ληφθεί µέτρα, τα οποία τώρα έρχονται να συµπλη-
ρωθούν µε δύο πάρα πολύ σηµαντικούς µηχανισµούς: την πλήρη
διασφάλιση της ρευστότητας των τραπεζών µέσω του ευρωσυ-
στήµατος, µέσω της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας και της
Τράπεζας της Ελλάδος –όπως συµβαίνει σε όλες τις χώρες της
Ευρωζώνης- και µέσω της ενίσχυσης της κεφαλαιακής επάρ-
κειας, αν προκύψει η ανάγκη ενίσχυσης λόγω συµµετοχής στο
PSI –στη διαδικασία που µετέχουν όλες οι τράπεζες του κόσµου-
ή λόγω ανάγκης αύξησης των εποπτικών κεφαλαίων µετά τον
έλεγχο των χαρτοφυλακίων χορηγήσεων των τραπεζών. 

Το Μάιο αποφασίστηκε να γίνει ο έλεγχος αυτός από µια
έµπειρη διεθνώς εταιρεία που έκανε τον έλεγχο αυτό στην Ιρ-
λανδία και σε πολλές άλλες χώρες. Επρόκειτο για µια επιλογή
του ευρωσυστήµατος, της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας και
της Τράπεζας της Ελλάδος. Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα
θέλει να γνωρίζει σε ποια κατάσταση είναι οι τράπεζες που χρη-
µατοδοτεί γενναιόδωρα µε 120 δισεκατοµµύρια και το ελληνικό
δηµόσιο έχει κάθε λόγο να ξέρει ποια είναι η πραγµατική κατά-
σταση ενός συστήµατος που είναι απολύτως διασφαλισµένο και
το οποίο στηρίζει µε εγγυήσεις ύψους 90 δισεκατοµµυρίων. 

Ήδη έχουµε µετάσχει στο µετοχικό κεφάλαιο µε περίπου 4 δι-
σεκατοµµύρια από το 2008 µε τις προνοµιούχες µετοχές. Είµα-
στε σε απόλυτη συνεννόηση µε το τραπεζικό µας σύστηµα. Δεν
αφελληνίζεται το τραπεζικό σύστηµα. Νοµίζω ότι χαιρόµαστε
όλοι για την παρουσία της Εθνικής Τράπεζας στην Τουρκία µε
την FINANCE BANK. 

Σήµερα οι δύο τράπεζες που συγχωνεύονται, η ALPHA ΒΑΝΚ
και η EUROBANK, τόνισαν, µε την ανακοίνωση Τύπου που έκα-
ναν, τη διεθνή τους παρουσία, πόσο µεγάλη είναι η συµµετοχή
τους στην τραπεζική αγορά της Ρουµανίας, της Βουλγαρίας, της
Πολωνίας, των Σκοπίων, της Σερβίας, της Αιγύπτου. 

Είναι παρούσες οι γαλλικές τράπεζες στην Ελλάδα µε τη SO-
CIETE GENERALE και την CREDIT AGRICOLE στη Γενική και την
Εµπορική. Είναι παρούσα η Πορτογαλία. Δεν αφελληνίζονται οι
τράπεζες ούτε έχασε η FINANCE BANK τον τουρκικό της χαρα-
κτήρα, γιατί αλλιώς θα έχανε ενδεχοµένως και το καταθετικό της
κοινό. Άρα ισότιµη µεταχείριση θέλουµε σε µια ανοικτή διεθνή
αγορά. 

Είναι, λοιπόν, πάρα πολύ σηµαντικό να ξέρουµε ότι υπάρχουν
αυτοί οι µηχανισµοί, οι οποίοι θα κινηθούν µε απόλυτη διαφάνεια
στο πλαίσιο των αποφάσεων της Ευρωζώνης.

Οι ελληνικές τράπεζες είναι απολύτως διασφαλισµένες και
από πλευράς ρευστότητας και από πλευράς επάρκειας του µε-
τοχικού τους κεφαλαίου. Θέλουµε ξένους επενδυτές. Η παρου-
σία ξένων επενδυτών δεν αφελληνίζει την ελληνική οικονοµία. Οι
επενδύσεις στα ακίνητα δεν αφελληνίζουν την ελληνική γη, όπως
είναι, για παράδειγµα, οι προοπτικές που έχουν τα τουριστικά
ακίνητα. 

Είναι, λοιπόν, καθαρή και σαφής η απάντηση αυτή και θέλω να
την ακούσει ο κάθε Έλληνας και η κάθε Ελληνίδα που εµπιστεύ-
εται τις τράπεζες ως καταθέτης και περιµένει να βοηθηθεί από
αυτές ως επενδυτής, ως επιχειρηµατίας και τελικά ως εργαζό-
µενος.

Το ίδιο ισχύει και σε σχέση µε τις επιχειρήσεις. Οι επιχειρήσεις
µέσα από αυτήν τη διαδικασία θα αναδιαρθρώσουν και αυτές τα
χρέη τους και θα εξυγιανθούν. Δεν υπάρχει µεγάλη ανταγωνι-
στική επιχείρηση, η οποία να µην έχει αναζητήσει διεθνή δανει-
σµό µε καλύτερα επιτόκια. Δεν υπάρχει ελληνική επιχείρηση, η
οποία έχει ανταγωνιστικότητα και εξωστρέφεια, που δεν έχει
αναζητήσει και δεν αναζητά δανεισµό εκτός ελληνικού τραπεζι-
κού συστήµατος. 

Άρα δεν υπάρχει καµµία µονοσήµαντη σχέση και κανένας κίν-
δυνος, αρκεί να υπάρχουν επιχειρήσεις που επενδύουν, επιχει-
ρηµατίες που κινδυνεύουν κεφάλαια και είναι έτοιµοι να πάρουν
νέες πρωτοβουλίες για το δικό τους συµφέρον, αλλά και για το
συµφέρον της εθνικής οικονοµίας και των εργαζοµένων τους. 

Το ίδιο αφορά και τον φόρο προστιθέµενης αξίας. Λέτε ότι

όταν ανεβαίνει η φορολογία, πλήττεται η αγορά, σε µια φυσιο-
λογική αγορά που δεν φοροδιαφεύγει, σε µια φυσιολογική
αγορά που δεν έχει ένα ισχυρό παραοικονοµικό σκέλος. Εσείς
µετέχετε -και σας επαινώ γι’ αυτό- από την αρχή στο διάλογο για
το εθνικό φορολογικό σύστηµα µαζί µε τη Δηµοκρατική Συµµαχία
και όλα τα κόµµατα θα µετάσχουν στο επίπεδο της Διαρκούς Κοι-
νοβουλευτικής Επιτροπής. Εκεί θα µιλήσουµε γι’ αυτό. Θα
δούµε, για παράδειγµα, στην εστίαση, συζητώντας ξανά για τους
συντελεστές του φόρου προστιθέµενης αξίας, ποιος πρέπει να
είναι ο µηχανισµός εντοπισµού του πραγµατικού κύκλου εργα-
σιών και άρα και του φόρου εισοδήµατος και του φόρου προστι-
θέµενης αξίας. Θα δούµε τι µηχανισµοί διαφυγής υπάρχουν. 

Ξέρετε σε τι πρέπει να µετατρέψουµε την υπόθεση του ΦΠΑ,
προκειµένου να φτιάξουµε ένα µηχανισµό είσπραξης και σε δεύ-
τερη φάση να µειώσουµε τους συντελεστές; Σε ένα µεγάλο κί-
νηµα του καταναλωτή, δηλαδή του πολίτη, που επιβάλλει την
εφαρµογή της νοµοθεσίας µέσω της έκδοσης απόδειξης και της
είσπραξης και απόδοσης του ΦΠΑ. Αυτό είναι το ζήτηµα. 

Αντί να σκεφτόµαστε µόνο παθητικά, πρέπει να δούµε πώς θα
µετατρέψουµε την κατάσταση σε ένα κίνηµα καταναλωτικής και
άρα κοινωνικής συµπεριφοράς, γιατί πρέπει το νόµιµο να συµ-
φέρει. Εάν το νόµιµο δεν συµφέρει, δεν αποδίδει, δεν εφαρµό-
ζεται. Είναι, δυστυχώς, τόσο απλό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης και Υπουργού Οικονο-
µικών)

Κύριε Πρόεδρε του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, θέλω να
πω µια κουβέντα ως προς το µισθολόγιο. Υπάρχει κάποια παρε-
ξήγηση. Με το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης επεξερ-
γαζόµαστε µια σύνθετη, θεσµική µεταρρύθµιση που αφορά
συνολικά το δηµόσιο υπάλληλο: το βαθµολόγιό του, την υπηρε-
σιακή του εξέλιξη και το µισθολόγιό του. 

Αυτό δε που έχουµε ετοιµάσει ως προσχέδιο αποδίδει δηµο-
σιονοµικό όφελος πολύ µεγαλύτερο από προηγούµενες σκέψεις,
οι οποίες ήταν πρωτόλειες, σε σχέση µε το πώς θα αποκλιµακω-
θεί η διαφορά που υπάρχει από κατηγορία υπαλλήλων µε άλλη
κατηγορία υπαλλήλων. Εµείς κάνουµε κάτι το οποίο είναι εµπρο-
σθοβαρές, άµεσο και αποδίδει σηµαντικό δηµοσιονοµικό όφε-
λος.

Όµως, δεν έχουµε ολοκληρώσει την επεξεργασία αυτή, διότι
έχουµε να αντιµετωπίσουµε πολλά προβλήµατα σε σχέση µε τη
νοµολογία του ελεγκτικού συνεδρίου σε σχέση µε τις συντάξεις
και την επιρροή ενός νέου µισθολογίου στο συνταξιοδοτικό κό-
στος, διότι είναι αρκετά περίπλοκη η νοµολογία και µπορεί να
έχουµε αντίστροφη εξέλιξη, να έχουµε αύξηση της δηµόσιας δα-
πάνης.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Δεύτερον, εγώ προσωπικά επιστηµονικά έχω ζήσει οκτώ προ-
σπάθειες επιβολής ενιαίου µισθολογίου τα τελευταία τριάντα
χρόνια, που οδήγησαν σε τεράστια κύµατα δικών και σε µια νο-
µολογία που τελικά εξουδετέρωσε τα ενιαία µισθολόγια, γιατί
επέκτεινε την καλύτερη µεταχείριση σε όλους. Άρα πρέπει να λύ-
σουµε πολλά θέµατα τα οποία δεν µπορούµε να τα λύσουµε
µόνοι µας πολιτικά και κοινοβουλευτικά. Θέλει συµµετοχή της δι-
καιοσύνης προκειµένου να λυθούν τα θέµατα αυτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Πρόεδρε, σας
παρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.

Διότι υπάρχουν θέµατα στα οποία σε ένα σύστηµα σαν το δικό
µας, πολιτικό και δικαιοκρατικό, δεν µπορεί η Βουλή να πάρει την
τελική απόφαση. Αν νοµίζετε ότι την παίρνει, µπορεί µετά από λί-
γους µήνες να βρεθεί προ µεγάλου δηµοσιονοµικού αδιεξόδου.
Και αυτά είναι που συζητούµε και µε την τρόικα και γι’ αυτό ψη-
φίσαµε δύο δραστικές διατάξεις, την αναστολή της µισθολογικής
ωρίµανσης και την περικοπή του επιδόµατος αποδοτικότητας,
παραγωγικότητας, προκειµένου να αντλήσουµε το δηµοσιονο-
µικό όφελος.

Θα σας κάνω τώρα µια εξαγγελία. Η συζήτηση για το ενιαίο
µισθολόγιο µόνο για το στενό δηµόσιο, µόνο στους δηµοσίους
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υπαλλήλους είναι αναµφίβολα ανεπαρκής και ατελέσφορη, εάν
δεν δούµε ταυτόχρονα και το µισθολογικό καθεστώς στον ευρύ-
τερο δηµόσιο τοµέα, διότι διαφορετικά θα δηµιουργήσουµε ένα
κράτος λειτουργικά παράλυτο. Το αίσθηµα δικαίου πρέπει να
αποκατασταθεί σφαιρικά και όχι επιλεκτικά. Και, βέβαια, αυτό θα
το συζητήσουµε πάρα πολύ σύντοµα, γιατί ο Σεπτέµβριος είναι
ο µήνας των πολύ µεγάλων αλλαγών και στο φορολογικό σύ-
στηµα και στο µισθολόγιο και βαθµολόγιο των δηµοσίων υπαλ-
λήλων και στη συγχώνευση των φορέων και σε όλα τα άλλα τα
οποία είπα προηγουµένως.

Άρα σας ευχαριστώ για τη συναινετική και υπεύθυνη διάθεσή
σας, αλλά πρέπει να σας πω ότι η Κυβέρνηση είναι πάντα ανοιχτή
στο διάλογο και πάντα αναζητεί τη συναίνεση. Είπα από την Πα-
ρασκευή ότι εµένα µου αρκεί και µια επιλεκτική συναίνεση, συ-
ναίνεση à la carte, όπου και αν δοθεί, όπως για παράδειγµα, στο
ζήτηµα της ανώτατης εκπαίδευσης, που είναι ένα καλό ενθαρρυ-
ντικό µήνυµα, ένα καλό δείγµα. Και έχουµε ανάγκη από καλά
δείγµατα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Αντιπρόεδρο της Κυβερνήσεως και Υπουργό των Οικονοµι-
κών, τον κ. Βενιζέλο.

Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος
Καρατζαφέρης έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Μια και θέσατε το τελευταίο, κύριε Πρόε-
δρε, για την οµοφωνία σχεδόν διακοσίων πενήντα και πλέον
Βουλευτών για την ανώτατη εκπαίδευση, θέλω να ελπίζω ότι
τόσο εσείς, σοβαρό κόµµα, όπως και η Νέα Δηµοκρατία, εξίσου
σοβαρό κόµµα, θα δώσετε τις δέουσες οδηγίες στην ΠΑΣΠ και
στη ΔΑΠ να µην κάνουν τις καταλήψεις, που άρχισαν να απειλούν
από χθες -ΔΑΠ- ότι θα είναι παρόντες στις καταλήψεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού)

Μη χτίζουµε από εδώ και γκρεµίζουµε από εκεί, έτσι; Ο νόµος
είναι νόµος. Να µη θυµίσω τη ρήση του Σωκράτους.

Κύριε Αντιπρόεδρε, πραγµατικά πιστεύω ότι είστε πολύ χρή-
σιµος στην Αίθουσα. Αν δεν το πίστευα, θα σας έβαζα ένα στοί-
χηµα, την έδρα σας και την έδρα µου, εάν το 2012 βγούµε στις
αγορές. Δεν πρόκειται να βγούµε το 2012 στις αγορές, όπως εί-
πατε πριν.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Δεν λέµε ότι θα βγούµε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Δεν πρόκειται να βγούµε. Μην έχουµε καµ-
µία ψευδαίσθηση…

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Μα, δεν το λέει αυτό το πρό-
γραµµα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Το οµολογήσατε πριν από λίγο. Δεν πρό-
κειται να βγούµε.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Μα, δεν υπάρχει, σας λέω.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ωραία! Άρα µιλάµε για το «κάποτε» µε
αυτήν την πολιτική.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε.

Εδώ, στην Αίθουσα αυτή, έχω πει κατ’ επανάληψη ότι στόχος
του νέου προγράµµατος είναι το δεύτερο εξάµηνο του 2014 να
αρχίσουµε την έξοδό µας στις αγορές, µε εξαίρεση φυσικά τις
εκδόσεις εντόκων γραµµατίων.

Η αποσυµφόρηση των δανειακών αναγκών, που επιτυγχάνεται
µέσω του νέου προγράµµατος, καθιστά κάτι τέτοιο εφικτό µε
προσοχή, εφόσον πετύχει το  PSI , διότι έχουµε µία δραστική µε-
τακύληση των λήξεων. Αλλά, βεβαίως, για να το πετύχουµε αυτό,
πρέπει να είµαστε σοβαροί, υπεύθυνοι και ενωµένοι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Πρόεδρε, συ-
νεχίστε, παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Άρα υπό την προϋπόθεση ότι θα είµαστε
ενωµένοι, θα βγούµε το 2014.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Σοβαροί, υπεύθυνοι και ενωµένοι.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Το στοίχηµα ισχύει, κύριε Πρόεδρε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Αλλάζουµε τη φορολογία κάθε Τρίτη, Πέµπτη, Σάββατο. Διδα-

χθείτε από εκείνους που πέρασαν από αυτές τις καρέκλες κάποια
άλλα χρόνια σε ίδια όµοιες σκληρές στιγµές και άφησαν την υπο-
γραφή τους. Ο Σπύρος Μαρκεζίνης την εποχή του Συναγερµού,
έκανε τη µεγάλη αλλαγή και σταθεροποίησε την οικονοµία της
Ελλάδος για είκοσι πέντε χρόνια. Αλλά έκανε ένα νόµο φορολο-
γικό για δέκα χρόνια, που δεν άλλαζε µε τίποτα. Εδώ κάθε εβδο-
µάδα αλλάζετε φορολογικούς νόµους. Πότε και πώς θα έρθει ο
άλλος να κάνει µία επένδυση; Τι χρειάζεται να αλλάξουµε τους
συντελεστές, όταν δεν έχετε τη δύναµη, κύριε Υπουργέ, να «τρα-
βήξετε τα αυτιά»; Να τραβήξετε µερικά αυτιά και να τα δώσετε
να τα φάνε. 

Είναι δυνατόν, κύριε Αντιπρόεδρε, µεγάλες ΔΟΥ, όπως του
Αµαρουσίου που είναι το κεφάλαιο, να έχουν µηδέν εισπράξεις;
Είναι δυνατόν; Διαβάστε τον κατάλογο: Δεκατέσσερις ΔΟΥ δη-
λώνουν µηδέν! Μα, είναι δυνατόν; «Τραβήξτε αυτιά» να τα φάνε.
Ποιον κοροϊδεύουν; Τον ελληνικό λαό, την Κυβέρνηση, τον πολι-
τικό κόσµο; Αστεία πράγµατα είναι αυτά. Κι όµως, δεν µπορείτε
να «τραβήξετε τα αυτιά».

Όσον αφορά τις τράπεζες, δυστυχώς, κύριε Αντιπρόεδρε,
αφελληνίζονται. Δεν ξέρω εάν σηµαίνει αυτό ή όχι πολλά. Αυτή
είναι η αλήθεια. Από εκεί και πέρα, αν αυτό εξυπηρετεί τη Ελ-
λάδα, είναι άλλη υπόθεση. Στο επιχειρείν χρειάζονται τράπεζες.
Ο Λάτσης έχει τράπεζα. Ο Βαρδινογιάννης έχει τράπεζα. Ο Κο-
ντοµηνάς για µία περίοδο είχε τράπεζα. Ο Βγενόπουλος µε τα
µεγάλα κόλπα έχει τράπεζα. Ακόµα κι ο µικρός Λαυρεντιάδης
έχει τράπεζα. Εάν δεν υπάρχει µια τράπεζα, δυσκολεύεται το επι-
χειρείν. Πώς θα κατορθώσει η Ελλάδα αυτό το επιχειρείν που θέ-
λετε, όταν δεν θα έχει στα χέρια της τραπεζικό σύστηµα; Το λέω
για να µπορέσουµε να συνεννοηθούµε.

Σαφώς δεν είναι κακό να γίνουν επενδύσεις. Είναι καλοδεχού-
µενες µε το παραπάνω, αλλά να ξέρουµε τι λέµε. Δεν θα ελέγ-
χουµε το τραπεζικό σύστηµα. Να το ξεκαθαρίσουµε. Κι αυτό
είναι σηµαντικό για τις ελληνικές επιχειρήσεις γιατί –κακά τα ψέ-
µατα- αυτό που λέµε το «κακό κεφάλαιο» είναι το automotrice της
οικονοµίας. Ε, εκεί βασιζόµαστε.

Τι ρόλο παίζουν οι τράπεζες; Να σας θυµίσω, κύριε Αντιπρόε-
δρε, ότι έχουν κολλήσει όλα τα µεγάλα δηµόσια έργα, γιατί οι
τράπεζες αρνούνται να χρηµατοδοτήσουν, λόγω των χαµηλών
επιτοκίων κι έχουν σταµατήσει όλα τα έργα όλων των µεγάλων
κατασκευαστικών εταιρειών και δεν µπορεί να επέµβει η Κυβέρ-
νηση σ’ αυτό το θέµα.

Να, λοιπόν, τι θα συµβεί όταν δεν θα έχουµε κεφάλαια ελλη-
νικά εις την πλειοψηφία των τραπεζών. Σήµερα αδυνατούν. Άρα
σας λέω ότι υπάρχει µεγάλο πρόβληµα κι από εκεί είναι η σιγου-
ριά µου ότι έτσι το πράγµα δεν βγαίνει. Να το ξεκαθαρίσουµε.

Ενιαίο µισθολόγιο σηµαίνει µισθολόγιο, κύριε Αντιπρόεδρε.
Καταλαβαίνω τις δυσκολίες που µου λέτε. Αλλά, ενιαίο µισθολό-
γιο σηµαίνει ότι όπου κι αν δουλεύω στο δηµόσιο, για ίδια χρόνια
υπηρεσίας µε τα ίδια πτυχία, παίρνω τα ίδια λεφτά. 

Σας ερωτώ: Σ’ αυτό το ενιαίο µισθολόγιο ο υπάλληλος του
Υπουργείου Οικονοµικών θα παίρνει τα ίδια µε τον υπάλληλο της
Στατιστικής Υπηρεσίας ή µε τον υπάλληλο του Υπουργείου Γε-
ωργίας; Μην κοροϊδευόµαστε. Εδώ ενισχύονται τα «ρετιρέ» και
µου λέτε τώρα η δικαιοσύνη κ.λπ..

Κύριε Αντιπρόεδρε, εάν δεν χρησιµοποιούσε το σπαθί ο Αλέ-
ξανδρος, ακόµα θα προσπαθούσε να λύσει το γόρδιο δεσµό.
Βρείτε ένα σπαθί και να ξεκαθαρίσουµε µε όλους εκείνους που
βάζουν δυσκολίες εις το περπάτηµα της Ελλάδος. 

Και µιας και αναφερθήκατε στη δικαιοσύνη, το µεγάλο το πρό-
βληµα είναι το Συµβούλιο της Επικρατείας. Δεν ξεκινάει κάτι γιατί
µε µία ένσταση σταµατάνε όλα. Δεν το ξέρετε αυτό; Δεν ξέρετε
ότι υπό την απειλή µιας ενστάσεως στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας που καθυστερεί πέντε χρόνια, βγάζουν κάποιοι λεφτά; Πρέ-
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πει να βρείτε πρόνοιες. Κι αν δεν µπορείτε µε τη νοµοθετική δια-
δικασία εδώ –γιατί είµαστε υπόλογοι στο Σύνταγµα- να προχω-
ρήσουµε γρήγορα σε πράγµατα που θα επιτρέπουν ταχύτατες
παρεµβάσεις και ελιγµούς.

Οµολογήσατε πριν από λίγο ότι πιστεύετε άλλα πράγµατα,
αλλά δεν µπορείτε να νοµοθετήσετε άλλα πράγµατα, γιατί θα
έρθει η δικαιοσύνη και θα σας τα πάρει πίσω. Ε, δεν προχωράµε
έτσι, όταν µάλιστα αυτή η δικαιοσύνη εξαρτά και τους δικούς της
µισθούς από το δικό της λόγο! Δεν προχωράµε έτσι! 

Κλείνω µε την αναφορά που κάνατε στον πατριωτισµό. Να σας
θυµίσω ότι µετά εκείνη τη µεγάλη καταστροφή από κάποιους που
δεν υπήρξαν και τόσο σοβαροί απέναντι στην ιστορία, πράγµατι
ήρθε ο µεγάλος Ελευθέριος Βενιζέλος. Να θυµίσω, όµως, αν και
είναι περιττό σε εσάς –θα το ξέρει η Αίθουσα- ότι οι δυο εθνάρ-
χες πρωτοέγιναν Πρωθυπουργοί ο ένας µε ένα κίνηµα και ο
άλλος από τα ανάκτορα. Αυτό ας καταγραφεί για την ιστορία.
Και να σας θυµίσω ότι, βεβαίως, ο Αρχιστράτηγος των µεγάλων
επιτυχιών του ’12-’13 ήταν ο Κωνσταντίνος και επιτελάρχη είχε
τον Δούσµανη και τον Μεταξά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρη. 
Το λόγο τώρα έχουν οι Kοινοβουλευτικοί Eκπρόσωποι. Ο κ.

Αστέριος Ροντούλης θα λάβει το λόγο µόνο για έξι λεπτά, λόγω
της οµιλίας του Αρχηγού. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να
λάβω το λόγο;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Δεν έχω πρόβληµα, κύριε Πρόεδρε.
Ας µιλήσουν οι άλλοι κοινοβουλευτικοί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Χρήστος Πρω-
τόπαπας, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ από τη Β’
Αθηνών, έχει το λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ας προηγηθεί ο κ. Κεφαλογιάννης,
κύριε Πρόεδρε. Δεν µε πειράζει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Κεφαλογιάννης,
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας από το
Νοµό Ηρακλείου, έχει το λόγο. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Δεν θα στερήσω εγώ τη

χαρά στον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ να
απαντήσει σε µερικά από τα θέµατα τα οποία θα θίξω, κύριε Πρό-
εδρε. 

Θέλω να ξεκινήσω την τοποθέτησή µου µε µια παρατήρηση.
Θα παρακαλέσω τον Αρχηγό του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού και τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης να µη στοιχηµατίζουν.
Τους θεωρούµε και τους δύο αξιόλογα στελέχη του Κοινοβου-
λίου. Να µη βάλουν κανένα στοίχηµα ούτε για το 2014 για τις
αγορές! 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός Οικονοµικών): Εγώ δεν έβαλα κανένα στοίχηµα. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, θα ξεκινήσω την τοποθέτησή µου µε τρεις παρατηρήσεις. 

Η πρώτη παρατήρηση αφορά αυτό στο οποίο αναφέρθηκε και
ο αξιότιµος Υπουργός Οικονοµικών κ. Βενιζέλος και αφορά τις
τράπεζες. Εµείς ως Νέα Δηµοκρατία χαιρετίζουµε τη σύµπραξη,
τη συγχώνευση µεταξύ της ALPHA BANK και της EUROBANK,
µια συµφωνία, η οποία δίνει αναπνοή σε έναν κλάδο, όπως ο τρα-
πεζικός, που έχει τεράστια προβλήµατα. 

Ευτυχώς, που υπάρχει ο ιδιωτικός τοµέας, για να καλύψει τις
ανεπάρκειες και τις ανακολουθίες της κυβερνητικής πολιτικής.
Γιατί, όπως είναι γνωστό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρό-
βληµα του τραπεζικού τοµέα είναι πρόβληµα δηµοσίου χρέους. 

Είναι γνωστό ότι οι τράπεζες κατέχουν στα χαρτοφυλάκιά τους
περισσότερα από 45 δισεκατοµµύρια ευρώ κρατικά οµόλογα,
που ο µόνος που τα κάνει αποδεκτά είναι η Κεντρική Ευρωπαϊκή
Τράπεζα. Αυτό είναι το µεγάλο τους πρόβληµα. Γι’ αυτό και κα-
τέρρευσε το Χρηµατιστήριο. Και πραγµατικά είναι ευχάριστο που
η αγορά είχε αυτήν την αντίδραση σήµερα στο Χρηµατιστήριο. 

Παρατήρηση δεύτερη: Μιας και κάνουµε µια ιστορική περιή-
γηση ξεκινώντας από το 1897, το «δυστυχώς επτωχεύσαµεν» και
τον ατυχή πόλεµο του 1897, θέλω να θυµίσω στους συναδέλ-

φους και κυρίως στον κ. Καρατζαφέρη και στον κ. Βενιζέλο ότι
υπάρχει το 1923. Εδώ θέλω να απευθυνθώ στον Αντιπρόεδρο της
Κυβέρνησης. 

Το 1923 ο µεγάλος ηγέτης Ελευθέριος Βενιζέλος, υπογράφο-
ντας τη συνθήκη της Λοζάνης, αυτό που πέτυχε είναι να υπάρχει
µειονότητα ελληνική στην Κωνσταντινούπολη και µουσουλµανική
µειονότητα στη Θράκη. 

Προέκυψε, λοιπόν, κύριε Αντιπρόεδρε της Κυβέρνησης –απευ-
θύνοµαι σε εσάς, ως Αντιπρόεδρο- ένα θέµα µε τον Βουλευτή
Ξάνθης του ΠΑΣΟΚ, το συνάδελφό µας κ. Τσετίν Μάντατζη, ο
οποίος –και περίµενα αυτό να το ακούσω από τον Αρχηγό του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού και ευαίσθητο στα θέµατα εθνι-
κής πολιτικής- έθεσε θέµα τουρκικής µειονότητας όχι µόνο στη
Θράκη, που η Συνθήκη της Λοζάνης σαφώς ορίζει τη µουσουλ-
µανική µειονότητα, αλλά στη Ρόδο και στην Κω. 

Και ερωτώ τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης ποια είναι η θέση
της Κυβέρνησης, ποια είναι η θέση του Αντιπροέδρου και ποια
είναι η θέση του ΠΑΣΟΚ απέναντι στον εκλεκτό συνάδελφο µου-
σουλµανικής µειονότητας. 

Και το τρίτο θέµα αφορά την οικογένεια Κεφαλογιάννη. Έφυγα
για τρία λεπτά από την Αίθουσα –παρακολουθούσα µε πολλή
προσοχή την επερώτηση του ΛΑΟΣ- για να πληρώσω τους λογα-
ριασµούς της ΔΕΗ της οικογένειας... 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ποιας οικογένειας; Τι έκανες πάλι;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Της δικής µου οικογένειας. 
Κύριε Υπουργέ, σε σπίτι το οποίο δεν κατοικείται µε δαπάνη

ηλεκτρικού ρεύµατος αξίας δώδεκα ευρώ ο ένας λογαριασµός
γι’ αυτό το ακατοίκητο σπίτι στο Ηράκλειο –γιατί όπως ξέρετε
τον περισσότερο χρόνο είµαστε στην Αθήνα και λίγες ώρες της
εβδοµάδας στο Ηράκλειο- πληρώθηκε εκατόν έξι ευρώ. Τα δώ-
δεκα ευρώ για κατανάλωση ρεύµατος πληρώθηκαν εκατόν έξι
ευρώ. Στο πολιτικό γραφείο τα δεκατρία ευρώ –γιατί τους
έχουµε µε το λυχνάρι πια στα πολιτικά µας γραφεία- πληρώθη-
καν εκατόν δεκαπέντε ευρώ. Και το σπίτι της οικίας Κεφαλο-
γιάννη –που είναι η µέση ελληνική οικογένεια- από τριακόσια
τριάντα ένα ευρώ πληρώθηκαν τετρακόσια εξήντα εννιά ευρώ
σύνολο εξακόσια ενενήντα ευρώ, χωρίς να συµπεριλαµβάνεται
και το επόµενο γραφείο. Βεβαίως, ο Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης
από τον παχυλό βουλευτικό µισθό µπορεί να πληρώσει αυτούς
τους λογαριασµούς. 

Αναρωτιέται η Κυβέρνηση µε την οικονοµική της πολιτική –που
είναι και το θέµα της επερώτησης του ΛΑΟΣ- αν µπορεί να επι-
βιώσει µε αυτούς τους λογαριασµούς µια µέση ελληνική οικογέ-
νεια; Δηλαδή, ένας άνθρωπος συνταξιούχος που µένει µόνος του
και έχει καταργηθεί το δώρο και δύο τουλάχιστον συντάξεις,
µπορεί µε δώδεκα ευρώ λογαριασµό ρεύµατος να πληρώνει εκα-
τόν δεκαπέντε ευρώ; Αυτό είναι, λοιπόν, το πρόβληµα που οδηγεί
ένα µεγάλο κοµµάτι της κοινωνίας στο περιθώριο και στην εξα-
θλίωση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για το θέµα που συζητούµε σή-
µερα υπάρχουν ευθύνες και οι ευθύνες έχουν ονοµατεπώνυµο
και αυτό είναι «ΠΑΣΟΚ». Και τα ονόµατα των υπευθύνων πολιτι-
κών είναι: Ανδρέας Παπανδρέου και Γεώργιος Παπανδρέου. Το
χρέος στην Ελλάδα δηµιουργήθηκε εκείνη την εποχή. 

Όσο κι αν προσπαθεί ο Αρχηγός του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού να συµψηφίσει αυτό το χρέος –εγώ τον θυµάµαι να
δίνει µάχες µε τη Νέα Δηµοκρατία, τουλάχιστον µέχρι το 1996
και ήµουνα από τους ανθρώπους που παρακολουθούσαν µε
πολλή προσοχή την «ΤV-PRESS» τότε, πραγµατικά σηµαντική
δουλειά σε µια εποχή που υπήρχε µόνο η Κρατική Ραδιοφωνία
και Τηλεόραση- είναι αλήθεια ότι και µέχρι τότε και µετά η ευ-
θύνη του ΠΑΣΟΚ, όπως και ο ίδιος έλεγε, ξεπερνά το 93%. 

Σήµερα το χρέος είναι 407 δισεκατοµµύρια. Τόσο είναι το
χρέος: 360 δισεκατοµµύρια αυτό που οµολογεί η Κυβέρνηση, 40
δισεκατοµµύρια είναι τουλάχιστον οι εγγυήσεις του δηµοσίου, οι
οποίες καταπίπτουν καθηµερινά σε όλους τους τοµείς και κυρίως
στις ΔΕΚΟ και 7 δισεκατοµµύρια τα οποία κρύβει η Κυβέρνηση
µη πληρώνοντας τις υποχρεώσεις της στις µικρές, µεσαίες και
µεγαλύτερες επιχειρήσεις. 

Από αυτά, λοιπόν, τα χρήµατα η ευθύνη του ΠΑΣΟΚ ξεπερνά
το 93% και όλων των κυβερνήσεων µέχρι το 1981 –τότε που δεν

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2011                                                                                       15957



υπήρχε χρέος- είναι το υπόλοιπο ποσοστό. Ελάχιστη είναι η ευ-
θύνη των κυβερνήσεων Κωνσταντίνου Μητσοτάκη 3 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ και Κωνσταντίνου Καραµανλή 6 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Αυτή είναι η ευθύνη. 

Θα περίµενα από τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης να είχε
µια διάθεση αυτοκριτικής, να πει, βρε αδελφέ, ένα συγγνώµη.
Εγώ προσυπογράφω, κύριε Αντιπρόεδρε, όλα όσα είπατε στην
τελευταία αποστροφή του λόγου σας. Όλα!

Εµείς ψηφίσαµε το νοµοσχέδιο για την παιδεία. Ψηφίσαµε και
το δικό σας νοµοσχέδιο, όχι επί της αρχής, αλλά τις περισσότε-
ρες διατάξεις. Ψηφίσαµε περίπου πενήντα από τα ενενήντα νο-
µοσχέδια που έχετε φέρει και επί της αρχής. Εσείς µπορείτε να
µου πείτε ένα νοµοσχέδιο, µια σηµαντική διάταξη την οποία ψη-
φίσατε; Μία! Σας έχω πει σε αυτήν την Αίθουσα –και θα ήσασταν
πολύ πιο αξιόπιστος αν ζητούσατε ένα συγγνώµη εκ µέρους του
κόµµατός σας- ότι δεν ψηφίσατε ούτε τη νοµοθεσία για την εγ-
γύηση των καταθέσεων των Ελλήνων πολιτών µέχρι 100.000
ευρώ.

Εσείς πού ήσασταν; Δεν ήσασταν Βουλευτής; Δεν είστε και
εσείς, όπως και εγώ, Βουλευτής από το 1993; Ίσως είµαι και λίγο
παλαιότερος από εσάς. Γιατί τότε δεν σηκώσατε το ανάστηµά
σας και να του το πείτε; Τουλάχιστον, ο συνάδελφός σας κ. Λο-
βέρδος ήρθε στην Αίθουσα και ζήτησε συγγνώµη για τον εαυτό
του. Είπε «βρε αδελφέ, έκανα και εγώ λάθος. Και εγώ έπρεπε να
πω στο κόµµα µου ότι ακολουθεί λάθος και ανεδαφική πολιτική». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτό δεν πρέπει να κάνετε και εσείς, για να είστε αξιόπιστοι
ζητώντας τη συναίνεση –την οποία έχετε σε πολύ µεγάλο βαθµό
από την Κυβέρνηση- από την Αντιπολίτευση της Νέας Δηµοκρα-
τίας που, όταν ήταν κυβέρνηση, δεν είχε καµµία συµπαράσταση
από εσάς; 

Πραγµατικά, είχαµε µεγάλες προσδοκίες από εσάς µετά τον
ανασχηµατισµό, κύριε Βενιζέλο. Δυστυχώς, διαψευστήκαµε. Δύο
µήνες, τρία λάθη είναι πολλά. 

Λάθος πρώτο: «Selective default». Το λέω στα αγγλικά, κύριοι
συνάδελφοι, διότι όλοι οι ξένοι πρέπει να ξέρουν τι θα πει χρεο-
κοπία, ενώ εµείς στην Ελλάδα να µην τη λέµε την επιλεκτική χρε-
οκοπία, για να µην ακούει ο κόσµος για χρεοκοπία!

Λάθος δεύτερο: Αφ’ ενός µεν δεχθήκατε στο Συµβούλιο των
Αρχηγών να µπει συγκεκριµένη διάταξη για τις εµπράγµατες εγ-
γυήσεις, το αρνηθήκατε στη Βουλή, διαψεύσατε τα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης και τώρα σπεύδετε ως πρωτοετής φοιτητής να
δώσετε εµπράγµατες εγγυήσεις στη Φινλανδία. Για ποιο λόγο;
Είναι και πρόβληµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα τελειώσω, κύριε Πρόεδρε.
Δεν είναι λογικό όλες οι χώρες να αντιδρούν; Δεν είναι δυνα-

τόν να συµβαίνουν αυτά τα οποία περιέγραψε πολύ σωστά ο Αρ-
χηγός του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού! Δεν θα έρθει το
Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο που µέσα στο καταστατικό του
υπάρχουν τέτοιες διατάξεις, να µας ζητά εµπράγµατες εγγυή-
σεις; Εµείς είχαµε κανένα λόγο να σπεύσουµε προς αυτήν την
κατεύθυνση; 

Βεβαίως, υπάρχει και το θέµα του ΦΠΑ, αυτού του µεγάλου
αλαλούµ. Εγώ, αντλών την καταγωγή µου από την Κρήτη µε πολ-
λές ξενοδοχειακές µονάδες και γνωρίζοντας και τα προβλήµατά
τους, λέω ότι σωστά εξαιρέσατε τις ξενοδοχειακές µονάδες, του-
λάχιστον για τα πακέτα. Νοµίζετε, όµως, ότι θα επιβιώσει καµµία
επιχείρηση στον απέναντι δρόµο µε 23%; Εκατοντάδες χιλιάδες
συµπολίτες µας δουλεύουν σ’ αυτές τις κατηγορίες επιχειρηµα-
τικής δραστηριότητας. Τι θα γίνει µε αυτούς τους ανθρώπους;
Και αυτό συµβαίνει από µία λάθος πολιτική να επιβάλουµε µόνο
φόρους, ανεβάζοντας τους φόρους επί δικαίων και αδίκων, µόνο
και µόνο για να πιάσετε στόχους, οι οποίοι δεν µπορούν να εκ-
πληρωθούν. Και τα νούµερα, βεβαίως, σας διαψεύδουν.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Ωραία τα λόγια,
αλλά ποια είναι η πραγµατικότητα του οκταµήνου; Δεν σας
αφορά, βέβαια, όλη αυτή η περίοδος, αλλά θα σας πω ότι τα ελ-
λείµµατα είναι αυξηµένα κατά 25% το επτάµηνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε,
κύριε Κεφαλογιάννη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Η πρόβλεψη ήταν µείωση
κατά 3,9%, δηλαδή 4% και η αύξηση του ελλείµµατος είναι 25%. 

Όσον αφορά τα έσοδα, η µείωση είναι 6,5%, ενώ οι προβλέ-
ψεις ήταν για αύξηση των εσόδων κατά 5,5%, δηλαδή έχουµε µία
διαφορά της τάξεως του 12%. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Κεφαλο-
γιάννη, στα δώδεκα λεπτά κλείνει το µικρόφωνο. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Οι δαπάνες είναι αυξηµέ-
νες κατά 7,5%. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτά είναι τα θέµατα, όπως και
η στάση πληρωµών, η οποία υπάρχει εκ µέρους της Κυβέρνησης
και η απαξίωση οποιασδήποτε µορφής επένδυσης µε µείωση του
Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων κατά 37%. 

Μα, έτσι θα µειώσετε τα ελλείµµατα; Με στάση πληρωµών
στον ιδιωτικό τοµέα και µε µείωση των δηµοσίων επενδύσεων;
Έτσι, ακολουθείτε µία πολιτική αδιέξοδη και αυτή η αδιέξοδη πο-
λιτική δεν έχει κανένα νόηµα. 

Μ’ αυτήν τη φράση ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Αν θέλετε
να λύσουµε το πρόβληµα, κύριε Αντιπρόεδρε της Κυβέρνησης,
η λύση είναι µόνο γιγαντιαίες, δηµόσιες και ιδιωτικές επενδύσεις
και µάλιστα σε συνάλλαγµα. Το δεύτερο είναι µία θεσµική κοινο-
βουλευτική επανάσταση που θα ακολουθήσει όλες τις αρτηριο-
σκληρώσεις, τις ανεπάρκειες και τη διαφθορά του ελληνικού
δηµοσίου. Δεν το κάνατε και ακολουθείτε λάθος πολιτική.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Κεφαλογιάννη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πρωτόπαπας
έχει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Πρόεδρε, συζητάµε σήµερα την αντιµετώπιση µίας κρί-

σης που είχε γενικότερα χαρακτηριστικά για τη χώρα µας, δεν
ήταν µόνο µία κρίση δανεισµού. Ήταν µία βαθιά κρίση µέσα στην
οικονοµία, στην παραγωγική µας βάση, στις λειτουργίες µας, σε
όλες τις συνθήκες που αφορούσαν αυτήν τη χώρα. 

Τα προβλήµατα, λοιπόν, υπάρχουν και είναι µεγάλα και ο δρό-
µος είναι δύσκολος και ανηφορικός. Συµµερίζοµαι και προσω-
πικά την αισιοδοξία στην οποία αναφέρθηκε και παρουσίασε
σήµερα ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονο-
µικών. Θεωρούµε ότι, για παράδειγµα, η συγχώνευση η οποία
ανακοινώθηκε σήµερα, αποτελεί µία σηµαντική και θετική εξέλιξη
µέσα στο ελληνικό τραπεζικό σύστηµα. 

Και θέλω να παρατηρήσω στον αξιότιµο Πρόεδρο του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού ότι ακριβώς η ρευστότητα, η αναγκαία
ρευστότητα είναι κι ένας από τους στόχους αυτής της συγχώ-
νευσης. Γι’ αυτό εξάλλου και η Κυβέρνηση έχει κατ’ επανάληψη
δηλώσει και πολλοί από εµάς εδώ, ότι είµαστε υπέρ ενός πλαι-
σίου συγχωνεύσεων µέσα στο ελληνικό τραπεζικό σύστηµα που
θα βοηθήσει και θα συµβάλει στην αποκατάσταση της ρευστό-
τητας από την οποία πάσχει σήµερα η αγορά. 

Θέλω επίσης να επισηµάνω στον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας -δεν θα αναφερθώ βέβαια στις
αναζητήσεις και τα προβλήµατα τα οποία αντιµετωπίζει στο σπίτι
ή στο γραφείο του- ότι ένα στοιχείο το οποίο φέρνει τη συµµε-
τοχή της ξένης επένδυσης στη συγχώνευση η οποία σήµερα ανα-
κοινώθηκε, είναι και η επιτυχία που είχε και η ελληνική
Κυβέρνηση µε τις εγγυήσεις που δόθηκαν προς το ελληνικό τρα-
πεζικό σύστηµα στη συµφωνία της 21 Ιουλίου. 

Διότι φαντάζεται κανείς ότι αν δεν είχαν δοθεί οι σχετικές εγ-
γυήσεις θα υπήρχε η συµµετοχή ενός ξένου, µεγάλου, διεθνούς
σε τελική ανάλυση, επενδυτικού οίκου και η προαναγγελία της
καταβολής ενός πολύ µεγάλου ποσού σε µία ελληνική τράπεζα;
Διότι είναι εγκατεστηµένη, είναι η έδρα της και θα λειτουργήσει
στην Ελλάδα που εξάλλου και ελληνικά κεφάλαια θα έχουν την
πλειοψηφία του µετοχικού τους κεφαλαίου. Υπάρχει, λοιπόν,
αυτή η αισιοδοξία, όπως καταγράφηκε και στον πληθωρισµό,
στις εξαγωγές, στον τουρισµό, στις παραγγελίες, στη βιοµηχα-
νία. 

Φθάνουν όλα αυτά; Απαντώ ευθέως «όχι». Τα προβλήµατα
είναι µεγάλα και οι υποχρεώσεις µας, οι αγωνίες µας, η δουλειά
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µας είναι µπροστά µας. Υπάρχει ανεργία µεγάλη, δεν µπορούµε
να µην το παρατηρήσουµε, που απειλεί κύρια τη νέα γενιά. Υπάρ-
χουν σοβαρά προβλήµατα στην αγορά, υπάρχουν κοινωνικές τά-
ξεις που αντιµετωπίζουν πρόβληµα διαβίωσης. Και αυτό κανείς
µας δεν το ξεχνά. 

Όµως, µπορούµε. Μπορούµε να πούµε ότι υπάρχει ελπίδα και
προοπτική. Μπορούµε να κοιτάξουµε αυτούς τους ανθρώπους
και να τους πούµε ότι µε την προσπάθεια που γίνεται σήµερα
από την Κυβέρνηση σ’ αυτήν τη χώρα κι όσους τη στηρίζουν κι
όσους τη στήριξαν έστω και σε επιµέρους επιλογές, υπάρχει δυ-
νατότητα να αισιοδοξούµε για το µέλλον. 

Υπάρχει όµως µία απαραίτητη, κατά τη γνώµη µου, προϋπό-
θεση η οποία ορθώς και σήµερα επισηµάνθηκε από τον κύριο Βε-
νιζέλο. Η απαραίτητη προϋπόθεση είναι η απαρέγκλιτη
εφαρµογή των υποχρεώσεών µας χωρίς συµβιβασµούς και µε το
όποιο κόστος. Διότι αν δεν εφαρµοστεί το µεσοπρόθεσµο το
οποίο ενέκρινε η Βουλή µετά από αρκετές και δύσκολες ώρες
συζήτησης, κοινοβουλευτικής µάχης και τις σχετικές ψηφοφο-
ρίες, είναι σαφές ότι δεν θα µπορούµε να έχουµε τη συνέχεια
στις διαπραγµατεύσεις, οι οποίες πρέπει να γίνουν µε τους εταί-
ρους µας, είτε αυτές αφορούν τη γενικότερη συµφωνία που φυ-
σικά πρέπει και αισιοδοξούµε ότι θα υλοποιηθεί είτε αυτές
αφορούν τα προβλήµατα τα καινούργια που έχουν ανακύψει για
παράδειγµα από την ύφεση η οποία µαστίζει όλη την Ευρώπη. 

Υπάρχει λοιπόν ανάγκη –και αυτό πρέπει να γίνει αντιληπτό
από όλους, όπου κι αν βρίσκονται- για την άµεση και απαρέ-
γκλιτη εφαρµογή του µεσοπρόθεσµου προγράµµατος και των
αλλαγών, οι οποίες συνοδεύονται µε αυτό. 

Και υπάρχουν και ορισµένα ζητήµατα στα οποία η Κυβέρνηση
οφείλουµε να παρατηρήσουµε ότι κάνει πολύ καλά τη δουλειά
της και ορισµένα ζητήµατα στα οποία µπορούµε να τρέξουµε πιο
γρήγορα. 

Για παράδειγµα κύριε Αντιπρόεδρε, θα µπορούσαµε να τρέ-
ξουµε πιο γρήγορα στα θέµατα των συγχωνεύσεων. Θέλω να πα-
ρατηρήσω ότι έχουν ψηφιστεί είκοσι επτά συγχωνεύσεις µικρών
επιχειρήσεων του δηµοσίου µε αναλυτική αναφορά στο πού πάνε
και πού πάει και το προσωπικό από τη Βουλή πριν ένα περίπου
µήνα και µαθαίνουµε ότι από ελάχιστα Υπουργεία ή καθόλου δεν
έχει ξεκινήσει η σχετική διαδικασία. Αυτό πρέπει να το προλά-
βουµε, να τρέξουµε πιο γρήγορα, να είµαστε συνεπείς εµείς, για
να µπορούµε να απαιτήσουµε να είναι και οι άλλοι συνεπείς. 

Και µία δεύτερη παρατήρηση σε σχέση µε τις αλλαγές τις
οποίες περιέχει το πρόγραµµά µας. Οι αλλαγές αυτές σαφώς
πρέπει να γίνουν και θα τις στηρίξουµε για να γίνουν. 

Όµως, πρέπει και ο πολίτης να κατανοεί το περιεχόµενό τους.
Πρέπει να κατανοεί ο πολίτης το γιατί θα έχει ωφέλεια από
αυτές. Αυτές οι αλλαγές δεν µπορεί να γίνονται µόνο επικοινω-
νιακά. Αφορούν τους πολλούς, αποβλέπουν στην ωφέλεια των
πολλών και πρέπει να στηρίζονται από τους πολλούς, προκειµέ-
νου να πετυχαίνουν. Μ’ αυτήν την έννοια, είναι απαραίτητο να
συνοδεύονται από διάλογο, είναι απαραίτητο να προηγείται η
σχετική συνεννόηση, είναι απαραίτητο να αναδεικνύεται το πε-
ριεχόµενό τους υπέρ των πολιτών. 

Θεωρώ ότι ο εξαγγελµένος φορολογικός νόµος, τον οποίο θα
έχουµε την ευκαιρία να κουβεντιάσουµε αναλυτικά, όταν θα είναι
έτοιµη η σχετική εισήγηση µέσα στη Βουλή, θα αποτελέσει ένα
µεγάλο βήµα σ’ αυτήν την κατεύθυνση. 

Το θέµα της σηµερινής εξαγγελίας επίσης για το νόµο το
θεωρώ σηµαντικό και θετικό, αρκεί η κάθε εξαγγελία να συνο-
δεύεται και από πράξη. Θα πρέπει να πούµε ποιοι είναι και ταυ-
τόχρονα να πούµε και τι θα κάνουµε, προκειµένου αυτοί οι οποίοι
φοροδιαφεύγουν να υποστούν και τις σχετικές συνέπειες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το θέµα της ευνοµίας δεν µπορεί να είναι διαπραγµατεύσιµο.
Για παράδειγµα, τα ζητήµατα του λαθρεµπορίου καυσίµων και οι
διάφορες «παράγκες», όπως στον αθλητισµό, αλλά και άλλες
που µπορεί να υπάρχουν πρέπει να µας βρουν όλους αντιµέτω-
πους µε συγκεκριµένα µέτρα. Η παραγωγική και δίκαιη Ελλάδα
είναι ο στόχος µας µε ταυτόχρονη µέριµνα, η οποία πρέπει να
υπάρχει για τους κοινωνικά αδύνατους. 

Και εδώ θέλω να σηµειώσω ότι οι συγκεκριµένες εξαγγελίες
από το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων για τα
3,9 δισεκατοµµύρια που µπορούν να διατεθούν για συγκεκριµένα
µέτρα καταπολέµησης της ανεργίας µέχρι 31 Αυγούστου του
εποµένου έτους δηµιουργούν όχι την επίλυση του προβλήµατος
–δεν γίνεται µέσω του Υπουργείου Εργασίας, αλλά µέσω της
ανάπτυξης- αλλά µια σηµαντική, θετική και δηµιουργική ανακού-
φιση των ανέργων. 

Και για να µην κάνω κατάχρηση του χρόνου, έρχοµαι σε ένα
τελευταίο θέµα που αφορά το αν αυτή η Κυβέρνηση µπορεί να
προχωρήσει, αν χρειάζονται εκλογές ή αν χρειάζονται οι συναι-
νέσεις στις οποίες αναφερθήκαµε. 

Έχω πει κατ’ επανάληψη σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα ότι όσο
µας αφορά αναλαµβάνουµε πάντα τις ευθύνες µας. Και αυτό και
το εννοούµε και το αποδεικνύουµε. Και ξέρουµε ότι γι’ αυτό
έχουµε και κόστος πολιτικό, αλλά και πολλές φορές και προσω-
πικό. Όµως, η πορεία της χώρας, η ευθύνη µας για τη χώρα και
οι προοπτικές της χώρας είναι πάνω απ’ όλα για µας. 

Πράγµατι απορώ που µερικοί λένε για εκλογές. Τι θα µας προ-
σθέσουν; Αυτό είναι το ζήτηµα που θέλει σήµερα ο Έλληνας πο-
λίτης; Το «φύγετε εσείς για να έρθουµε εµείς»; Δεν είναι καθόλου
σίγουρο ότι θα φύγουµε µε την ψήφο του ελληνικού λαού. Μπο-
ρεί να συµβεί και το αντίθετο, ιδίως αν ορισµένοι συνεχίσουν να
έχουν τα µυαλά που εµφανίζουν σήµερα κυρίως από την πλευρά
της Νέας Δηµοκρατίας. Όµως, αυτό είναι το ζητούµενο; Αυτού
του είδους την κουβέντα χρειαζόµαστε, όταν είµαστε στην κόψη
του ξυραφιού; Αυτού του είδους την κουβέντα χρειαζόµαστε,
όταν θα πρέπει να διασφαλίσουµε τη σωστή εφαρµογή της συµ-
φωνίας της 21ης Ιουλίου µέχρι τις 15 Οκτωβρίου; Αυτού του εί-
δους τη συζήτηση πρέπει να κάνουµε όταν όλη η Ευρώπη
απειλείται από την ύφεση και τα προβλήµατα και εµείς εδώ πρέ-
πει να δώσουµε συγκεκριµένες απαντήσεις για να δηµιουργή-
σουµε τις βάσεις για την επίτευξη του στόχου της παραγωγικής
και δίκαιης Ελλάδας που πρέπει να δίνει την αίσθηση της προο-
πτικής για όλους τους Έλληνες; 

Το τελευταίο που χρειάζεται ο τόπος είναι οι εκλογές. Οι εκλο-
γές θα γίνουν στην ώρα τους. Όµως, σαφώς θέλουµε το διάλογο
και την επιδίωξη της συναίνεσης και µε τις άλλες δυνάµεις. Με-
ρικοί ρωτούν το εξής: «αυτό θα οδηγήσει σε συγκυβέρνηση;».
Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι οι ευκαιρίες για την από κοινού
ανάληψη των ευθυνών που υπήρχαν σε ορισµένα διαστήµατα
αυτής της πορείας δεν έγιναν αποδεκτές, παρ’ ότι η σχετική συ-
ζήτηση για συµµετοχή και ανάληψη ευθυνών έχει γίνει και το ξέ-
ρετε. 

Έρχεται ο κ. Σαµαράς και λέει «εµένα δεν µε ενδιαφέρει, θέλω
την εξουσία». Ωραία, διεκδίκησέ την µε τις πιθανότητες που έχεις
στην επόµενη εκλογική αναµέτρηση. Όµως, σκέψου τουλάχιστον
τη χώρα σου. 

Εγώ, για παράδειγµα, θεωρώ πολύ σηµαντική τη συµφωνία
που έγινε επιµέρους στα θέµατα της παιδείας σ’ αυτήν εδώ την
Αίθουσα ενώπιον όλων των Ελλήνων πολιτών και µε την καθορι-
στική συµµετοχή βεβαίως του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.
Όµως, θεωρώ ότι η ίδια προσπάθεια θα πρέπει να γίνει και σε
άλλους τοµείς. Το ότι δεν µπορεί να γίνει συγκυβέρνηση, δεν ση-
µαίνει ότι δεν πρέπει να συνεχιστεί ο διάλογος. Δεν σηµαίνει για
παράδειγµα ότι δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε στο φορολο-
γικό, ότι δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε σ’ αυτό το οποίο ει-
πώθηκε πριν για ένα νόµο ο οποίος θα ισχύει για δέκα χρόνια,
για ένα νόµο σταθερό, µόνιµο και καθαρό που να συµβάλλει στην
ανάπτυξη, να αποκαθιστά τη δικαιοσύνη και να δίνει δυνατότητες
για να προχωρήσουµε µπροστά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
Επίσης, δεν σηµαίνει ότι δεν επιδιώκουµε πάνω απ’ όλα την

κοινωνική συνεννόηση και συναίνεση, διότι εκεί είναι το «κλειδί».
Είπα πριν για τις αλλαγές. Αλλαγές δεν µπορούν να γίνονται

ερήµην της κοινωνίας. Αλλαγές πρέπει να γίνονται µε την κοινω-
νία. Αλλαγές δεν µπορούν να γίνονται µε όρους επικοινωνίας,
αλλά µε ανάδειξη του οφέλους των πολλών. Γι’ αυτό αυτές οι αλ-
λαγές θέλουν και σχέδιο και διάλογο. Κι όταν έχουν και σχέδιο
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και διάλογο -και αποδείχθηκε αυτό στο θέµα της παιδείας- τότε
σηµαίνει ότι κι αυτές οι αλλαγές µπορούν και να βρίσκουν ευρύ-
τερη συναίνεση και πάνω απ’ όλα, µπορούν να τυγχάνουν της
αποδοχής της κοινωνίας, προκειµένου εκ του ασφαλούς, διότι
εκεί κρινόµαστε, να γίνονται πράξη. Από την πράξη κρινόµαστε.
Δεν υπάρχει, λοιπόν, λόγος εκλογών.

Επιδιώκουµε τις επιµέρους συµφωνίες µέσα στη Βουλή µε τις
πολιτικές δυνάµεις. Πάνω απ’ όλα, επιδιώκουµε τη συµπόρευση,
τη συνέργεια και την κοινή πορεία µε τις ενεργές, τις ζωντανές,
τις παραγωγικές δυνάµεις του λαού µας, για να αλλάξουµε τα
πράγµατα και να προχωρήσει η χώρα µπροστά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Πρωτόπαπα από το ΠΑΣΟΚ.
Ο κ. Ροντούλης από τη Λάρισα έχει το λόγο, για έξι λεπτά.
Κύριε Ροντούλη, Κοινοβουλευτικές Εκπρόσωπε του ΛΑΟΣ, σας

ακούµε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Κοινοβουλευτικές Εκπρόσωπε της Νέας Δηµοκρατίας,

κύριε Κεφαλογιάννη, αναφερθήκατε σε δηλώσεις που έγιναν από
Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ, προερχόµενο από τους κόλπους των µου-
σουλµανικών µειονοτήτων, όχι της µουσουλµανικής µειονότητας.
Πρέπει να σας πω ότι όσον αφορά το Λαϊκό Ορθόδοξο Συνα-
γερµό, κρούετε ανοιχτές θύρες, διότι πλειστάκις κατά το παρελ-
θόν είχαµε αναφερθεί σε παρόµοια περιστατικά που εµπλέκουν
τον ίδιο Βουλευτή και τότε η Νέα Δηµοκρατία επιδεικτικά ακο-
λουθούσε το δρόµο της σιωπής, υπνώτουσα ύπνον βαθύ. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Δεν έγινε αυτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άρα, λοιπόν, τις υποδείξεις θα σας

παρακαλέσω πάρα πολύ να τις κάνετε στο κόµµα σας, στο
ΠΑΣΟΚ, σε κάποιους άλλους, πάντως όχι στο Λαϊκό Ορθόδοξο
Συναγερµό, γιατί επί δύο συναπτά έτη αναδεικνύουµε το ζήτηµα
αυτό. Άρα, λοιπόν, θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ, επειδή ξέρω
τις αγαθές προθέσεις σας…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Είπα ότι το ξεχάσατε, τί-
ποτε άλλο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Δεν έχουµε ξεχάσει τίποτα. Κατ’
επανάληψη εδώ και δύο έτη ασχολούµεθα µε το θέµα αυτό. Δεν
λαµβάνουµε απάντηση από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ. Άρα, νοµίζω
τα βέλη σας στρέφονται προς την πλευρά του ΠΑΣΟΚ, πάντως
όχι στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό.

Ζήτηµα συγχώνευσης τραπεζών. Είπε ο Πρόεδρος του Λαϊκού
Ορθοδόξου Συναγερµού ότι η κατεύθυνση είναι θετική. Όµως, η
αργοπορία είναι ορατή. Προσέξτε, γιατί, αγαπητοί συνάδελφοι.
Για να ολοκληρωθεί η συγχώνευση δύο τέτοιων µεγάλων οµίλων
και για να λειτουργήσει το νέο σχήµα, η νέα τράπεζα αυτοτελώς,
θα πρέπει να περάσουν τουλάχιστον δυόµισι χρόνια. Δεν παίρ-
νουµε ένα µαγικό ραβδί και λέµε ότι τώρα το χτυπήσαµε το µα-
γικό αυτό ραβδί και οι δύο αυτοί όµιλοι έχουν πλέον συγχωνευθεί
και λειτουργούν.

Το λέω αυτό γιατί το µεγάλο διακύβευµα τέτοιου είδους συγ-
χωνεύσεων είναι το εξής: Πρώτον, παροχή ρευστότητας στα νοι-
κοκυριά και στις επιχειρήσεις. Δεύτερον, διασφάλιση των θέσεων
εργασίας και των εργασιακών δικαιωµάτων των εργαζοµένων
στις δύο τράπεζες ή στον ενιαίο φορέα που θα εµφανιστεί µετά
τη συγχώνευσή τους. Και βεβαίως, το τρίτο και το κυριότερο, θα
πρέπει -όλοι νοµίζω το αντιλαµβανόµεθα αυτό- να τεκµηριωθεί η
επιχειρησιακή επάρκεια και η βιωσιµότητα του νέου σχήµατος. 

Άρα, λοιπόν, εµείς περιµένουµε να δούµε ένα επιχειρησιακό
και κοινωνικό σχέδιο από την πλευρά της τράπεζας, προκειµένου
να τοποθετηθούµε ολοκληρωµένα. 

Επιτρέψτε µου, όµως, εδώ να θέσω και το ρόλο εγγυητή που
έχει το ελληνικό δηµόσιο, το ελληνικό κράτος. Το ελληνικό κρά-
τος θα πρέπει να εγγυηθεί τη ρευστότητα στην κοινωνία, θα πρέ-
πει να προστατεύσει την κοινωνική συνοχή και βεβαίως, θα
πρέπει να προστατεύσει την κοινωνική οµαλότητα, για να το πω
µε άλλα λόγια, τη στιγµή µάλιστα που γνωρίζουµε πολύ καλά ότι
οι δύο τράπεζες έχουν αντλήσει ρευστότητα από το ελληνικό δη-
µόσιο.

Θέλω να πω κάτι σε σχέση µε τη λειτουργία των τραπεζών το
οποίο ο κ. Σαχινίδης πρέπει να ακούσει πάρα πολύ καλά και να

δώσει µία απάντηση τη στιγµή που λείπει ο κ. Βενιζέλος από την
Αίθουσα: Οι εργοληπτικές επιχειρήσεις, αξιότιµε κύριε Υπουργέ,
αιµορραγούν κυριολεκτικά τη στιγµή αυτή και δεν αιµορραγούν
γιατί έχουν οι ίδιες οικονοµικό πρόβληµα. Δεν αιµορραγούν οι
εργοληπτικές επιχειρήσεις γιατί είναι «άρρωστες» οικονοµικά. Αι-
µορραγούν, δεν µπορούν να πάρουν έργα για τον απλούστατο
λόγο ότι δεν µπορούν να λάβουν εγγυητικές επιστολές καλής
εκτέλεσης των έργων από τις τράπεζες, γιατί οι τράπεζες έχουν
εξοµοιώσει την εγγυοδοσία µε τη ρευστότητα και τη χρηµατο-
δότηση προς τις επιχειρήσεις. Άρα, λοιπόν, οι εργολήπτες µι-
κρών ή µεγάλων έργων σ’ όλη τη χώρα αντιµετωπίζουν ένα
τεράστιο πρόβληµα. Παίρνουν τα έργα, µειοδοτούν σ’ ένα δια-
γωνισµό, όµως δεν έχουν αυτές τις εγγυητικές επιστολές καλής
εκτέλεσης των έργων από τις τράπεζες. 

Ξέρετε τι γίνεται λοιπόν; Αφήνουν το έργο, εκπίπτουν οι εγ-
γυητικές επιστολές που έχουν δώσει για να λάβουν µέρος στο
διαγωνισµό, κλυδωνίζονται επικίνδυνα, καταρρέουν, απολύουν
προσωπικό και –προσέξτε τι γίνεται- δεν µπορεί εξαιτίας αυτού
του λόγου να προχωρήσουν δηµόσια έργα µέσω του ΕΣΠΑ.

Άρα, λοιπόν, λέµε εδώ όλοι «αναπτυξιακός νόµος, ΕΣΠΑ, µη-
χανισµοί ανάπτυξης για την ελληνική οικονοµία». Μα, πώς θα
προχωρήσουν αυτοί οι µηχανισµοί ανάπτυξης της ελληνικής οι-
κονοµίας, όταν υπάρχουν τέτοιου είδους δυσλειτουργίες στο
τραπεζικό σύστηµα που αποκεφαλίζουν κατά κυριολεξία τις ερ-
γοληπτικές επιχειρήσεις;

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω λέγοντας το εξής: Κύριε Υφυ-
πουργέ, ξέρετε πολύ καλά ότι στη Θεσσαλία µεγάλα έργα έχουν
«βαλτώσει».

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Είναι Αναπληρωτής
Υπουργός.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ελλείψει του Υπουργού, ο κ. Σαχινί-
δης έχει θέση Υπουργού. Δεν πειράζει, κύριε Κεφαλογιάννη.
Προέρχεται και από τη Θεσσαλία. Αφήστε να τον αναβαθµίζω
εγώ, ένας Θεσσαλός, για λόγους αβροφροσύνης. Δεν πειράζει.
Μην κάνετε ζήλιες µέσα στην Αίθουσα.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Είπατε «Υφυπουργός».
Είναι Αναπληρωτής Υπουργός ο άνθρωπος.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είπα «Υπουργός».
Κύριε Υπουργέ, στη Θεσσαλία ξέρετε πολύ καλά ότι µεγάλα

έργα έχουν βαλτώσει. Η Ε-65 δεν προχωράει. Οι σήραγγες των
Τεµπών δεν προχωρούν. Το δυστύχηµα είναι ότι και µικρότερα
έργα λόγω της δυσλειτουργίας που σας προανέφερα επίσης δεν
προχωρούν όπως ο περιφερειακός του Βόλου που αναφέρει ο
κ. Μαρκάκης και πλειάδα άλλων µικρών έργων, παραδείγµατος
χάριν η οδική σύνδεση Λάρισας-Τρικάλων. Τι θέλω να πω; Ότι
πολλά έργα είναι στον αέρα εξαιτίας αυτής της δυσλειτουργίας
που σας είπα και όχι µόνο στο θεσσαλικό διαµέρισµα αλλά σε
όλη τη χώρα. Άρα λοιπόν περιµένω από σας µία ξεκάθαρη απά-
ντηση για το πώς η Κυβέρνηση στοχεύει να ξεπεράσει αυτή τη
δυσλειτουργία στο τραπεζικό σύστηµα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Ροντούλη. Και στους δυο σας θέλω να πω…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μην βιάζεστε, κύριε

Κεφαλογιάννη. Θα µεγαλώσετε γρήγορα. Δεν χρειάζεται να δια-
βάσετε την Ελένη Χαλκούση για να ξέρετε ότι όταν προσφωνείτε
«Υφυπουργό» Αναπληρωτή Υπουργό, λέτε «κύριε Υπουργέ» και
δεν χρειάζεται τίποτε άλλο γιατί αλλιώς θα πρέπει να φέρουµε
και τη Γιαδικιάρογλου και τον «βεβαίως, βεβαίως».

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δηµιουρ-
γείτε ένα θέµα που δεν υπάρχει. Εγώ είπα το εξής στον κύριο
συνάδελφο, αλλά δεν µε άκουγε γιατί µιλούσε, ότι ο κ. Σαχινίδης
είναι Αναπληρωτής Υπουργός και µάλιστα µετέχει επαξίως –του
αξίζει του ανθρώπου- στο Υπουργικό Συµβούλιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ωραία. Ούτε δηµι-
ουργώ θέµα…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Βεβαίως δηµιουργείτε. Τον
προσφώνησε Υφυπουργό και είναι Αναπληρωτής Υπουργός. Μη
σπεύδετε, όµως, κάθε φορά εσείς να σχολιάζετε ό,τι λέω. Σας
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παρακαλώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μάλιστα.
Ο κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος, Βουλευτής Αχαΐας και Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας, έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς. Έχετε το
λόγο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Οι εξελίξεις επιβεβαιώ-
νουν ότι η ώρα της αλήθειας για την κυβερνητική πολιτική έχει
πλέον παρέλθει. Συνθλίβονται καθηµερινά οι διακηρύξεις της, οι
υποσχέσεις ότι έχει τη µαγική συνταγή που θα µπορεί να λύσει
τα προβλήµατα, να βγάλει την οικονοµία από την κρίση. Καθη-
µερινά βλέπουµε όλα αυτά να καταρρέουν ως οικοδόµηµα επί
της άµµου. Οι πανηγυρισµοί για ιστορική απόφαση στο Συµβού-
λιο Κορυφής της 21ης Ιουλίου ήδη βρίσκονται στην ξέρα. Επίσης
αποκαλύπτεται πλέον και ο µύθος της λεγόµενης κοινοτικής αλ-
ληλεγγύης και της ιστορικής απόφασης για τη σωτηρία της ελ-
ληνικής οικονοµίας τη στιγµή που οξύνονται οι αντιθέσεις σε
επίπεδο Ευρωζώνης, για το πώς θα γίνει ο επιµερισµός της κρί-
σης. Ταυτόχρονα όλοι µαζί από κοινού καταστρώνουν τα καθη-
µερινά, συνεχή σχέδια επίθεσης ενάντια στους εργαζόµενους,
στα πλατιά λαϊκά εισοδήµατα. 

Απ’ αυτήν την άποψη, λοιπόν, το µόνο υπαρκτό, ορατό αποτέ-
λεσµα που υπάρχει είναι ότι βαθαίνει η κρίση στην ελληνική οι-
κονοµία και όχι µόνο. Ήδη το αρµόδιο οικονοµικό επιτελείο της
Κυβέρνησης µιλάει για ύφεση που θα προσεγγίσει και θα ξεπε-
ράσει το 5% του 2011 και δηλώνει την αδυναµία του να προσδιο-
ρίσει το χρόνο στον οποίο θα επανέλθουµε στα προ κρίσης
επίπεδα. Αυτό αν δεν δείχνει αποτυχία της κυβερνητικής πολιτι-
κής τι άλλο µπορεί να επιβεβαιώσει; 

Δεύτερο ζήτηµα. Επιβεβαιώνεται ότι και οι θυσίες, στις οποίες
έχετε υποβάλλει τους εργαζόµενους και τα πλατιά λαϊκά στρώ-
µατα, είναι χωρίς αντίκρισµα για το λαό. Αντίθετα αυτές οι θυσίες
ευνοούν, στηρίζουν τα συµφέροντα των κεφαλαιοκρατών στο
όνοµα της στήριξης της ανταγωνιστικότητας και της κερδοφο-
ρίας τους. 

Απ’ αυτή, λοιπόν, την άποψη βεβαίως δεν έχουµε εδώ να κά-
νουµε απλά και µόνο µε µία κυβερνητική αδυναµία, µια κυβερνη-
τική ανεπάρκεια. Γιατί τα φαινόµενα αυτά δεν αποτελούν απλά
και µόνο ελληνικό γνώρισµα, αλλά αντίθετα η κρίση αρχίζει και
επιδεινώνεται, επεκτείνεται, προσεγγίζει τον ίδιο τον πυρήνα της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Ευρωζώνης.

Απ’ αυτή την άποψη µπορεί κάποιος να ισχυριστεί ότι υπάρχει
εναλλακτική λύση στην κυβερνητική πολιτική και ότι αυτή είναι η
ενίσχυση του αναπτυξιακού µείγµατος; Εµείς λέµε καθαρά ότι
το τελευταίο διάστηµα αποκαλύπτεται πλέον τι χαρακτηριστικά
θα έχει η αναπτυξιακή διαδικασία, όταν για παράδειγµα τα γερ-
µανικά επιτελεία που έχουν κατέλθει θέλουν να διαµορφώσουν
ειδικές ζώνες οικονοµικής ανάπτυξης. Εκεί δεν θα ισχύει η εργα-
τική νοµοθεσία, δεν θα ισχύουν οι συλλογικές συµβάσεις, θα
µπορούν να απολύονται οι εργαζόµενοι και ταυτόχρονα θα υπάρ-
χει ειδικό φορολογικό καθεστώς, διαµορφώνοντας δηλαδή, συν-
θήκες Νταχάου. 

Δεύτερο ζήτηµα χαρακτηριστικό της όποιας αναπτυξιακής πο-
λιτικής ανακοινώθηκε σήµερα. Άλλα 500 εκατοµµύρια ευρώ ενί-
σχυση στήριξης των µονοπωλιακών οµίλων από το Κοινοτικό
Πλαίσιο Στήριξης ανακοίνωσε ο Υπουργός Ανάπτυξης και Αντα-
γωνιστικότητας, ο κ. Χρυσοχοΐδης. Νέο πακέτο 500 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ για τους επιχειρηµατικούς οµίλους. Αυτό θα
βοηθήσει, θα συµβάλλει στο να αντιµετωπιστεί η επίθεση απένα-
ντι στους εργαζόµενους και την ανεργία; Αυτό θα συµβάλλει σε
αυτήν την κατεύθυνση; Όχι βεβαίως.

Ένα λαµπρό παράδειγµα είναι η Frigoglass. Τη γνωρίζετε; Βε-
βαίως. Πολύ µεγάλη πολυεθνική επιχείρηση µε κέρδη και το ’09
και το ’10. Τι έκανε το ’08, πριν την κρίση, προετοιµαζόµενη για
την κρίση; Επεδίωξε να απολύσει, µέσω της µεθόδου της οικειο-
θελούς απασχόλησης, το προσωπικό που είχε µόνιµη σταθερή
απασχόληση και συλλογικές συµβάσεις για να έχει όλη αυτή την
εργασιακή ανασφάλεια. 

Γιατί, λοιπόν, το έκανε αυτό; Διότι την ενδιαφέρει να στέκεται
πατριωτικά απέναντι στους εργαζόµενους;

Ποιο θα είναι, λοιπόν, το αποτέλεσµα αυτής της λογικής; Θα
είναι ότι το κράτος θα στηρίξει µε τεράστια κονδύλια τους επι-
χειρηµατικούς οµίλους, διαµορφώνοντας προϋποθέσεις διόγκω-
σης του δηµόσιου χρέους, για να κληθεί το νέο δηµόσιο χρέος
το οποίο θα συσσωρευτεί, να το πληρώσει, να το χρυσοπληρώσει
ο ελληνικός λαός. Έχουµε, λοιπόν, µία νέα λαϊκή αφαίµαξη.

Αυτός, όµως, κύριε Υπουργέ, δεν είναι ο δρόµος ο οποίος ακο-
λουθήθηκε τις προηγούµενες δεκαετίες και µας έφερε έως εδώ,
τα σκανδαλώδη κίνητρα και οι παροχές προς το µεγάλο κεφά-
λαιο; Αυτός δεν είναι ο δρόµος που οδήγησε στην υπερχρέωση
της ελληνικής οικονοµίας; Αυτός δεν είναι ο δρόµος που οδή-
γησε στην κρίση;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Από αυτήν την άποψη, λοιπόν, εµείς λέµε πολύ καθαρά ότι η
εξέλιξη η οποία υπήρξε µε τη σηµερινή συγχώνευση θα προκα-
λέσει νέα δεινά για το λαό. Και θα προκαλέσει νέα δεινά για το
λαό, γιατί ισχυροποιούνται ακόµη περισσότερο οι όµιλοι που
δραστηριοποιούνται στο τραπεζικό σύστηµα. Και αυτοί θα δια-
µορφώσουν πολύ χειρότερους όρους δανεισµού για τους επαγ-
γελµατίες, τους αυτοαπασχολούµενους και τους βιοτέχνες.
Αυτός ο ισχυρός τραπεζικός όµιλος θα διαµορφώσει πολύ χει-
ρότερους όρους για το δανεισµό των λαϊκών νοικοκυριών, της
λαϊκής οικογένειας ή την αποπληρωµή των ήδη υψηλών δανείων
τα οποία έχουν συσσωρευτεί. 

Ταυτόχρονα, η συγχώνευση αυτή και ο ισχυρός τραπεζικός
όµιλος ο οποίος διαµορφώνεται, θα δηµιουργήσει πολύ χειρότε-
ρους όρους για την ίδια την εργασία των εργαζόµενων εκεί, µέσα
από την εντατικοποίηση, τις απολύσεις, τις ανατροπές στις ερ-
γασιακές σχέσεις. 

Αυτή είναι η γενική εµπειρία η οποία καταγράφεται.
Από αυτήν την άποψη καταρρέει η λογική την οποία βάζετε,

ότι οι συγχωνεύσεις θα αποτρέψουν τον αφελληνισµό του χρη-
µατοπιστωτικού συστήµατος από τη στιγµή που αποκτά κυ-
ρίαρχη θέση το fund το επενδυτικό που προέρχεται από το
Κατάρ, χωρίς να γνωρίζουµε, βεβαίως, τι κρύβεται πίσω από εκεί.

Άρα, λοιπόν, έχουµε ισχυροποίηση των µονοπωλιακών οµίλων
που δραστηριοποιούνται στο χώρο του χρηµατοπιστωτικού συ-
στήµατος, ακόµη µεγαλύτερη όξυνση των ανταγωνισµών, των
αντιφάσεων, των αντιθέσεων που θα προετοιµάσουν το έδαφος
για µια ακόµη πιο βαθιά, πιο ισχυρή κρίση.

Υπάρχει διέξοδος, κύριε Υπουργέ; Εµείς λέµε πως βεβαίως και
υπάρχει διέξοδος. Για να προσεγγίσουµε, όµως, τη διέξοδο, πρέ-
πει να δούµε ποιος φταίει για τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει
ο εργαζόµενος, ο επαγγελµατίας, ο φτωχός αγρότης, ο συντα-
ξιούχος, η λαϊκή οικογένεια.

Από αυτήν την άποψη, δεν µπορούµε, κατά τη γνώµη µας, να
βολοδέρνουµε σε διάφορες επιφανειακές προσεγγίσεις, όπως
για παράδειγµα: Φταίει ότι υπάρχει διογκωµένος δηµόσιος το-
µέας στη χώρα µας. Φταίει ότι κάποιοι έχουν βαλθεί να κατατρο-
πώσουν τον Ελληνισµό. Υπάρχουν και άλλου είδους απόψεις, ότι
εδώ δεν προχωρούν γρήγορα οι µεταρρυθµίσεις, οι αναδιαρ-
θρώσεις, δεν προχωράει γρήγορα η ιδιωτικοποίηση και η απε-
λευθέρωση των αγορών. 

Αν έτσι είχαν τα πράγµατα, αν αυτά έφταιγαν, τότε θα υπήρχε
απλά και µόνο η ελληνική ιδιοµορφία και δεν θα αντιµετώπιζαν
ανάλογα, αντίστοιχα ή ακόµα πιο οξυµένα προβλήµατα και άλλες
οικονοµίες. Μέχρι και οι Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής.

Άρα, λοιπόν, κάτι άλλο φταίει.
Και όσο προσπαθούν τα κόµµατα που εξυπηρετούν τις ανά-

γκες του κεφαλαίου και του ευρωµονόδροµου να συσκοτίσουν
τις αιτίες της κρίσης, τόσο ο λαός θα βολοδέρνει ανάµεσα σε
διάφορους µαθητευόµενους µάγους και θα εναποθέτει την επί-
λυση των προβληµάτων σε αυτούς τους µάγους.

Εµείς το λέµε καθαρά: Δεν φταίνε οι αχαλίνωτες αγορές. Τι
είναι οι αγορές; Ο καπιταλισµός είναι η αγορά. Δεν µπορεί να
υπάρξει καπιταλισµός χωρίς αγορά. Και η αγορά εµφανίστηκε
επί του καπιταλισµού. 

Άρα, λοιπόν, φταίει το ίδιο το καπιταλιστικό σύστηµα το οποίο
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όσο ωριµάζει, όσο περνάνε τα χρόνια τόσο πιο βάρβαρο γίνεται,
τόσο πιο παρασιτικό, πιο εχθρικό για τον άνθρωπο, πρώτα και
κύρια τον εργαζόµενο, τον άµεσο παραγωγό του πλούτου.

Άρα, λοιπόν, πρέπει να ξεµπερδέψει µια και καλή ο εργαζόµε-
νος µε αυτό το σύστηµα το οποίο όχι µόνο του φαλκιδεύει το
παρόν και το µέλλον, αλλά τον οδηγεί ως παράβαση της ίδιας
της εξέλιξης των πραγµάτων.

Δεν µπορεί η επιστήµη, η τεχνολογία, τα µέσα παραγωγής να
βελτιώνονται και ταυτόχρονα να διαµορφώνονται προϋποθέσεις
πολύ µεγαλύτερες από ότι άλλες εποχές για να περνάει ο λαός
καλύτερα και παρ’ όλα αυτά όχι µόνο να µην περνάει καλύτερα,
αλλά να περνάει πολύ χειρότερα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Καραθανα-
σόπουλε, σας παρακαλώ, να ολοκληρώσετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτή, λοιπόν, η αντί-
φαση, κύριε Υπουργέ, που είναι η βασική, µπορεί να αντιµετωπι-
στεί αν πούµε καθαρά τα πράγµατα µε το όνοµα τους. 

Δηλαδή, ότι ο βασικός υπεύθυνος για την επιδείνωση της
µέσης εργατικής τάξης είναι το ίδιο το καπιταλιστικό σύστηµα.
Όσο ο λαός δεν αποφασίζει να σπάσει τα δεσµά µε τις πολιτικές
που εξυπηρετούν τα συµφέροντα των µονοπωλιακών οµίλων,
αλλά και µε τα κόµµατα εκείνα τα οποία ακριβώς αυτήν την πο-
λιτική υπηρετούν, τόσο θα βλέπει καθηµερινά τη θέση του να επι-
δεινώνεται χωρίς διέξοδο και προοπτική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα, λοιπόν, καµµία απολύτως εµπιστοσύνη. Πρέπει να χαρά-
ξει το δρόµο της αντεπίθεσης για να πάρει τι; Για να πάρει την
εξουσία στα χέρια του, για να µπορέσει να οργανώσει τα βασικά
και συγκεντρωµένα µέσα παραγωγής και την οικονοµία συνολι-
κότερα προς όφελος των δικών του αναγκών και όχι προς όφε-
λος της κερδοφορίας του κεφαλαίου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Καραθανασό-
πουλε, ολοκληρώστε, σας παρακαλώ πολύ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό σηµαίνει: βαθιές
ρήξεις, βαθιές ανατροπές. Σηµαίνει ταυτόχρονα αποδέσµευση
από την Ευρωπαϊκή Ένωση και τους υπόλοιπους ιµπεριαλιστι-
κούς οργανισµούς και µη αναγνώριση του δηµόσιου χρέους.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε..
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Νικόλαο Καραθανασόπουλο, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

Ο κ. Δηµήτριος Παπαδηµούλης, Βουλευτής Β’ Αθήνας, Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος από το ΣΥΡΙΖΑ έχει το λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, η αναµφισβήτητη ρητο-

ρική δεινότητα του κ. Βενιζέλου, πρώτον, είναι αδύνατον να κρύ-
ψει µια ολοφάνερη αποτυχία, αυτήν της κυβερνητικής πολιτικής,
δεύτερον, µια κατάφωρη αδικία στο ποιος πληρώνει το µάρµαρο
ενάµιση χρόνο στην επιβολή αυτών των µέτρων που αθροίζονται
σε δεκάδες δισεκατοµµύρια ευρώ και τρίτον, ότι τις τελευταίες
εβδοµάδες επί υπουργίας Βενιζέλου τα πράγµατα έχουν χειρο-
τερέψει. 

Ο κ. Βενιζέλος, ως Υπουργός Άµυνας, έκανε κριτική για το
µείγµα της οικονοµικής κυβερνητικής πολιτικής, είναι άριστος
στην πολιτική διαχείριση, αλλά µέχρι τώρα σερβίρει µε διαφορε-
τικό τρόπο την πολιτική Παπακωνσταντίνου και όπου την αλλάζει,
την αλλάζει προς το χειρότερο, προς το αντιλαϊκότερο, προς το
αντικοινωνικότερο και προς το αναποτελεσµατικότερο. Αυτή
είναι η αρχική µου παρατήρηση.

Η δεύτερη παρατήρηση µου είναι: Η ικανότητα του Προέδρου
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού σε επικοινωνιακές ατάκες,
λόγω και της προηγούµενης επαγγελµατικής του εµπειρίας στη
διαφήµιση, δεν µπορούν να κρύψουν ότι για τη βασική συνταγή
που ακολουθείται στην κυβερνητική οικονοµική πολιτική έχει
βάλει και αυτός το χεράκι του µαζί µε τους άλλους δεκατέσσερις
Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, υπερψηφίζο-
ντας πέρυσι το Μάιο το µνηµόνιο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι είναι αυτά τα πράγµατα; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Αυτή είναι η αλήθεια, κύριε
Ροντούλη. Δυστυχώς, µειοψηφήσατε τότε που κάνατε συζήτηση
στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό και υλοποιήθηκε µια πολιτική
σύµπλευσης µε άγριες νεοφιλελεύθερες επιλογές. Όπως είδατε,
αυτές τις υποστηρίζουν φανατικά και ορισµένοι συνάδελφοι σας,
απουσιάζουν τώρα και δεν θα τους ονοµάσω.

Κοιτάξτε, να δείτε. Το κακό µε την οικονοµική πολιτική είναι ότι
κρίνεται εκ του αποτελέσµατος. Αν η οικονοµική πολιτική ήταν
απλώς λεκτική διαχείριση, ρητορικές ικανότητες και «θα», τότε
η Ελλάδα µ’ αυτό το φθαρµένο πολιτικό σύστηµα θα είχε πλεο-
νάσµατα περισσότερα και από τη Νορβηγία, που έχει πετρέλαιο
και φυσικό αέριο. Δυστυχώς, έχουµε ελλείµµατα και χρέη.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Και εµείς έχουµε πετρέλαιο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Όλες οι κυβερνήσεις -και η

σηµερινή, κύριε Σαχινίδη- κρίνονται εκ του αποτελέσµατος. Το
αποτέλεσµα δείχνει ότι όλες οι προβλέψεις έχουν πέσει έξω
προς το χειρότερο.

Η ύφεση θα συνεχιστεί και το 2012. Πιθανότατα φέτος µπορεί
η ύφεση να περάσει και το 5%, όταν στον φετινό Προϋπολογισµό
προεβλέπετο το πολύ 3%. Η ανεργία τείνει να επιστρέψει σε πο-
σοστά της δεκαετίας του ’60. Ο Προϋπολογισµός έχει εκτροχια-
στεί και παρουσιάζει το πρώτο επτάµηνο µία µαύρη τρύπα 4,5
δισεκατοµµυρίων ευρώ, γιατί υπάρχει µεγάλη υστέρηση εσόδων,
γιατί καλπάζει η φοροδιαφυγή και η ασυλία των υψηλών εισοδη-
µάτων και διευρύνεται η παραοικονοµία και γιατί στο σκέλος των
δαπανών, ενώ έχουν περικοπεί άγρια µισθοί και συντάξεις, ενώ
έχει περικοπεί άγρια το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων βα-
θαίνοντας την ύφεση, οι δαπάνες τραβούν την ανηφόρα, διότι
πρώτον, δεν έχει γίνει κανένας δραστικός περιορισµός της σπα-
τάλης του κοµµατικού πελατειακού κράτους. Δεύτερον, γιατί δεν
έχει βελτιωθεί κατ’ ελάχιστον η χαµηλότατη αποδοτικότητα των
δηµόσιων δαπανών, όπου είναι στον πάτο της Ευρωζώνης -ξο-
δεύουµε 100 ευρώ και πιάνουν τόπο τα 68 ευρώ και αυτή είναι
µελέτη του κ. Ράπανου του σηµερινού Προέδρου της Εθνικής
Τράπεζας- και επίσης, γιατί αυτή η υφεσιακή πολιτική που παρά-
γει ανεργία, λουκέτα και, και, και, αυξάνει τις δαπάνες τις κρατι-
κές, προκειµένου να στηριχθούν οι απαιτήσεις των ασφαλιστικών
ταµείων. Έχουµε, δηλαδή, αριθµούς που δείχνουν ότι και η συ-
νταγή του µνηµονίου, κύριοι του ΠΑΣΟΚ και του ΛΑΟΣ, είναι
λάθος και ο µάγειρας που εφαρµόζει αυτήν τη συνταγή –η Κυ-
βέρνηση- είναι κακός και αποτυχηµένος. 

Το ερώτηµα είναι: Τι άλλο περιµένετε για να στρίψετε το τιµόνι
ή για να διεκδικήσετε στη συζήτηση µε την τρόικα την ανάγκη να
στρίψει το τιµόνι προς την κατεύθυνση της ανάπτυξης, της δί-
καιης κατανοµής των βαρών και της δικαιοσύνης στην προσδοκία
του οφέλους από τη µελλοντική ανάπτυξη; 

Έκανε κηρύγµατα κινητοποίησης του δαιµονίου του Έλληνα
ο απελθών Αντιπρόεδρος και είπε να βάλει ο Έλληνας την επι-
νοητικότητά του και να δουλέψει και να παράγει. Αν δεν πείσεις
τον Έλληνα πολίτη ότι όλοι συµµετέχουν ανάλογα µε τη δύναµή
τους στα βάρη, ότι όλοι θα ωφεληθούν δίκαια από το προϊόν της
ανάπτυξης, ότι κάποιοι κλέφτες πάνε φυλακή, ότι τιµωρούνται οι
φοροφυγάδες, ότι περιορίζεται η παραοικονοµία, πώς θα βάλεις
το φιλότιµο του Έλληνα να δουλέψει όταν πριν λίγες ηµέρες
έγινε αυτό το φιάσκο µε τη «SIEMENS», όταν από κανένα σκάν-
δαλο που εξέτασε η Βουλή µε εξεταστικές και προκαταρτικές
επιτροπές, ένας δεν πρόκειται να κάτσει στο εδώλιο από τους
πρώην Υπουργούς. Να µην πω τώρα για τη χαµηλή αξιοποίηση
των κοινοτικών πόρων και τα χαµένα λεφτά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Καλπάζει η ανεργία και εσείς πετάτε εκατοντάδες εκατοµµύ-
ρια ευρώ για τη δηµιουργία «πράσινων» «STAGES» µε µη κυβερ-
νητικές οργανώσεις που στήνονται εικεί και ως έτυχε µε
διαδικασίες fast track και ορισµένες στήνονται και µε πρωτοβου-
λία κυβερνητικών Βουλευτών, προκαλώντας τη διαµαρτυρία
άλλων κυβερνητικών Βουλευτών. Πού είναι τα αποτελεσµατικά
µέτρα καταπολέµησης της ανεργίας; 

Το ερώτηµα, κύριε Σαχινίδη, είναι το εξής: Κοντεύετε δύο χρό-
νια. Σε σαράντα ηµέρες θα σβήσετε το δεύτερο κεράκι σας στην
Κυβέρνηση. Τι κάνατε για να περιορίσετε τη φοροδιαφυγή; Ποια
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είναι τα αποτελέσµατα; Τι κάνατε για να περιορίσετε την οικονο-
µία; Τι κάνατε για να κινητοποιήσετε αναπτυξιακές διαδικασίες;
Τι κάνατε για να αξιοποιήσετε τους κοινοτικούς πόρους; Τι κά-
νατε έτσι ώστε οι επιδοτήσεις που δίνονται προς τις επιχειρήσεις
να πηγαίνουν όχι στις τσέπες των επιχειρηµατιών και µετά στην
Ελβετία, αλλά να δηµιουργούν θέσεις εργασίας, να βοηθάνε στις
εξαγωγές, να βοηθάνε στην παραγωγή πλούτου; Τι κάνατε στη
δίκαιη κατανοµή των βαρών; Κάνατε µια τρύπα στο νερό.

Σήµερα βέβαια είναι ηµέρα πανηγυρισµών, διότι η εξαγγελία
της συγχώνευσης της ALPHA µε τη EUROBANK ανέβασε το Χρη-
µατιστήριο περίπου 15%. Ναι, αλλά το Χρηµατιστήριο είχε πέσει
τις προηγούµενες ηµέρες πάνω από 20% και από την αρχή του
χρόνου περίπου 40%. Εποµένως, τα σκαµπανεβάσµατα του Χρη-
µατιστηρίου δεν µπορούν να κρύψουν τη µεγάλη κρίση της πραγ-
µατικής οικονοµίας και ορισµένες σκληρές αλήθειες για το
ελληνικό τραπεζικό σύστηµα.

Η πρώτη, είναι ο κίνδυνος του αφελληνισµού που δεν ξορκίζε-
ται µε αναφορές στην διεθνοποίηση του τραπεζικού συστήµα-
τος. 

Το δεύτερο πρόβληµα στο ελληνικό τραπεζικό σύστηµα, κύριε
Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι εδώ και καιρό το κράτος
βάζει λεφτά και µε Νέα Δηµοκρατία και µε ΠΑΣΟΚ, πολλαπλάσια
της χρηµατιστηριακής αξίας των σηµερινών τραπεζών, χωρίς να
έχει οποιονδήποτε έλεγχο. Και όταν υπάρχει αυτή η κρίση το να
µην έχεις ένα ουσιαστικό ρόλο του κράτους στο τραπεζικό σύ-
στηµα, µε ένα ισχυρό δηµόσιο πυλώνα και µε ένα ισχυρό ελε-
γκτικό ρόλο, είναι πρόβληµα. Πολύ περισσότερο που πρέπει να
λυθούν δύο προβλήµατα. Αναφέροµαι µόνο σε δύο σηµαντικά.
Το ένα είναι ο στραγγαλισµός της ρευστότητας από το τραπεζικό
σύστηµα προς την πραγµατική οικονοµία. Το τραπεζικό σύστηµα
παίρνει τα λεφτά των φορολογουµένων διά του κράτους, ευνο-
ώντας τους µάνατζερς και τους µεγαλοµετόχους, αλλά δεν τα
σπρώχνει στην πραγµατική οικονοµία και στη µικροµεσαία επι-
χείρηση που στενάζει. Το δεύτερο, είναι ότι συνεχίζει να λειτουρ-
γεί ένα τραπεζικό καρτέλ µε αποτέλεσµα να έχουµε τη
µεγαλύτερη ψαλίδα επιτοκίων ανάµεσα στα επιτόκια καταθέσεων
και δανεισµού. Η περίφηµη υγεία του ελληνικού τραπεζικού συ-
στήµατος οφείλεται σε αυτήν τη ψαλίδα καταθέσεων σε βάρος
και των καταθετών και των δανειοληπτών. Τι γίνεται µε αυτά τα
σκαµπανεβάσµατα του Χρηµατιστηρίου; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω στο χρόνο που διατέθηκε και στους άλλους, αρκεί
να σβήσετε αυτό το κουδουνάκι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Παπαδη-
µούλη, αυτό το χρόνο έχω κρατήσει. Πάµε στα έντεκα λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Στα δώδεκα λεπτά, κύριε
Πρόεδρε και µη µου τρώτε το χρόνο, διότι µέτρησα πόσο µίλη-
σαν οι άλλοι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι και συγκεκριµένα της
Νέας Δηµοκρατίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Παπαδη-
µούλη, θα σας δώσω το χρόνο που θέλετε, αλλά ειλικρινά σας
λέω, σε αυτήν την ανοχή που έχω δείξει προς όλους τους συνα-
δέλφους...

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Να δείξετε την ίδια και να
προσθέσετε και άλλο ένα λεπτό µε τις διακοπές σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ακριβώς την ίδια δεί-
χνω, αλλά κανείς δεν δικαιούται κατά τον Κανονισµό να υποδει-
κνύει στο Προεδρείο τι να κάνει. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Θα το κάνω και αυτό προ-
κειµένου να υπηρετούµε την ισηγορία και την ισονοµία, κύριε
Πρόεδρε. Όλοι κρινόµαστε, ακόµα και το Προεδρείο. Μπορεί να
είστε ένα µέτρο πιο ψηλά, αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι δεν κρίνε-
στε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ποτέ µου δεν έχω
κρατήσει αυτήν τη γραµµή. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Καλώς. Ευτυχώς όλες οι συ-
νεδριάσεις είναι δηµόσιες και χρονοµετρούνται όλες οι οµιλίες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Καλώς, συνεχίστε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Έλεγα, λοιπόν, ότι µε αυτά

τα παιχνίδια σε µία ρηχή χρηµατιστηριακή αγορά παίζονται και

παιχνίδια χειραγώγησης. Και όταν αυτήν τη στιγµή είναι τόσο χα-
µηλά οι αποτιµήσεις, σας ερωτώ, κύριε Σαχινίδη: Όταν ο κ. Κου-
κιάδης, ο Πρόεδρος του ταµείου λέει «δεν µπορούµε να
πουλήσουµε µε αυτές τις εξευτελιστικές τιµές το νερό και το λι-
µάνι της Θεσσαλονίκης», εσείς τι θα κάνετε; 

Γιατί το παιχνίδι που παίζεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι να πουληθούν τα εναποµείναντα ασηµικά για παλιοσίδερα.
Και όταν ρώτησε ο Ευρωβουλευτής του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς τον Όλι Ρεν αν επιµένουν να πουληθούν τώρα
που οι αποτιµήσεις είναι στα τάρταρα, είπε «βεβαίως και πρέπει
να πουλήσετε και περισσότερα αφού δεν µπορείτε να µαζέψετε
λεφτά και να τα πουλήσετε και ταχύτερα». Δηλαδή να αλλάξουν
χέρια ό,τι φιλέτα έχουν αποµείνει σε ακίνητη περιουσία και σε
ιδιωτικοποίηση. 

Εδώ θέλω να µας πει και η Κυβέρνηση τι σκοπεύει να κάνει και
τα κόµµατα που στηρίζουν τις ιδιωτικοποιήσεις, Νέα Δηµοκρατία
και ΠΑΣΟΚ. 

Κλείνω µε µία παρατήρηση. Τις τελευταίες ώρες και ηµέρες
έχει φουντώσει ξανά το σενάριο της συγκυβέρνησης. ΠΑΣΟΚ και
Νέας Δηµοκρατίας µαζί µε το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό ή
χωρίς, µαζί µε την κ. Μπακογιάννη ή χωρίς. Και κυρίως µετά από
εκλογές ή και χωρίς εκλογές. Ε, αυτό το τελευταίο δεν καταπί-
νεται, κύριοι που θέλετε το γάµο µεταξύ ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµο-
κρατίας µε µεσίτες ή όχι. Αν πιστεύετε ότι έτσι θα σωθεί η χώρα,
επειδή µε άλλη ατζέντα εκλεγήκατε εσείς και µε άλλη ατζέντα
αντιπολιτεύεται η Νέα Δηµοκρατία, πρέπει να πάτε στον ελληνικό
λαό και να πείτε το πρόγραµµά µας είναι αυτό και θέλουµε να το
κάνουµε µαζί. 

Και αν ο ελληνικός λαός σας δώσει την εντολή και την έγκριση,
εµείς θα κάνουµε αριστερή αντιπολίτευση, γιατί δεν µπορούµε
να κυβερνάµε όλοι σε αυτόν τον τόπο. Κάποιος πρέπει να ελέγχει
και την Κυβέρνηση, για να µη γίνονται αυτά που γίνονται συνή-
θως από τις κυβερνήσεις και που µας έφεραν εδώ. 

Αλλά η θεωρία ότι επειδή ο λαός δεν θέλει εκλογές, αλλά αλ-
λαγές, τις «αγκαλίτσες» και τα «φιλάκια» του νοµοσχεδίου για
την παιδεία, θα τα γενικεύσουµε και γράφοντας στα παπούτσια
µας τον ελληνικό λαό και τα προεκλογικά µας προγράµµατα, θα
κάνουµε -χωρίς εκλογές- Κυβέρνηση, µε συγχωρείτε, αυτό είναι
αλλοίωση της λαϊκής ετυµηγορίας και δείχνει φόβο απέναντι
στον ελληνικό λαό. Θέλετε και µπορείτε να κυβερνήσετε µόνοι
σας; Εγώ πιστεύω θα αναγκαστείτε να πάτε σε εκλογές, θέλετε-
δεν θέλετε, γιατί τα έχετε κάνει µούσκεµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αλλά αν θέλετε να κυβερνήσετε µε άλλους, σας προτείνω και
µια ιδέα και κλείνω µε αυτό. Αλλάξτε τον εκλογικό νόµο, έτσι
ώστε να υπάρχει πλήρης αντιστοιχία ψήφων και εδρών και να
είναι υποχρεωτικές οι κυβερνήσεις συνεργασίας για την Ελλάδα
και να διαλέγει ο λαός τις κυβερνήσεις του και την κατεύθυνσή
τους.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε.
Εισερχόµαστε στο δεύτερο κύκλο των οµιλητών για τα σχετικά

µε τις εξελίξεις στην ελληνική οικονοµία, επερώτησης του ΛΑΟΣ.
Πρώτος οµιλητής είναι ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. Μάκης Βο-
ρίδης. 

Δευτερολογείτε για πέντε λεπτά. Σας ακούµε, κύριε συνά-
δελφε.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν ξέρω τι απο-

κοµίσατε από τη σηµερινή συνεδρίαση και τις τοποθετήσεις, κυ-
ρίως του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης, ο οποίος µίλησε
σαράντα πέντε λεπτά, στα οποία υποτίθεται ότι θα έπρεπε να
εξηγήσει τι είναι εκείνο το οποίο προτίθεται να κάνει για το έλ-
λειµµα, τι είναι εκείνο το οποίο πρόκειται να κάνει στο πλαίσιο
αυτής της εξήγησης για την αύξηση των φορολογικών εσόδων
και την επίτευξη των στόχων κατ’ αρχάς του προϋπολογισµού,
εν πάση περιπτώσει, του διαρθρωµένου προγράµµατος, τι είναι
εκείνο το οποίο πρόκειται να κάνει για τη συγκράτηση των δαπα-
νών, τι είναι εκείνο το οποίο πρόκειται να κάνει, για να επιταχύνει
τους αναπτυξιακούς ρυθµούς ή τη βελτίωση της απόδοσης της
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Δηµόσιας Διοικήσεως. 
Τι ακούσαµε από αυτά, κύριε Υπουργέ, τα σαράντα πέντε

λεπτά; Ηθικοπλασία, ότι χρειάζεται αισιοδοξία και να αλλάξουµε
το κλίµα, «Ναι, τα νούµερα είναι δύσκολα αλλά εµείς θα τα κα-
ταφέρουµε». Μπορείτε να µας εξηγήσετε το πώς, γιατί δεν θέ-
λουµε να µείνουµε σε µια γενική διαβεβαίωση;

Μιλάµε για το εθνικό φορολογικό σύστηµα, δηλαδή για ένα
ακόµα φορολογικό νοµοσχέδιο µέσα στα τόσα που έχουν έρθει.
Τι είναι εκείνο το οποίο πρόκειται να αλλάξει; Καµµία συγκεκρι-
µένη τοποθέτηση δεν υπάρχει και ρωτάω το εξής, κύριε
Υπουργέ, κύριε Σαχινίδη, και το ρωτάω σε σας: Πώς θα αξιολο-
γούσατε αυτήν την οµιλία, αν ήσασταν ένας αναλυτής σε µια
εταιρεία αξιολογήσεων, σε έναν οίκο αξιολογήσεων, ο οποίος
πρέπει να πάρει µία θέση για το πώς πορεύεται η ελληνική οικο-
νοµία και η ελληνική Κυβέρνηση που τη διευθύνει; Τι θα καταλα-
βαίνατε από όλο αυτό; 

Ακούσατε µια συγκεκριµένη δέσµευση, ένα συγκεκριµένο
µέτρο από το στόµα του κυρίου Υπουργού, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, για το πώς θα περιοριστούν αποτελεσµατικά οι δαπά-
νες; Μια συγκεκριµένη κουβέντα, ρε παιδάκι µου! Ακούσατε ένα
συγκεκριµένο µέτρο για το πώς θα επιτευχθεί η αντιµετώπιση
της φοροδιαφυγής; Ένα συγκεκριµένο µέτρο και όχι δαιµονο-
ποίηση, όχι ξόρκια, όχι ευχές. 

Μα, πώς θα πορευτείτε; Από αυτή, φεύγουµε πολύ περισσό-
τερο ανήσυχοι από ό,τι είµαστε, διότι από τη µια µεριά ακούµε
ότι ναι, πρέπει να αισιοδοξήσουµε και όλα θα πάνε καλά, γιατί το
ελληνικό επιχειρηµατικό δαιµόνιο θα θριαµβεύσει και βεβαίως
αυτό είναι και εντελώς ανορθόδοξο και δείχνει ότι πλέον δεν
έχετε στα χέρια σας κάτι.

Πώς ακριβώς θα µειώσετε το κόστος; Λέτε: «θέλουµε προτά-
σεις». Μα τις προτάσεις τις λέµε, τις οποίες είτε τις ακούτε είτε
δεν τις ακούτε, το ίδιο κάνει. Είναι προφανές ότι δεν τις εφαρµό-
ζετε. 

Δεν σας έχουµε πει ότι πρέπει να γίνει περικοπή δαπανών; Και
δεν µιλάµε µόνο για τις καταναλωτικές δαπάνες, στις οποίες ανα-
φέρεται ένα τµήµα της Αριστεράς, αλλά και για τις πολλές µι-
κρές.

Εµείς είµαστε συγκεκριµένοι. Μιλάµε για περικοπή της µισθο-
λογικής δαπάνης του δηµοσίου. Δεν σας το έχουµε πει αυτό; Δεν
το έχετε ακούσει; Δεν το έχουµε υποστηρίξει; Θέλετε να µιλή-
σουµε για τις τεχνικές; Θέλετε να µιλήσουµε για το πώς γίνεται
αυτό δίκαια και αποτελεσµατικά; 

Δεν σας έχουµε µιλήσει για την ανάγκη να εξορθολογίσετε τις
κοινωνικές δαπάνες, που είναι ένα άλλο µεγάλο κοµµάτι, και που
πετιούνται κυριολεκτικά σε ανθρώπους που δεν είναι δικαιούχοι
συντάξεων, σε ανθρώπους, που δεν είναι δικαιούχοι επιδοµάτων
και σε µετανάστες οι οποίοι κανονικά δεν θα έπρεπε να υποστη-
ρίζονται από το κοινωνικό κράτος; Δεν τα έχουµε πει αυτά; Μπο-
ρεί να µη συµφωνείτε. Μη λέτε όµως ότι δεν ακούτε προτάσεις
για τον περιορισµό της δαπάνης. 

Δεν έχουµε µιλήσει και δεν έχουµε καταθέσει συγκεκριµένες
προτάσεις για την αντιµετώπιση της διαφθοράς; Δεν είπαµε κιό-
λας και τεχνικούς τρόπους; Δεν σας µιλήσαµε για το διοικητικό
καταλογισµό και για το πώς πέρα από την αστική δικαιοσύνη και
από την ποινική δικαιοσύνη, χρησιµοποιώντας τα διοικητικά ερ-
γαλεία που έχει το ελληνικό δηµόσιο, µπορείτε να καταλογίσετε
και ενδεχοµένως να διεκδικήσετε και να εισπράξετε ποσά απ’
όσους διέφθειραν τη Δηµόσια Διοίκηση και έβλαψαν τη δηµόσια
περιουσία; Δεν τα έχουµε πει αυτά;

Δεν έχουµε πει ότι µπορεί να γίνει αποτελεσµατικός έλεγχος
µέσα από τον έλεγχο των τραπεζικών καταθέσεων και την ανα-
ντιστοιχία ανάµεσα στις καταθέσεις και στις φορολογικές δηλώ-
σεις, πράγµα που µπορεί να γίνει αύριο το πρωί και το οποίο δεν
το κάνετε; Γιατί πρέπει να αποδεχόµαστε ότι κάποιος έχει κατα-
θέσεις 4 εκατοµµύρια σε µία τράπεζα και όλο το χρονικό διά-
στηµα που φορολογείται δεν έχει δηλώσει παραπάνω από
100.000 ευρώ; Άρα, οι προτάσεις έχουν γίνει. 

Τώρα αισιοδοξούµε γιατί έγινε µια συγχώνευση. Τη θέση µας
την ξέρετε. Ανέκαθεν ήµασταν υπέρ και στηρίζαµε τις συγχωνεύ-
σεις στο τραπεζικό σύστηµα. Όµως –κι εδώ θα διαφωνήσω, δεν
έχει δίκιο εδώ ο κύριος Υπουργός, κύριε Πρόεδρε- το ζήτηµα του

αφελληνισµού της ελληνικής οικονοµίας είναι ένα µεγάλο ζή-
τηµα. Είναι ένα ζήτηµα το πού πηγαίνει η διάθεση των κερδών,
εάν αυτά διατίθενται σε µετόχους που έχουν συµφέροντα στην
Ελλάδα ή αν διατίθενται σε µετόχους που έχουν συµφέροντα αλ-
λαχού και εποµένως, το προϊόν του κέρδους, το προϊόν της οι-
κονοµικής δραστηριότητας ουσιαστικά εξέρχεται της χώρας.
Αυτό είναι σηµαντικό ζήτηµα. Και µη µου πει κάποιος ότι βάζω
εθνικιστικούς περιορισµούς στην οικονοµική δραστηριότητα,
κύριε Πρόεδρε, γιατί αυτό είναι ένα ζήτηµα, το οποίο το συζη-
τάνε στις Ηνωµένες Πολιτείες. Είναι ένα ζήτηµα, το οποίο το συ-
ζητάνε στη Γαλλία και στη Γερµανία. Εποµένως, δεν λέω τώρα
κάτι καινοφανές και περίεργο. Τίθεται ένα ζήτηµα, το πού διατί-
θενται κάθε φορά οι πόροι. Και ωραία µε την παγκοσµιοποίηση,
αλλά τελικώς ένα προϊόν πρέπει να µένει και στον τόπο που πα-
ράγεται κάθε αξία.

Βεβαίως και δεν θα συµφωνήσω µε την κριτική η οποία ασκεί-
ται από την πλευρά του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, ότι αυτό είναι
ένα δοµικό πρόβληµα του καπιταλισµού και εποµένως καταρρέει
ο καπιταλισµός και δεν υπάρχει καµµία λύση. Δεν είναι έτσι. Βε-
βαίως υπάρχουν ζητήµατα. Θα βρεθούν οι λύσεις. Θα υπάρξει
αναδιάρθρωση του συστήµατος. Προφανώς, θα υπάρξει προ-
σαρµογή. Και πάντως –να το θέσουµε και αξιακά- η ελεύθερη οι-
κονοµική δραστηριότητα είναι κάτι πολύ περισσότερο από µία
διαδικασία παραγωγής. Είναι µία διαδικασία ελευθερίας, είναι
µια διαδικασία ελεύθερων επιλογών σε πάρα πολλά επίπεδα:
στην κατανάλωση, στον τρόπο της εργασίας, στον τρόπο που
επιλέγει κανένας να ζήσει. Η ελεύθερη οικονοµική διεργασία
είναι κάτι πολύ πιο σύνθετο και ούτως ή άλλως για λόγους αξια-
κούς πρέπει να την υπερασπιστούµε. 

Δεν σας άκουσα να λέτε πώς θα απαλλάξετε αυτήν τη στιγµή
την παραγωγή από τη γραφειοκρατία. Δεν σας άκουσα να κάνετε
µια αξιολόγηση του fast track. Δεν σας άκουσα να κάνετε µια
αξιολόγηση του one stop shop στο ζήτηµα της ίδρυσης των επι-
χειρήσεων. Ακόµα την περιβαλλοντική αδειοδότηση «πρόκειται
να» την περάσουµε και θα δούµε πώς θα εφαρµοστεί, δύο χρόνια
µετά. 

Άρα, κύριε Πρόεδρε, για να µην πάω κι εγώ στον δρόµο της
κατάχρησης της ανοχής την οποία δείχνετε στους οµιλητές,
εκείνο το οποίο οφείλω να πω, κύριε Υπουργέ, είναι ότι τα λέµε
και τα ξαναλέµε και τα ξαναµαταλέµε και καταλήγουµε στο ότι
είτε εσείς δεν θέλετε είτε δεν µπορείτε είτε, σε τελευταία ανά-
λυση, αποτυγχάνετε, η πραγµατικότητα είναι µία, ότι δηλαδή η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δεν φέρνει το συγκεκριµένο αποτέλεσµα
που πρέπει να φέρει, το οποίο ψηφίζει η Βουλή µε τους προϋπο-
λογισµούς και για το οποίο, σε τελευταία ανάλυση, έχετε δεσµευ-
θεί. Κι αυτό είναι το µεγάλο πολιτικό ζήτηµα. 

Το ζήτηµα της όποιας συγκυβερνήσεως ή συνεννοήσεως ή συ-
νευθύνης τίθεται ακριβώς και πηγάζει από την αποτυχία της Κυ-
βερνήσεως του ΠΑΣΟΚ, από την πραγµατική πολιτική αδυναµία
της κι από την ταυτόχρονη ανάγκη να υπάρξουν µεγάλες, ισχυ-
ρές, δυνατές, αποτελεσµατικές ρυθµίσεις µέσα στο κράτος. 

Αυτό είναι που δεν έχουν την πολιτική βούληση να κάνουν, εκεί
είναι ελλειµµατικοί. Και εκεί συµφωνώ στο σηµείο αυτό µε τον κ.
Παπαδηµούλη, πράγµατι, χρειαζόµαστε εκλογές, προκειµένου
να είναι ξεκαθαρισµένο το τοπίο για το πού θα πρέπει να κατευ-
θυνθεί ο τόπος, η κοινωνία, το ελληνικό δηµόσιο, το πώς πρέπει
να διορθωθούν. Αυτό είναι το µείζον. Αυτό είναι το σηµαντικό.
Αυτό, είναι αυτό που πρέπει να γίνει µέσα στο επόµενο χρονικό
διάστηµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ τον κ. Μαυρουδή Βορίδη, Βουλευτή Νοµού Αττικής του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού.

Ο κ. Παύλος Μαρκάκης, Βουλευτής Μαγνησίας του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού, έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Μαρκάκη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Σήµερα ακούσαµε τον Υπουργό Οικονοµικών -άλλαξε βέβαια

θεωρία, άφησε τα θρησκευτικά και έπιασε τη φιλοσοφία- µιλούσε
συνέχεια για τη φιλοτιµία, για την υπερηφάνεια, τι είναι το πα-
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γκόσµιο σύστηµα…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Την Αγωγή του Πολίτη.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: ... αλλάξαµε µάθηµα σήµερα.
Θα µπορούσε να είναι Υπουργός και σε άλλο Υπουργείο, τα

ίδια θα έλεγε. Απλώς για τον προϋπολογισµό, για τις αστοχίες,
γι’ αυτά τα µεγέθη, τα οποία δύο χρόνια τώρα προσπαθεί το
ΠΑΣΟΚ να τα περιορίσει και βρίσκει διάφορες δικαιολογίες, δεν
µας είπε τίποτα.

Όλα τα µεγέθη του προϋπολογισµού, δεν βγαίνουν, τα αµφι-
σβητήσαµε και δεν είπε τίποτα ο κύριος Υπουργός. Δεν έχουµε
αυξηµένες δαπάνες και µάλιστα υπερβολικές; Τρία δισεκατοµ-
µύρια παραπάνω. Δεν έχουµε υστέρηση εσόδων; Μέσα στο
εφτάµηνο δύο δισεκατοµµύρια υστέρηση, αντί να έχουµε αύ-
ξηση. Άρα, είναι επόµενο ότι το έλλειµµα θα παρουσιαστεί αυ-
ξηµένο από ό,τι το έχουµε υπολογίσει. Τι θα κάνετε, θα πάρετε
κι άλλα νέα µέτρα πέρα από αυτά που έχετε βάλει στο µεσοπρό-
θεσµο, γιατί δεν το διευκρινίζετε; Ή µάλλον δεν δεσµεύεστε ότι
δεν θα πάρετε άλλα µέτρα. Εποµένως θα πάρετε. Κι εποµένως,
παίρνοντας νέα µέτρα, µοιραία, θα οδηγηθείτε και στις εκλογές. 

Τώρα έχουµε µία εσωτερική διαπάλη του ΠΑΣΟΚ αν θα επι-
κρατήσει το «βαθύ» ΠΑΣΟΚ ή το «ρηχό» ΠΑΣΟΚ. Δεν µπορώ να
καταλάβω, αυτοί οι άνθρωποι, δεν έχουν συνεσθανθεί που έχουν
οδηγήσει τη χώρα; 

Και αφού δεν µπορείτε να βελτιώσετε τα µεγέθη του προϋπο-
λογισµού, δεν πάτε να περιορίσετε άλλα µεγέθη, άλλα φαινόµενα
κοινωνικά, τα οποία έχουν επιπτώσεις στην ελληνική κοινωνία
όπως είναι το λαθρεµπόριο;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Εσείς πιστεύετε ότι λαθρεµπόριο έχει µόνο στην Αθήνα; Σε
κάθε επαρχιακή ελληνική πόλη έξω από τα µαγαζιά είναι οι αλ-
λοδαποί και πουλάνε τσάντες, µηχανάκια, στα παζάρια. Πηγαί-
νετε να καθίσετε σε µια καφετέρια και κάθε πέντε λεπτά περνάει
κι ένας µικροπωλητής. Περιµένετε, λοιπόν, ύστερα να εισπρά-
ξετε 23% από αυτούς τους ανθρώπους που έχουν ταµειακές µη-
χανές και αφήνετε το λαθρεµπόριο των 25 δισεκατοµµυρίων, να
κάνει βόλτες µπροστά στο Υπουργείο Οικονοµικών;

Άλλο µέγεθος, η υπερβολική µετανάστευση. Ρωτήστε τι επι-
πτώσεις έχει στην υγεία, ρωτήστε τι επιπτώσεις έχει στα κοινω-
νικά επιδόµατα. Προχθές ήταν στην ουρά να πάρουν επίδοµα
ενοικίου και οι περισσότεροι ήταν αλλοδαποί. Έχουν Ε9 αυτοί; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τι επιπτώσεις έχει στην εγκληµατικότητα, στα νοσοκοµεία που
µπαίνουν τζάµπα µέσα; Η άλλη θα έρθει να γεννήσει από την Αλ-
βανία, γιατί είναι βρώµικο το νοσοκοµείο στην Αλβανία, ενώ εδώ
είναι τζάµπα. Τώρα βρωµίζουν τα δικά µας και θα τρέχουµε
εµείς, αργότερα, στα καθαρά της Αλβανίας.

Αλλά, δεν µπορείτε να συµµαζέψετε και το πελατειακό, κοµ-
µατικό σας κράτος, µία µε το µισθολόγιο, µία µε τις συγχωνεύ-
σεις των υπηρεσιών, κάθε φορά βρίσκεστε µπροστά στα δικά
σας τα παιδιά, τα παίρνετε από τη µία υπηρεσία και τα βάζετε να
καθίσουν στην άλλη υπηρεσία, µε τα ελλείµµατα τα ίδια. Θέλετε
να κάνετε µικρότερο κράτος, προσπαθείτε, αλλά θέλετε να κά-
νετε «πασοκικό» κράτος, δηλαδή οι υπάλληλοι που θα µείνουν
να είναι πάλι ΠΑΣΟΚ. Αυτούς που θα διώξετε, είναι σίγουρα
αυτοί που θα είναι αντιφρονούντες για εσάς.

Τέλος, επειδή είπατε ότι υπάρχουν µικροµεσαίες επιχειρήσεις,
οι οποίες προσπαθούν να βελτιώσουν τη ρευστότητα και να
ανταποκριθούν µέσα από τα προγράµµατα που έχετε φέρει, πρέ-
πει να σας πω ότι αυτοί οι άνθρωποι δυστυχώς δεινοπαθούν. Το
κράτος δεν λειτουργεί. 

Θα σας φέρω ένα-δυο παραδείγµατα. Προσπαθεί ο άνθρωπος
να πάρει επένδυση που έχει τελειώσει και θυµήθηκε ο ενδιάµε-
σος φορέας να του ζητήσει µια βεβαίωση ότι η γεννήτρια, το ηλε-
κτροπαραγωγό ζεύγος δεν παράγει µόνιµο ρεύµα –είναι αυτό
δηλαδή που όταν πέφτει το ρεύµα, µπαίνει µπρος η γεννήτρια-
και τρέχει ο άνθρωπος στη ΡΑΕ να πάρει βεβαίωση ότι δεν λει-
τουργεί η γεννήτρια µονίµως σαν παραγωγή ενέργειας. 

Ξέρετε τι λέει η ΡΑΕ; Έχει έναν τηλεφωνητή που λέει: Πατώ-
ντας το «1» θα βγουν οι επενδύσεις για τα φωτοβολταϊκά. Πατώ-

ντας το «2» θα βγουν οι επενδύσεις για την παραγωγή ενέργειας.
Το «3» είναι οι διοικητικές υπηρεσίες. Πατάς, λοιπόν, το κουµπί
«3». Σου λένε: Θέλετε πρωτόκολλο; Θέλετε το …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τώρα θα πατήσω κι
εγώ το κουµπί της λήξης του χρόνου, κύριε συνάδελφε!

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Και στο τέλος, πατώντας το «4» βγαίνει
τηλεφωνητής, κύριε Πρόεδρε. Έλεος! Έτσι περιµένουν να κά-
νουν τις επενδύσεις οι φουκαριάρες µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
αγαπητό κ. Παύλο Μαρκάκη, Βουλευτή Μαγνησίας.

Συνεχίζουµε µε τον κ. Κυριάκο Βελόπουλο, Βουλευτή Β’ Θεσ-
σαλονίκης και ακολουθεί ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης, Βουλευ-
τής Β’ Αθήνας, µε τον οποίο θα ολοκληρωθούν οι δευτερολογίες
της επερώτησης.

Ορίστε, κύριε Βελόπουλε, έχετε το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ειλικρινά, Υπουργέ µου, θαυµάζω την καρτερικότητά σας. Δεν

θα ήθελα ποτέ να ήµουν στη δική σας θέση, γιατί συναισθανό-
µενοι –τουλάχιστον εµείς- το τι περνάτε µε την τρόικα, αντιλαµ-
βανόµαστε και το δύσκολο εγχείρηµα. 

Όµως, θα πω, κύριε Υπουργέ, πως µερικά πράγµατα δεν είναι
όπως φαίνονται. Μας είπε εδώ ο κύριος Αντιπρόεδρος ότι το
1897 ο συνεχής δανεισµός οδήγησε σε χρεοκοπία.

Το 1897, λοιπόν, κύριε Σαχινίδη –για να µαθαίνουµε και λίγο
ιστορία µέσα στη Βουλή, να µη λέµε τα πράγµατα όπως µας βο-
λεύει- οδηγηθήκαµε στη χρεοκοπία από συνεχή δανεισµό και το-
κοχρεολύσια, από παρεµβάσεις των συµµάχων µας, από
αποκλεισµούς του Πειραιά –σε προγενέστερο στάδιο- και διότι
από το 1826, αν θυµάµαι καλά, µια οικογένεια δάνειζε την Ελ-
λάδα, η οικογένεια Ρότσιλντ. Να µην τα ξεχνάµε αυτά.

Όσο για τον Ελευθέριο Βενιζέλο –επειδή είπε ο Υπουργός ότι
έκανε µεταρρυθµίσεις- θα ήθελα να πω ότι εγώ δεν θυµάµαι κα-
νένα µεγάλο έργο υποδοµής του Βενιζέλου. Θυµάµαι, όµως, του
Χαριλάου Τρικούπη: τον ΟΣΕ που χρησιµοποιούµε ακόµα και σή-
µερα, τα τούνελ, τους δρόµους. Ο Βενιζέλος δεν έκανε έργα
υποδοµής. Έδωσε τον µεγαλοϊδεατισµό, τον οποίο κατήγγειλε ο
Υπουργός. Είναι –εντός εισαγωγικών- «µαθήµατα ιστορίας» υπό
την έννοια ότι εδώ µέσα πρέπει να είµαστε τουλάχιστον συνεπείς
µε την ιστορία µας.

Πάµε στην ουσία. Εγώ, Υπουργέ µου, χάρηκα που είπατε –και
ακούσατε αυτό που σας είπαµε- για το ΦΠΑ. Θα το πω ακόµα µία
φορά και καταλάβετέ το. Τα εικονικά τιµολόγια γίνονται ως εξής:
Είστε ο έµπορος, είµαι εγώ ο αγοραστής, κόβουµε ένα τιµολόγιο
100.000 ευρώ, θα σας πληρώσω το ΦΠΑ, θα το καρπωθείτε
εσείς, χρειάζοµαι εγώ το εικονικό τιµολόγιο, παίρνετε εσείς το
ΦΠΑ, το µοιραζόµαστε στη µέση. 

Γιατί, λοιπόν, να µην πάω εγώ ο αγοραστής στην τράπεζα να
πληρώσω το ΦΠΑ απευθείας µε παραστατικό, χωρίς να το δώσω
σε εσάς για να το πληρώσετε εσείς, ο µεσάζοντας; Σε καµµία
χώρα του κόσµου, κύριε Υπουργέ, δεν γίνεται αυτό το πράγµα,
να είναι δηλαδή µεσεγγυούχος των χρηµάτων του δηµοσίου ο
πωλητής. Άρα, δηλαδή, οι αγοραστές να πηγαίνουν στην τρά-
πεζα να πληρώνουν το ΦΠΑ και τελειώνει το εικονικό τιµολόγιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου δύο λεπτά γιατί η Κυβέρνηση
ζητά τη βοήθειά µας. 

Είπατε, λοιπόν, να σας βοηθήσουµε. Προς τι και γιατί; Αφού
δεν ακούτε τη φωνή της λογικής! Παράδειγµα; Έλληνες εφοπλι-
στές κτίζουν εξακόσια πενήντα τέσσερα νέα πλοία τώρα που µι-
λάµε, κύριε Πρόεδρε. Πόσα κάνουν στην Ελλάδα; Ένα! Κι εγώ
λέω το εξής: Ένα shipping -που να πάρει και να σηκώσει!- δεν
µπορούσε να κάνει η Ελλάδα; Η θαλασσοκράτειρα χώρα που λέ-
γεται Ελλάς, που χιλιετηρίδες είχε ναυπηγεία, είχε πλοία, που
όργωναν τις θάλασσες της Μεσογείου και τον Ατλαντικό Ωκεανό,
δεν έχει πλέον ναυπηγεία! Δεν έχουµε «city». 

Και είπε ο Παµπούκης το αυτονόητο, ότι χρειαζόµαστε Υπουρ-
γείο Εµπορικής Ναυτιλίας ως θαλασσοκράτειρα δύναµη και τον
αποπέµψατε ή τον αναγκάσατε σε παραίτηση. Δηλαδή, τα πράγ-
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µατα είναι απλά. 
Δεύτερον, είπε ο Υπουργός εδώ για το ΦΠΑ Κύριε Υπουργέ

µου, το ΦΠΑ που βάλατε για το all inclusive, ξέρετε ποιον βο-
λεύει; Τον µεγαλοξενοδόχο! Δεν βολεύει την τοπική κοινωνία. Δη-
λαδή, ο χαµηλός συντελεστής ΦΠΑ για το πακέτο βόλευε τους
µεγαλοξενοδόχους, όχι τον µικρό. Μαντρώνουν τους τουρίστες
µε τα καρτελάκια στο χέρι, τους σφραγίζουν σαν τα προβατάκια,
πηγαίνουν τους ανθρώπους εκεί να φάνε τσάµπα, να πιουν τσά-
µπα και δεν βγαίνουν από το ξενοδοχείο. 

Άρα, δεν αναβαθµίζεις και δεν βοηθάς την τοπική κοινωνία. Ο
ΦΠΑ πρέπει να πέσει σε όλες τις τουριστικές περιοχές. Δεν µας
ακούτε.

Πάµε παρακάτω. Συγχωνεύσεις: Είκοσι επτά συγχωνεύσεις κά-
νατε πριν από ενάµιση µήνα και ούτε µία µετάταξη, ούτε µία από-
σπαση. Δεν ξεκινήσατε τίποτα. Δεν το λέω εγώ. Το είπε
προηγουµένως ο κ. Πρωτόπαπας. Άρα, µη λέτε «βοηθείστε µας».
Να σας βοηθήσουµε.

Νοµοθετείτε στο πόδι. Βγάζετε ένα νόµο για τα περιοδικά και
τις εφηµερίδες που στέλνονται σε συνδροµητές κατά χιλιάδες
και λέτε ότι δεν µπορεί να είναι νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δι-
καίου, αλλά πρέπει να είναι φυσικό πρόσωπο. Αναγκάζετε τα νο-
µικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, τις εταιρείες, να βάλουν τώρα
άλλους µετόχους, άλλα φυσικά πρόσωπα, να κάνουν άλλες εται-
ρείες για να µπορούν να δίνουν το περιοδικό τους σε χαµηλό-
τερη τιµή. Για παράδειγµα στην Κύπρο κοστίζει 0,26 ευρώ η
αποστολή του περιοδικού, στην Ελλάδα κοστίζει 1 ευρώ. Σας
λέω απλά πράγµατα. Αυτά, λοιπόν, είναι δουλειές του ποδαριού.

Υπάρχουν νόµοι κακοί. Θα σας πω ένα παράδειγµα που δεν
ακούστηκε µέσα στη Βουλή. Ακούστε. Ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» προ-
βλέπει ότι ο µισθός του αντιδηµάρχου υπολογίζεται µε βάση
αυτόν του δηµάρχου, εκτός και αν ο αντιδήµαρχος υπολογίσει
και αποδείξει ότι στην προηγούµενη δουλειά του έπαιρνε περισ-
σότερα χρήµατα. 

Υπάρχουν, κύριε Υπουργέ, αντιδήµαρχοι που παίρνουν 6.900
το µήνα. Είναι κακός νόµος. Αλλάξτε τον. Θέλετε όνοµα; Να σας
το πω; Ψάξτε τους, κύριε Υπουργέ. Παίρνουν οι αντιδήµαρχοι
6.900 και τον Βουλευτή το βρίζουν και τον µουντζώνουν, επειδή
παίρνει 5.900 στη τσέπη; Είναι πολλά βέβαια, υπό την ένδεια της
οικονοµίας, αλλά οι αντιδήµαρχοι να παίρνουν 6.900; Και είµαστε
εµείς ο σάκος του µποξ, όταν ξέρουµε τι γίνεται στην τοπική αυ-
τοδιοίκηση;

Κλείνοντας θα σας πω ένα απλό παράδειγµα. Η Κάλυµνος είναι
παγκοσµίως ανάµεσα στους καλύτερους αναρριχητικούς προο-
ρισµούς. Τι κάνατε; Για το θρησκευτικό τουρισµό υπάρχει το
Άγιο Όρος. Τι κάνατε; Τι κάναµε; 

Για να σας βοηθήσουµε σας λέµε προτάσεις. Σας είπε ο κ. Βο-
ρίδης, ο κ. Μαρκάκης, ο κ. Ροντούλης. Τι κάνατε; Ουδέν πρά-
ξατε. Απλά ακούτε την τρόικα και εφαρµόζετε αυτά που σας λέει
και τα εφαρµόζετε και στρεβλά, γιατί δεν ακούτε καλά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θα σας πω και αυτό για να τελειώνουµε εδώ. Το χειρότερο απ’
όλα, κύριε Υπουργέ –κι αυτό που θέλω να σας πω είναι ξεκά-
θαρο- είναι το εξής. Την ώρα που γίνονται κοσµογονικές αλλαγές
σε ολόκληρη τη Μεσόγειο, την ώρα που αλλάζουν κυβερνήσεις
σε Λιβύη, Τυνησία, Αίγυπτος, Συρία και αφορµή –Κύπρος- είναι
το φυσικό αέριο και το πετρέλαιο, αντί εσείς να επιταχύνετε µε
τον κ. Μανιάτη τις διαδικασίες –και κάναµε αγώνα ως ΛΑΟΣ γι’
αυτό το θέµα- να φωνάξετε τις εταιρείες να βγάλουµε το φυσικό
αέριο και το πετρέλαιο που είναι πάρα πολύ µεγάλη η ποσότητα,
κωλυσιεργείτε. Δύο χρόνια δεν κάνατε τίποτα. Κάντε κάτι γι’
αυτό!

Θα σας πω και κάτι άλλο και κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Για µένα
αυτό µε το εθνικό προϊόν είναι πολύ σηµαντικό. Απ’ ό,τι φαίνεται
το µόνο ελληνικό που θα µείνει στην Ελλάδα ως προϊόν είναι η
φέτα, αν κι αυτή µας την πήραν οι Δανοί και οι Τούρκοι. Οπότε
κάντε έναν αγώνα να µείνει κάτι στην Ελλάδα, γιατί έτσι όπως
πάµε όχι ασηµικά θα ξεπουλήσουµε, όχι χρυσαφικά, θα πουλή-
σουµε ό,τι έχουµε και δεν έχουµε και θα µας µείνει στο τέλος,
ξέρετε τι; Μόνο το Κοινοβούλιο. Και αυτό δεν ξέρω, αν θα υπάρ-
χει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Κυριάκο Βελόπουλο.
Το λόγο έχει ο τελευταίος οµιλητής της επερώτησής µας Βου-

λευτής Β’ Αθήνας του ΛΑΟΣ κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Περίµενα κατά τη σηµερινή συζήτηση να ακούσω από την Κυ-

βέρνηση ότι αυτό το σπάταλο κράτος θα ξεχάσει επιτέλους, τις
προκλητικές και παλαβές σπατάλες του και να ελαφρύνει τον
κόσµο που πληρώνει αυτά τα τρελά χαράτσια, τα παρανοϊκά τέλη
κυκλοφορίας, τις τρελές έκτακτες εισφορές κ.ο.κ.. Γιατί όλα
αυτά; Για να συντηρηθεί ένας µηχανισµός παλαιοκοµµατικός, σα-
διστικός για τους πολίτες, γραφειοκρατικός και εν πολλοίς άχρη-
στος, αφού λειτουργεί ως χειρόφρενο σε κάθε είδους απάντηση. 

Επειδή µιλάω για χειρόφρενο, να πω ότι από αυτό εδώ το
Βήµα της Βουλής προειδοποιούσε πριν από λίγα χρόνια ο Πρό-
εδρος του ΛΑΟΣ ότι µεγάλη ιαπωνική βιοµηχανία έψαχνε χώρα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης για να εγκαταστήσει νέα µονάδα και
προσπαθούσε να κινητοποιήσει τη ράθυµη κυβέρνηση του κ. Κα-
ραµανλή. Το ξαναείπε δηµοσίως ο κ. Καρατζαφέρης άλλες τρεις
φορές, ζητώντας να κινητοποιηθούν οι Υπουργοί και οι κυβερνή-
σεις. 

Δυστυχώς, ο ύπνος συνεχίστηκε και έτσι η «ΤΟΥΟΤΑ» έκανε
τελικά εργοστάσιο στην πόλη Βαλενσιέν, στην υψηλού κόστους
Γαλλία και παράγει εκεί το νέο Yaris που ήδη κυκλοφορεί. Έτσι
οι Ευρωπαίοι και οι Έλληνες αγοράζουν το πιο δηµοφιλές µο-
ντέλο της «ΤΟΥΟΤΑ», το µοντέλο Yaris, το οποίο φτιάχνεται στη
νέα µονάδα της «ΤΟΥΟΤΑ» στη Βαλενσιέν. Τρία χρόνια πριν είχε
προειδοποιήσει ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ ότι ψάχνουν οι Γιαπωνέ-
ζοι να εγκαταστήσουν µονάδα σε χώρα µέλος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Εγκαίρως το είχε προειδοποιήσει. 

Ιδού το ρεπορτάζ του Περιοδικού «AUTO ΤΡΙΤΗ» για το νέο
µεγάλο εργοστάσιο που φτιάχνει αυτό το νέο αυτοκίνητο και που
θα παίρνουν πλέον όλοι οι Ευρωπαίοι. 

Θα καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής το ρεπορτάζ του Πε-
ριοδικού «AUTO ΤΡΙΤΗ», το οποίο πήγε και είδε το νέο εργοστά-
σιο της «TOYOTA», το οποίο θα µπορούσε να είχε φτιαχτεί στην
Ελλάδα.

Περιµέναµε από τη σηµερινή συζήτηση, να µάθουµε τι θα γίνει
µε την πρώτη ναυτική δύναµη του κόσµου, πότε επιτέλους τα
τρία µεγάλα ναυπηγεία –έχω µεγαλώσει και σε νησί που είχε ναυ-
πηγείο, στη Σύρο που είχε το Νεώριο- θα φτιάχνουν πλοία εδώ
και όχι στην Τουρκία, στην Κορέα, στις Φιλιππίνες. Περίµενα να
ακούσω, πότε θα ιδρυθεί ξανά το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτι-
λίας, πότε θα ξαναϊδρύσετε το Υπουργείο Τουρισµού, τι θα γίνει
µε το Υπουργείο Αιγαίου, τι θα γίνει µε το Υπουργείο Μακεδο-
νίας-Θράκης, που αγκαλίτσα µε τη Νέα Δηµοκρατία τα συρρι-
κνώσατε και τα ενταφιάσατε.

Περίµενα να ακούσω µια µεγάλη επένδυση που θα µας ανα-
κοίνωναν οι εµπορικοί ακόλουθοι, που θα σας είχαν ενηµερώσει
ή ότι θα υπήρχε µια µεγάλη επένδυση στα σκαριά, για την
άντληση του πετρελαίου και του αερίου. Φαίνεται, όµως, ότι η
Κυβέρνησή σας δεν έχει πάρει χαµπάρι την έκτακτη κατάσταση
στην οποία ζούµε. Συµπεριφέρεται το ΠΑΣΟΚ σαν να είµαστε στο
1983, στο 1993 ή, δεν ξέρω εγώ, στο 2003 και εξακολουθεί να
σκορπά χρήµατα αριστερά και δεξιά.

Διότι τι να µου πείτε, κύριε Υπουργέ, που είστε σοβαρός πολι-
τικός, όταν δίνεις 92.000 ευρώ για χόκεϋ επί χόρτου, 195.000
ευρώ για την αντιπτέριση –τι άθληµα είναι αυτό δεν ξέρω- 42.800
ευρώ για µπέιζµπολ, 29.000 ευρώ για ράγκµπι, 100.000 ευρώ για
κρίκετ και 89.000 ευρώ –κρατηθείτε!- για τη µαλακόσφαιρα. Αυτά
είναι τα αθλήµατα τα οποία επιδοτεί η υπό πτώχευση Ελλάδα και
ιδού η απάντηση του Υπουργείου Πολιτισµού, που µου αναφέρει
ότι δίνετε όλα αυτά τα τρελά και παλαβά για το κρίκετ, το χόκεϋ
επί χόρτου, το ράγκµπι –παραδοσιακό άλλωστε, ελληνικό
άθληµα, ράγκµπι και µπέιζµπολ- και φυσικά για τη µαλακό-
σφαιρα, την οποία εσείς προάγετε και παίζετε. Προφανώς, στην
Κυβέρνηση παίζετε µαλακόσφαιρα.

Εγώ θα τα καταθέσω αυτά εδώ στα Πρακτικά. Αφού επιδοτείτε
το κρίκετ και όλα αυτά τα αθλήµατα, κάποιοι άλλοι είναι στο
ρινγκ και τρώνε τη µια γροθιά µετά την άλλη και αυτοί είναι οι
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Έλληνες πολίτες, που τρώνε τις απανωτές κατραπακιές στις
εφορίες.

Δεν ξέρω αν νικάτε τη Νέα Δηµοκρατία στα σηµεία, ούτε εν-
διαφέρει αυτή η κοκοροµαχία τον ελληνικό λαό. Αυτό που είναι
σίγουρο είναι ότι θα χάσετε νοκ-άουτ όποτε και αν γίνουν εκλο-
γές. Κάντε τες.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ τον συνάδελφο κ. Κωστή Αϊβαλιώτη από το Λαϊκό Ορθό-

δοξο Συναγερµό. Ευχαριστώ όλους τους συναδέλφους και τον
κύριο Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 57/7-7-2011 επερωτήσεως των Βου-
λευτών του ΛΑΟΣ προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
τις εξελίξεις της ελληνικής οικονοµίας.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 22.45’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 30 Αυγούστου 2011 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθε-
τική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.
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